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ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΦΡΑΓΚΑΚΗ

ΘΑΝΑΣΗΣ ΠΑΠΑΜΙΧΑΗΛ 
Πολιτική ατάκα: Μια 
μοδάτη επικοινωνία 
ή μια πολιτική παθογένεια;
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Οι εφαρμογές του 
μπότοξ είναι πολλές
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Πώς να «σώσετε» 
την κατοικία σας πριν 
ή μετά τον πλειστηριασμό

Politically Incorrect 
Οι «κομμένοι» του Μαξίμου, 

η υπεράνω υποψίας 
κατασκευαστική με τα 
εκατομμύρια εικονικά 

τιμολόγια και τα 
βάσανα της Visa και 

της MasterCard

Διεθνολόγος - αρθρογράφος του Αl Jazeera

Ζ Ω Η  Ρ Α Π Τ Η  
Υφυπουργός Ανάπτυξης, βουλευτής Β1’ Βόρειου Τομέα Αθηνών με τη ΝΔ
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Βουλευτής Ζακύνθου με τη ΝΔ

Με το βλέμμα στραμμένο στο μέλλον
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ΓΙΩΡΓΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ

Mε την υπογραφή
του Νίκου Καραμανλή, 
εκδότη της «Political» 

ΣΑΜΕΡ ΑΜΠΟΥΝΤ

«Φόβοι για ανάπτυξη
ISIS ή Αλ Κάιντα, 

αν παραμείνει το κενό
εξουσίας στη Συρία»

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ H

ΣΕΛ.  20-21

ΣΕΛ. 6

Από τα Χανιά αποφασίζει για 
τον νέο Πρόεδρο της Δημοκρατίας
Ετοιμάζεται για... μαραθώνιο σε όλη την Ελλάδα με το νέο έτος

Κ Υ Ρ Ι Α Κ Ο Σ  Μ Η Τ Σ Ο ΤΑ Κ Η Σ
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ΓΙΑΝΝΑ ΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΥ

«Νομοθετήσαμε τρία
πρωτοποριακά και

αναμορφωτικά μέτρα για
ανήλικους παραβάτες»

ΜΟΝΟ ΣΤΗΝ «P» - ΣΤΟΙΧΕIΑ ΣΟΚ! 
Πεντάχρονα με κινητά 

και εθισμένα στο  Ίντερνετ
«Καμπανάκι» από τις έρευνες για τις συνέπειες

των social media στην ψυχική υγεία των Ελληνόπουλων 

που έχει βαφτίσει (με τα χεράκια της)
Η WANNABE PRESIDENT

Με μηδενικό έργο
στον δημόσιο βίο 

και προβληματικές κινήσεις
στα εθνικά θέματα... 

ονειρεύεται την Προεδρία
της Δημοκρατίας

ΣΕΛ.  12-13

τον «Πορθητή» του Ερντογάν!
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Σ
υμβαδίζει η δημοσιονομική ασφάλεια με την κοινωνι-
κή ευαισθησία; Μα αν δεν είσαι δημοσιονομικά ασφα-
λής, μπορείς (όσο και αν το θέλεις) να είσαι κοινωνικά

ευαίσθητος;
Ευτυχώς, η συζήτηση στη Βουλή για τον Προϋπολογισμό του

2025 υπερέβη τη μονότονη και στείρα παράθεση αριθμητικών
στοιχείων και χωρίς να υποβαθμίζεται η σημασία τους εισήλθε
στην ουσία της πολιτικής. Σε κάθε περίπτωση όμως χωρίς αριθ-
μούς (δηλαδή τεκμηρίωση) δεν κάνεις σοβαρή πολιτική συζήτηση.

Συμβαίνει και στα (...καλύτερα τα) σπίτια. Πρώτα βλέπεις πό-
σα έχεις στην τσέπη (άντε στο e-banking account) σου και μετά
συζητάς πώς θα τα ξοδέψεις, θα τα επενδύσεις κοκ. Και αν το
παιδί σου μουτρώνει για το παιχνίδι που δεν του αγόρασες και
νιώθεις τύψεις, αναλογίζεσαι ότι βασική σου υποχρέωση είναι
διασφαλίσεις πως δεν θα πεινάσει. Ψυχολογικά παρήγορο μεν,
αλλά «ιεράρχηση προτεραιοτήτων» το λένε στο χωριό…

Το ίδιο συμβαίνει και με τις κυβερνήσεις. Ποια κυβέρνηση
δεν θα ήθελε να αυτοπροβάλλεται (και να είναι) κοινωνικά
ευαίσθητη στηρίζοντας τους αδύναμους και διορθώνοντας
κοινωνικές αδικίες; Το θέμα είναι να μπορεί.

Αυτό είναι το λεπτό σημείο όπου ο οικονομικός ρεαλισμός θέ-
τει τις πολιτικές προτεραιότητες. Ή διαφορετικά «όταν μπορού-

με, το κάνουμε». Ή «πρέπει να μπορούμε για να το κάνουμε».
Σε αυτό το λεπτό σημείο συμπυκνώνεται η έννοια της δημο-

σιονομικής υπευθυνότητας με την οποία η κυβέρνηση προ-
σπαθεί να είναι συνεπής από την πρώτη μέρα ανάληψης των
καθηκόντων της. Άλλωστε, εξαρχής αυτή ήταν η προτεραιότη-
τα και δευτερευόντως η περιβόητη κοινωνική ευαισθησία, την
οποία (ρητορικά και μόνο) μονοπωλούσε η Αριστερά. Ταυτό-
χρονα όμως αυτή ήταν και η διαφορά της με την Αριστερά…

Η δημοσιονομική υπευθυνότητα (το νοικοκύρεμα των δη-
μόσιων οικονομικών, κατά το λαϊκότερον) ήταν η προϋπόθεση
για την εφαρμογή κοινωνικά ευαίσθητων πολιτικών. Προϋπο-
λογισμοί συνέπειας με κοινωνικό πρόσημο και ανθρώπινο
πρόσωπο ήταν ανέκαθεν ο στόχος. Και κάπως έτσι (και όλως
περιέργως για κάποιους) ο Κυριάκος Μητσοτάκης από «ανάλ-
γητος νεοφιλελεύθερος» μετετράπη σε «κόκκινο Κυριάκο».
Και όταν οι συνθήκες το απαιτούσαν, «άνοιγε το πουγκί» και
μοίραζε κοινωνική και οικονομική στήριξη. Πλείστα τα παρα-
δείγματα…

Η διαφορά ήταν και παραμένει ότι μπορούσε (εφόσον το

έκρινε σωστό και ηθικό) να το κάνει, διότι απλώς το πουγκί εί-
χε. Αν προηγουμένως δεν είχε εξασφαλίσει να έχει, θα μοίρα-
ζε αέρα κοπανιστό...

Στη συζήτηση του Προϋπολογισμού η προσπάθεια της αντι-
πολίτευσης να αποδομήσει τον πυρήνα τής παραπάνω πολιτι-
κής προσέγγισης (και αταλάντευτης πολιτικής επιλογής) ήταν
εξαρχής εμφανής. Περιπαικτικά και μάλλον λαϊκιστικά ανέσυ-
ρε από το «χρονοντούλαπο της Ιστορίας» μια άλλη φράση του
Ανδρέα Παπανδρέου, πως «όταν οι αριθμοί ευημερούν, οι άν-
θρωποι δυστυχούν». Ήταν η ρηχή και πρόχειρη κριτική στα
αδιαμφισβήτητα αριθμητικά επιτεύγματα που παρουσίαζε η
κυβέρνηση. Κάτι έπρεπε να πουν…

Ευφυώς ο πρωθυπουργός -χωρίς να μπει στη βάσανο αμφι-
σβήτησης μιας ιστορικής φράσης, η οποία στο κάτω κάτω της
γραφής εμπεριέχει ισχυρή δόση αλήθειας, αλλά σε έναν πράγ-
ματι (καμία σχέση όμως με εμάς…) φιλελεύθερα ανάλγητο κό-
σμο- αντέτεινε πως «όταν χρεοκοπούν οι αριθμοί, σίγουρα
χρεοκοπούν οι άνθρωποι».

Κάπως έτσι απάντησε και στο αρχικό ερώτημα. Πρώτα γινό-
μαστε δημοσιονομικά ασφαλείς και μετά συζητάμε και πώς
και πόσο κοινωνικά ευαίσθητοι μπορούμε να γίνουμε.
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και κοινωνική 
ευαισθησία

Στο «όταν οι αριθμοί 
ευημερούν, οι άνθρωποι

δυστυχούν»
της αντιπολίτευσης 

ο πρωθυπουργός 
απάντησε 

με τη φράση 
«όταν χρεοκοπούν 

οι αριθμοί,
σίγουρα χρεοκοπούν 

οι άνθρωποι»

Γράφει ο Πάνος Μαυρίδης 
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της Κάλιας Αλεξανδρίδου 

Π
ρωθυπουργική... πρόσκληση έλαβαν
111 βουλευτές που δεν είναι μέλη της
κυβέρνησης και παραβρέθηκαν σε συ-

νάντηση με τον Κυριάκο Μητσοτάκη στο Μέγα-
ρο Μαξίμου. Δύο μέρες μετά την ψήφιση του
Προϋπολογισμού στη Βουλή και λίγο πριν από
τις γιορτές των Χριστουγέννων, ο Κυριάκος
Μητσοτάκης τούς κάλεσε το μεσημέρι της Τρί-
της για ένα «χαλαρό κρασί» και συζήτηση στη
μεγάλη αίθουσα του Μεγάρου Μαξίμου. Η χα-
λαρή κουβέντα του πρωθυπουργού με τους
«γαλάζιους» βουλευτές συνεχίστηκε και στη
βεράντα του Μεγάρου Μαξίμου σε πολύ καλό
κλίμα, με τις σέλφι φωτογραφίες, την ανταλλα-
γή ευχών και την εορταστική διάθεση να έχουν
τον πρώτο λόγο.

Ευχές και ικανοποίηση
Η αλλαγή του κλίματος στο εσωτερικό της

κοινοβουλευτικής ομάδας και η υποχώρηση
της έντασης, που είχε προκαλέσει η διαγραφή
του Αντώνη Σαμαρά, ήταν εμφανείς, όπως ανα-
φέρουν όσοι έδωσαν το «παρών», κάνοντας λό-
γο για λιτή εκδήλωση, σε πολύ καλό κλίμα, με
τη συζήτηση να περιστρέφεται γύρω από τις
εξαγγελίες του πρωθυπουργού από το βήμα
της Βουλής, κατά την ψήφιση του προϋπολογι-
σμού, τους επόμενους στόχους της κυβέρνη-
σης και με τους βουλευτές να εκφράζουν την
ικανοποίησή τους για τη συζήτηση στον προ-
ϋπολογισμό και τα μέτρα. Άλλωστε, η Κοινο-
βουλευτική Ομάδα της Νέας Δημοκρατίας είχε
δώσει μήνυμα συσπείρωσης και στήριξης των
κυβερνητικών πρωτοβουλιών και κατά τη διάρ-

κεια της συζήτησης στην Ολομέλεια, με τον πα-
λαιό Γιάννη Τραγάκη να επισημαίνει ότι δεν έχει
ξαναδεί να διακόπτεται τόσες φορές από τα χει-
ροκροτήματα πρωθυπουργική ομιλία.

Οι βουλευτές της Νέας Δημοκρατίας
έφθασαν στην ώρα τους στο Μέγαρο Μαξί-
μου, πολλοί μάλιστα είχαν μαζί τους και δώρα

για τον Κυριάκο Μητσοτάκη ενόψει Χριστου-
γέννων. Η συνάντηση με τον πρωθυπουργό
διήρκεσε λίγο περισσότερο από μία ώρα, με
τους προσκεκλημένους βουλευτές να δηλώ-
νουν αμέσως μετά στις κάμερες την ικανο-
ποίησή τους τόσο για το κλίμα όσο και για την
ουσία των κυβερνητικών πολιτικών. Τις επό-

μενες μέρες άλλωστε άπαντες θα βρεθούν
στις περιφέρειές τους, «έχοντας» μαζί τους
τις εξαγγελίες του πρωθυπουργού, κυρίως
για το θέμα των τραπεζών, των χαμηλοσυντα-
ξιούχων και των ενστόλων. 

Σε κλίμα ενότητας το τετ α τετ
Μητσοτάκη με τους

«γαλάζιους» βουλευτές

Η συνάντηση στο Μαξίμου
διήρκεσε περίπου μία ώρα, 
με τους προσκεκλημένους να
δηλώνουν την ικανοποίησή τους
για την ουσία των κυβερνητικών
πολιτικών
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O
λο και πιο συχνά πλέον βλέπουμε γύρω
μας το φαινόμενο μικρών παιδιών που
καλά καλά δεν ξέρουν να μετράνε μέχρι

το 10 με ένα κινητό στο χέρι να
παίζουν παιχνίδια και να βλέ-
πουν βιντεάκια σε διάφορες
εφαρμογές και μέσα κοινωνι-
κής δικτύωσης.

Το φαινόμενο αυτό οφείλε-
ται κυρίως στον τρόπο ζωής
των ενηλίκων. Οι γονείς πλέον
έχουν καθορίσει τα social me-
dia ως σύγχρονες νταντάδες,

χωρίς όμως να υπολογίζουν τις ολέθριες συνέ-
πειες που μπορεί αυτή η πρακτική να έχει για τα
παιδιά τους και μάλιστα σε τέτοιες ηλικίες.

Τι δείχνουν οι έρευνες
Σε σχετική έρευνα της Alco, το 72% των συμμε-

τεχόντων δήλωσε αρνητικό στη χρήση των social
media από παιδιά έως 16 ετών και τάσσεται υπέρ
της απόφασης της κυβέρνησης για καθολική
απαγόρευση με νόμο σε αυτές τις ηλικίες.

• 11χρονοι: Κορίτσια 24%, αγόρια 26%. 
• 13χρονοι: Κορίτσια 43%, αγόρια 41%.
• 15χρονοι: Κορίτσια 44%, αγόρια 32%.
Στα γενικά στοιχεία: 
• Το 14% των εφήβων 11, 13 και 15 ετών δεν

χρησιμοποιεί social media.
• Το 44% είναι ενεργοί χρήστες.
• Το 28% είναι εντατικοί χρήστες.
• Το 13% παρουσιάζει προβληματική συμπε-

ριφορά.
Σύμφωνα με τα επιμέρους στοιχεία ανά ηλι-

κιακή κατηγορία για την προβληματική χρήση
των social media:

• 11χρονοι: Κορίτσια 6%, αγόρια 7%.
• 13χρονοι: Κορίτσια 20%, αγόρια 12%.
• 15χρονοι: Κορίτσια 21%, αγόρια 10%.
Οι προβληματικοί ανήλικοι χρήστες παρου-

σιάζουν συμπτώματα εθισμού που συνοψίζον-
ται στα εξής: 1) Παραμέληση άλλων δραστηριο-
τήτων χάριν της αφιέρωσης χρόνου στα μέσα
κοινωνικής δικτύωσης, 2) Λένε ψέματα για το
πόσο χρόνο δαπανούν στο Διαδίκτυο και προ-
βάλλουν συχνά επιχειρήματα σχετικά με τη
χρήση που κάνουν, 3) Παρουσιάζουν αδυναμία

ελέγχου της χρήσης των social media και βιώ-
νουν στερητικό σύνδρομο.

Πόσο βλάπτουν
Τα παιδιά προσχολικής ηλικίας που χρησιμο-

ποιούν συχνά ηλεκτρονικές συσκευές με οθό-
νες, όπως παιγνιδοκονσόλες, κινητά τηλέφωνα
και τάμπλετ, έχουν μεγαλύτερη πιθανότητα να
εμφανίσουν προβλήματα συναισθηματικά και
συμπεριφοράς, σύμφωνα με μια νέα φινλανδι-
κή επιστημονική έρευνα.

Η υπερκινητικότητα, η διάσπαση της προσο-
χής, η αδυναμία συγκέντρωσης και η δυσκολία
σύναψης φιλικών σχέσεων είναι ανάμεσα στα
προβλήματα που παρατηρούνται συχνότερα στα
παιδιά πέντε ετών, τα οποία έχουν κάνει εκτετα-
μένη χρήση συσκευών.

Πρόσφατα οι ερευνητές, με επικεφαλής τη
δρα Γιούλια Πααβόνεν του Φινλανδικού Ινστι-
τούτου Υγείας και Ευημερίας στο Ελσίνκι, έκα-
ναν μια σχετική δημοσίευση στο βρετανικό ια-
τρικό περιοδικό «BMJ Open», αναλύοντας στοι-

χεία 700 παιδιών. Η μελέτη συσχέτισε με την
ψυχική υγεία του κάθε παιδιού τον χρόνο που
αυτό μέσα στην εβδομάδα, στις ηλικίες των 18
μηνών και των πέντε ετών, έκανε χρήση ηλε-
κτρονικών συσκευών.

Η νέα έρευνα βρήκε ότι όσο μεγαλώνει ένα
σύγχρονο παιδί τόσο αυξάνει η χρήση συ-
σκευών. Έτσι, ενώ στην ηλικία των 18 μηνών η
χρήση συσκευών ήταν κατά μέσο όρο 32 λεπτά
τη μέρα, έφθανε τα 114 λεπτά (σχεδόν δύο
ώρες) στην ηλικία των πέντε ετών. Σχεδόν ένα
στα τέσσερα παιδιά (23%) περνούσε πάνω από
μία ώρα καθημερινά μπροστά από μία οθόνη
στην ηλικία των 18 μηνών, ενώ στην ηλικία των
πέντε ετών αυτό το ποσοστό είχε φθάσει το
95%, δηλαδή ελάχιστα πεντάχρονα παιδιά περ-
νούσαν λιγότερο από μια ώρα μπροστά σε κά-
ποια οθόνη (φορητού υπολογιστή, κινητού,
παιγνιδομηχανής κ.ά.). Ένα στα δέκα πεντά-
χρονα παιδιά (11%) περνούσε πάνω από μία
ώρα με βιντεοπαιγνίδια.

Η αξιολόγηση της ψυχικής υγείας των παι-
διών με χρήση ειδικών ερωτηματολογίων στην
ηλικία των πέντε ετών έδειξε ότι τα παιδιά που
από την ηλικία των 18 μηνών χρησιμοποιούσαν
συχνά συσκευές με οθόνη είχαν σχεδόν 60%
μεγαλύτερο κίνδυνο προβληματικών σχέσεων
με τους συνομηλίκους τους. 

Αυξημένοι κίνδυνοι
Η αυξημένη χρήση gaming σχετιζόταν με αυ-

ξημένο κίνδυνο υπερκινητικότητας, ενώ η αυ-
ξημένη παρακολούθηση ταινιών σχετιζόταν με
αυξημένη πιθανότητα διαφόρων ψυχοκοινωνι-
κών προβλημάτων. Η συνολικά αυξημένη χρή-
ση οθονών στην ηλικία των πέντε ετών σχετιζό-
ταν με δυσκολία εστίασης της προσοχής και
συγκέντρωσης, παρορμητικότητα και υπερκι-
νητικότητα, καθώς επίσης διάφορα συμπεριφο-
ρικά προβλήματα.

Ο χρόνος που τα παιδιά αφιερώνουν στις συ-
σκευές συχνά μειώνει τον χρόνο που περνάνε
με μέλη της οικογένειάς τους που παίζουν ή
που διαβάζουν. Υπενθυμίζεται ότι η μέγιστη συ-
νιστώμενη διάρκεια χρήσης ηλεκτρονικών συ-
σκευών από παιδιά προσχολικής ηλικίας είναι η
μία ώρα. 

«Καμπανάκι» από τις έρευνες για τις βλαβερές 
συνέπειες της υπέρμετρης χρήσης των social media 

στην ψυχική υγεία των Ελληνόπουλων 

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

Τι συζητήθηκε στη σύσκεψη στο Μαξίμου για την εθνική στρατηγική 
προστασίας των ανηλίκων από τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης

Πριν υποδεχθεί τους «γαλάζιους» βουλευτές χθες στο Μέγαρο
Μαξίμου, ο πρωθυπουργός προήδρευσε σε διυπουργική σύσκε-
ψη, όπου εξετάστηκε η Εθνική Στρατηγική Προστασίας των Ανη-
λίκων από τον Εθισμό στο Διαδίκτυο, η οποία θα παρουσιαστεί
αναλυτικά σε ειδική εκδήλωση στις 30 Δεκεμβρίου. Στη σύσκεψη
έγινε επισκόπηση των εργαλείων που έχουν αναπτυχθεί στο
πλαίσιο της Εθνικής Στρατηγικής, όπως η ιστοσελίδα
parco.gov.gr, όπου οι γονείς θα μπορούν να βρουν εύληπτες οδη-
γίες ώστε να αξιοποιήσουν τους γονικούς ελέγχους που διαθέ-
τουν προεγκατεστημένους οι περισσότερες φορητές συσκευές,
όπως και η εφαρμογή Kids Wallet, η οποία, μεταξύ άλλων, θα επι-
τρέπει την αυτόματη πιστοποίηση της ηλικίας του χρήστη.

Στη σύσκεψη στο Μέγαρο Μαξίμου συζητήθηκαν οι τελικές

επιλογές σχετικά με σημαντικά ζητήματα για την εφαρμογή της
Εθνικής Στρατηγικής, ενώ τονίστηκε η σημασία της συμμετοχής
των γονιών αλλά και της εκπαίδευσης των παιδιών στην προσπά-
θεια αντιμετώπισης των αρνητικών συνεπειών της υπερέκθεσης
στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης.

Η κυβέρνηση θα κινηθεί σε δύο επίπεδα, είχε επισημαίνει σε
συνέντευξή του στον ΣΚΑΪ ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος
Μαρινάκης, λέγοντας ότι έχει ιδιαίτερη σημασία τι μπορούν να
κάνουν οι γονείς, προαναγγέλλοντας καμπάνια ενημέρωσης από
την Πολιτεία.

Στη διυπουργική σύσκεψη έγινε ανταλλαγή απόψεων και για
πρωτοβουλίες που μπορεί να αναλάβει η Ελλάδα σε ευρωπαϊκό
επίπεδο, με αιχμή τη διαμόρφωση και κατάθεση ενός Χάρτη Ψη-

φιακών Δικαιωμάτων, μέσω του οποίου θα κωδικοποιηθούν δι-
καιώματα και δικλίδες προστασίας, ειδικά των ανηλίκων, στην
Ευρωπαϊκή Ένωση.

Στη σύσκεψη έλαβαν μέρος ο υπουργός Παιδείας, Θρησκευ-
μάτων και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης, η υπουργός Κοι-
νωνικής Συνοχής και Οικογένειας Σοφία Ζαχαράκη, ο υπουργός
Ψηφιακής Διακυβέρνησης Δημήτρης Παπαστεργίου, ο υπουργός
Επικρατείας Άκης Σκέρτσος, η υπουργός αναπληρώτρια Υγείας
Ειρήνη Αγαπηδάκη, ο υφυπουργός Δημήτρης Βαρτζόπουλος, ο
υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης Κωνσταντίνος Κυρανά-
κης και ο υφυπουργός παρά τω πρωθυπουργώ και κυβερνητικός
εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης.

Κάλια Αλεξανδρίδου 

Σοκ! Πεντάχρονα
με κινητά και

εθισμένα στο  Ίντερνετ
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

Ποιους κόβει το Μαξίμου από κρίσιμα πόστα; 
Σημαντικές εξελίξεις σημειώνονται στην κυβερνητική μη-

χανή, καθώς φαίνεται να «ξηλώνει» πρόσωπα που συνδέονται

με τη λεγόμενη woke ατζέντα. Μετά την παραίτηση του κ. Πα-

τέλη, και άλλα πρώην στελέχη της κυβέρνησης βρίσκονται

πλέον εκτός κρίσιμων θέσεων ή υπηρεσιών υπό κυβερνητικό

έλεγχο. Δεν είναι τυχαίο ότι πρώην στελέχη, τα οποία διεκδί-

κησαν υψηλόβαθμες θέσεις, όπως αυτή του διευθύνοντος

συμβούλου, αποκλείστηκαν από τις διαγωνιστικές διαδικα-

σίες λόγω ανεπάρκειας. Σε απάντηση, ορισμένοι κατέθεσαν

ενστάσεις, επιχειρώντας να μπλοκάρουν τη διαδικασία. Πα-

ράλληλα, νέες εξελίξεις καταγράφονται και σε εισηγμένη

εταιρεία, από την οποία απομακρύνθηκε στέλεχος που είχε

τοποθετηθεί από πρόσωπο με το οποίο η κυβέρνηση φαίνεται

να μην επιθυμεί πλέον να διατηρεί σχέση. Οι ενέργειες αυτού

του προσώπου, άλλωστε, είχαν δημιουργήσει προβλήματα σε

πολλαπλά επίπεδα.

Οι κινήσεις αυτές υποδεικνύουν μια ξεκάθαρη πρόθεση της

κυβέρνησης να προχωρήσει σε ανανέωση του μηχανισμού της

και να απομακρύνει πρόσωπα που δεν κρίνονται κατάλληλα ή

που δημιουργούν προσκόμματα στη λειτουργία των θεσμών.

Ο Δρυμιώτης και 
οι ακριβοί στα πίτουρα 

«Απλά γαρ εστί της αληθείας έπη». Η φράση που αποδίδεται στον αρχαίο
τραγικό, τον Αισχύλο, επιβεβαιώνεται και στην περίπτωση

του σάλου που ξέσπασε με αφορμή τον λογότυπο του
γράμματος «μ» του μετρό Θεσσαλονίκης. Διάβασα
λοιπόν ένα άρθρο του κορυφαίου εκλογολόγου και
πολιτικού αναλυτή, του κ. Ανδρέα Δρυμιώτη, στην
«Καθημερινή» με τίτλο: «Έχουμε τρελαθεί! Με πι-

στοποίηση ISO». Εξηγεί λοιπόν με αριστοτεχνικό και
χειρουργικό τρόπο γιατί σε αυτή τη χώρα είμαστε ακρι-

βοί στα πίτουρα και φτηνοί στο αλεύρι. Γράφει λοιπόν για
όλους αυτούς που εξερράγησαν δήθεν για την απευθείας ανάθεση

των 30.000 ευρώ για τη δημιουργία του σήματος, αλλά κατάπιαν, για παρά-
δειγμα, αμάσητο το γεγονός ότι το κράτος έχει πληρώσει 85 εκατομμύρια ευ-
ρώ για την υποθαλάσσια αρτηρία της Θεσσαλονίκης, ένα έργο που δεν έγινε
ποτέ εξαιτίας των δεκάδων ενστάσεων που κατέθεσαν κάτοικοι της περιοχής.
To the point ο Ανδρέας Δρυμιώτης γράφει: «Η χώρα έχει πάθει παράκρουση
και χρειάζεται θεραπεία από τους τύπους με την άσπρη μπλούζα που έχουν
μαζί τους και ζουρλομανδύα». Είναι αυτό που έλεγε ο Νεύτωνας: Μπορώ να
υπολογίσω την κίνηση των πλανητών αλλά όχι την τρέλα των ανθρώπων.

Ο αριστερός Ζαφειρόπουλος με τα ΚΕΚ ΑΠΟΨΗ,
ΣΑΡΩΝΙΣ, EDISINET και οι διαχρονικές του σχέσεις
με όλες τις κυβερνήσεις είναι πράγματα λίγο έως πο-
λύ γνωστά. Μια παλιά καραβάνα στον χώρο της επαγ-
γελματικής εκπαίδευσης και κατάρτισης, ο οποίος
πλούτισε την περίοδο του ΠΑΣΟΚ, την έκανε με ελα-
φρά πηδηματάκια και απολαμβάνει τώρα τους καρ-
πούς που είχε σπείρει, μου είπε: «Ο Μπάμπης είναι
μεγάλη γάτα, έχει πάρει έργα κατάρτισης εκατοντά-
δων εκατομμυρίων, έκανε κατασκευαστική εταιρεία
και ελέγχει μέχρι και σήμερα στο υπουργείο Γεωρ-
γίας τον πολύπαθο ΟΠΕΚΕΠΕ. Είναι αριστερός με
δεξιά τσέπη, έχει καταφέρει και είναι συνομιλητής
με στελέχη όλων των κυβερνήσεων. Από πού να αρ-
χίσω και πού να τελειώσω. Δηλώνει φίλος πολλών
υπουργών όπως του Γιάννη Βρούτση και πολλών άλ-
λων πρώην και νυν κυβερνητικών. Εδώ σταματάω».
Και πρόσθεσε: «Εάν θες να μάθεις περισσότερα θα
έρθεις στο νησί μου ένα τριήμερο και να έχεις μαζί
σου έναν υπολογιστή και ένα μαγνητόφωνο να σου
πω την ιστορία των τελευταίων 30 ετών…». Του υπο-
σχέθηκα ότι θα τον επισκεφτώ μετά τα Φώτα…

Η υπεράνω υποψίας κατασκευαστική 
με τα εκατομμύρια εικονικά τιμολόγια

Χθες το απόγευμα ήμουν σε γνωστό μπαρ-ρεστοράν στο Νέο Ψυχικό στο οποίο συχνάζουν
όλες οι φυλές: πολιτικοί, επιχειρηματίες, μεσίτες, νταραβερτζήδες και αρκετοί παλιοί χρεοκο-
πημένοι στα χαρτιά οι οποίοι συνεχίζουν να απολαμβά-
νουν πλουσιοπάροχη ζωή… και οι οποίοι συνεχίζουν να
παρουσιάζουν ως αληθινά τα όνειρα που βλέπουν το βρά-
δυ στον ύπνο τους… Είχα πιάσει ένα τραπέζι στη γωνία
δεξιά και έπινα το ποτό μου. Ξαφνικά μπαίνει ο γκουρού
στα δημόσια έργα και στις κατασκευές, ο οποίος για 40
χρόνια άφησε τη στάμπα του… Μόλις με είδε, πλησίασε
στο τραπέζι μου, με καλησπέρισε ευγενικά και με ρώτησε
τι κάνω κι αν περιμένω παρέα. Του απάντησα ότι πίνω ένα
χαλαρό ποτάκι να ηρεμήσω από το ραντεβού του Σαββα-
τοκύριακου. Ευγενικά του πρότεινα να καθίσει. Η ώρα ήταν 18.45. «Θα τα πούμε ένα τεταρτάκι
γιατί έχω και εγώ ραντεβού», μου απάντησε και τελικά ολοκληρώσαμε τη συζήτηση στις 21.30!
Όταν ξεκίνησε η κουβέντα μας, είχα ζητήσει μια Α4 λευκή κόλα, προκειμένου να κρατήσω ση-
μειώσεις. Τελικά ζήτησα άλλες 5 κόλες Α4…. Ο άνθρωπος είναι εγκυκλοπαίδεια. Ανανεώσαμε
το ραντεβού μας και θα πάω στο γραφείο του τις επόμενες ημέρες. Φεύγοντας μου είπε: «Θα σου
δώσω μια πληροφορία, είσαι έξυπνος και θα καταλάβεις: Ποια κατασκευαστική εταιρεία (υπε-
ράνω υποψίας) έχει κόψει τα τελευταία χρόνια χιλιάδες εικονικά τιμολόγια εκατομμυρίων; Δεν
απέχει μακριά από το μαγαζί…». 

Τα βάσανα της Visa και της MasterCard
Οι κολοσσοί Visa και MasterCard βρίσκονται αντιμέτωποι με έν-

τονη κριτική και σοβαρές κατηγορίες για μονοπωλιακές πρακτικές
και υπερβολικές χρεώσεις, που αυξάνουν υπέρμετρα το κόστος για
εμπόρους και καταναλωτές. Και κάπως έτσι «θολώνει» το success
story. Στις ΗΠΑ, η δικαστική διαμάχη με τις ενώσεις λιανικών επιχει-

ρήσεων, οι οποίες κατηγορούν τις δύο εταιρείες για αθέμιτο
ανταγωνισμό και καταχρηστική επιβολή προμηθειών,

έχει ήδη κλιμακωθεί. Παράλληλα, το αμερικανικό
υπουργείο Δικαιοσύνης έχει στραφεί κατά της Vi-
sa, επισημαίνοντας τις επιβλαβείς συνέπειες των
πρακτικών της στο κόστος του εμπορίου και την

αγοραστική δύναμη των πολιτών. Την ίδια στιγμή, οι
αντιμονοπωλιακές αρχές της Ευρωπαϊκής Ένωσης διε-

ξάγουν ενδελεχείς έρευνες για τις προμήθειες-χαράτσια που απορ-
ροφούν ρευστότητα από τις μικρές και μεσαίες επιχειρήσεις. Στην
Ελλάδα, οι δραστηριότητές τους προκαλούν εύλογες απορίες. Η Ma-
sterCard έχει ιδρύσει θυγατρική εταιρεία που παρέχει υπηρεσίες
επικοινωνίας και δημοσίων σχέσεων αποκλειστικά για τη μητρική
της εταιρεία στο Βέλγιο, με ετήσιες δαπάνες ύψους 14,8 εκατομμυ-
ρίων ευρώ -ένα εξαιρετικά υψηλό ποσό για τα δεδομένα της ελληνι-
κής αγοράς. Από την άλλη, η Visa διατηρεί μια μικρής εμβέλειας
ΕΠΕ από το 2021, με τζίρο 4,4 εκατομμυρίων ευρώ. Οι πρακτικές αυ-
τές συντηρούν ένα θολό και περίπλοκο τοπίο με το τελικό κόστος να
καταλήγει στους καταναλωτές και τους εμπόρους και τις εταιρείες
να συνεχίζουν να αποκομίζουν τεράστια κέρδη ανενόχλητες.

Οι ζημίες της HHG 
και ο προβληματισμός

Τα οικονομικά της HHG, του ομίλου πίσω από το
Υγεία και το Μητέρα, για το 2023 μόνο χαμόγελα δεν
φέρνουν. Από κέρδη 40,3 εκατ. ευρώ το 2022, η εται-
ρεία προσγειώθηκε απότομα σε ζημίες 1,78 εκατ. ευ-
ρώ. Όσο για τον δανεισμό; Εκεί τα πράγματα ζαλίζουν:
από τα μόλις 8 εκατ. ευρώ του 2022, το χρέος εκτινάχ-
θηκε στα 473,6 εκατ. ευρώ σε
έναν χρόνο. Για να σβήσει τη φω-
τιά, ο όμιλος πήρε ανάσα μέσω
ενός νέου εμπραγμάτως εξα-
σφαλισμένου ομολογιακού δανείου ύψους 1 δισ. ευρώ
τον Νοέμβριο του 2023, με τη Eurobank στον ρόλο του
εκπροσώπου των ομολογιούχων. Η επίσημη δικαιολο-
γία; Αναχρηματοδότηση, κεφάλαιο κίνησης και μελ-
λοντικές επενδύσεις. Από κοντά και το Υγεία, το οποίο
είδε τα κέρδη του να «κουρεύονται» από 55 εκατ. ευρώ
σε 25 εκατ. ευρώ. Και σαν να μην έφτανε αυτό, το 2022
εμφανίστηκε και μια απαίτηση-φάντασμα ύψους 138,9
εκατ. ευρώ από πώληση συμμετοχών στη μητρική. Λο-
γιστικά κόλπα ή κανονικότητα; Όπως και να έχει, οι
ισολογισμοί του ομίλου μοιάζουν περισσότερο με γρί-
φο παρά με απλή καταγραφή στοιχείων. Στο τέλος της
ημέρας, οι αριθμοί παίζουν το δικό τους παιχνίδι, αφή-
νοντας τις απαντήσεις να αιωρούνται…

Οι «αδερφικές» σχέσεις 
του «ΑρχιΚΕΚατζή» 

Μπάμπη Ζαφειρόπουλου 
με πρώην και νυν κυβερνητικούς!
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Ένα άκρως ενδιαφέρον πολιτικό κουαρτέτο
σχηματίστηκε χθες στο εστιατόριο της Βουλής.
Από τη μια πλευρά του τραπεζιού καθόταν ο Νί-
κος Κοτζιάς μαζί με τον πρώην βουλευτή του
ΠΑΣΟΚ Δημήτρη Πιπεργιά. Απέναντι, ένα άλλο
ιστορικό στέλεχος του ΠΑΣΟΚ, ο Χρήστος Κοκ-
κινοβασίλης. Έως εδώ καλά. Εκείνο το πρόσω-

πο που έκανε τη διαφορά ήταν το τέταρτο πρό-
σωπο, ο Παύλος Γερουλάνος. Ήταν το τραπέζι
που τραβούσε τα βλέμματα όποιου έμπαινε μέ-
σα. Το κλίμα ήταν κάτι παραπάνω από καλό και
τα χαμόγελα περίσσευαν. Ακόμη και ο κ. Κο-
τζιάς, ο οποίος συνήθως είναι πολύ συγκρατη-
μένος, έδειχνε να απολαμβάνει την κουβέντα.

Το κουαρτέτο που έκλεψε την παράσταση

Στο Κίνημα
Δημοκρατίας και 
ο Όθων Ηλιόπουλος

«Φαγώθηκε» ο Στέφανος Κασσελάκης,
την εποχή που ήταν πρόεδρος του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, να παραιτηθούν οι βουλευτές Επι-
κρατείας και οι επιλαχόντες τους ώστε να
καταφέρει να «τρυπώ-
σει» στη Βουλή και
κάπως έτσι έχασε
έναν ακόμη βου-
λευτή για το Κίνη-
μα Δημοκρατίας. Ο
Όθων Ηλιόπουλος,
που παραιτήθηκε τότε
για επαγγελματικούς λό-
γους και όχι για να του κάνει τη χάρη -ζη-
τώντας μάλιστα η έδρα να πάει στον Κασ-
σελάκη- θα ενταχθεί τελικά στο κόμμα
Κασσελάκη, πιθανότατα ως επικεφαλής
των think tanks. Αν δεν είχε παραιτηθεί
τότε, οι βουλευτές του κόμματος θα έφτα-
ναν τους 6 και με λίγη τύχη θα έβρισκαν
τέσσερις ώστε να δημιουργήσουν Κοινο-
βουλευτική Ομάδα.

Στο τραπέζι και 
το όνομα 
της κυρίας Μενδώνη

Δίνουν και παίρνουν οι προβλέψεις στη
ΝΔ για το πρόσωπο που θα προτείνει ο
πρωθυπουργός στα τέλη
Ιανουαρίου για την
Προεδρία της Δη-
μοκρατίας. Μεταξύ
αυτών, ακούστηκε
και το όνομα της
υπουργού Πολιτι-
σμού Λίνας Μενδώνη,
η οποία είναι η μακροβιό-
τερη στο συγκεκριμένο πόστο, θεωρείται
εξαιρετικά αποτελεσματική, αν και αθό-
ρυβη, και διαθέτει μακρά εμπειρία στον
χώρο του Πολιτισμού. Η ίδια πάντως σε
κατ’ ιδίαν συνομιλίες τονίζει ότι δεν έχει
συζητηθεί τίποτα σχετικό με τον πρωθυ-
πουργό.

Από... βολεμένη, για ΠτΔ. Η φήμη για το
όνομα της Μαρίας Δαμανάκη, το οποίο εν-
δέχεται να προτείνει ο ΣΥΡΙΖΑ για την
Προεδρία της Δημοκρατίας, δείχνει τον
δρόμο που έχει διανύσει το συγκεκριμένο
κόμμα και τη στροφή που έχει κάνει στα
χρόνια της ύπαρξής του. Το 2004, όταν ο
Συνασπισμός υποδεχόταν διάφορες αρι-
στερίστικες γκρούπες ξεκινώντας τη με-

ταμόρφωσή του σε ΣΥΡΙΖΑ, η Μαρία Δα-
μανάκη -μόλις είχε ενταχθεί στο ΠΑΣΟΚ-
ήταν «μαύρο πρόβατο». Όταν μάλιστα έγι-
νε και Ευρωπαία επίτροπος, για τους ΣΥ-
ΡΙΖΑίους ήταν το απτό παράδειγμα της
«γενιάς του Πολυτεχνείου» που «βολεύ-
τηκε». Δέκα χρόνια μετά είναι μια... πολύ
καλή περίπτωση για την Προεδρία της Δη-
μοκρατίας. O tempora, o mores.

Η ξαφνική αγάπη του ΣΥΡΙΖΑ για τη Δαμανάκη

Δ
ιαβάζω ότι ο Στέφανος
Κασσελάκης, αφού
έκανε τον γύρο του...

Ατλαντικού για λίγες μέρες ξε-
κούρασης και shopping στις
Ηνωμένες Πολιτείες, επιστρέ-
φει -πιθανότατα- σήμερα στην
Ελλάδα. Η ομάδα του, από την
άλλη, έχει αφήσει για λίγο στην
άκρη τα «καλάθια» και τις απο-
σκευές και επικεντρώνεται στη
δύσκολη αποστολή της δημι-
ουργίας του νέου κόμματος με
ιδιαίτερη έμφαση στην περιφέ-
ρεια. Αυτό το νέο εγχείρημα
πάντως δεν προχωρά ακριβώς
με... τυμπανοκρουσίες, αφού οι
δημοσκοπήσεις δεν είναι και
τόσο ενθαρρυντικές. Το κλίμα
δεν βοηθά και η αισιοδοξία του
καλοκαιριού μοιάζει να έχει
προσγειωθεί απότομα. Η αλή-
θεια είναι πως αρκετοί από το
στενό επιτελείο του Κασσελάκη
είχαν πιστέψει ότι το 15% του ΣΥ-
ΡΙΖΑ στις ευρωεκλογές ήταν
προϊόν της «θείας χάρης» και
της μαγνητικής ηγεσίας του αρ-
χηγού. Ίσως όμως η πραγματι-
κότητα τους επαναφέρει σε πιο ρεαλιστικά συμπεράσματα. Η επι-
στροφή του Στέφανου λοιπόν δεν αποκλείεται να συνοδευτεί από

νέες... ενέσεις αισιοδοξίας και επικοινωνιακά πυροτεχνήματα, αλλά
μένει να φανεί αν αυτό θα φέρει κάποιο αποτέλεσμα.

Επιστρέφει (επιτέλους) 
ο Αμερικανός Κασσελάκης;
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Υψηλής σημασίας
συνάντηση
Μητσοτάκη 
στους -15°C

Τ
α Χριστούγεννα μπορεί να πλησιάζουν, αλ-
λά το ημερολόγιο του Κυριάκου Μητσοτά-
κη παραμένει γεμάτο. Σήμερα το πρωί ο

πρωθυπουργός θα βρίσκεται στα Ιωάννινα, όπου
θα μπουν οι υπογραφές για το έργο Ιωάννινα-
Καλπάκι. Η Ήπειρος, άλλωστε, διαχρονικά παρα-
πονιέται ότι είναι «ριγμένη» σε έργα υποδομής,
οπότε αυτή η επίσκεψη στέλνει και το αντίστοιχο
μήνυμα. Το κυβερνητικό κλιμάκιο, μάλιστα, βρί-
σκεται ήδη στην περιοχή για τα… προεόρτια.

Αμέσως μετά, ο Μητσοτάκης θα πάρει το αερο-
πλάνο για Βρυξέλλες και από εκεί θα βρεθεί
στον… Αρκτικό Κύκλο, στη Λαπωνία. Στο χωριό
Σαρισέλκα, ο Φινλανδός πρωθυπουργός Πέτερι
Όρπο έχει κανονίσει μια άκρως «κλειστή» σύνο-
δο, κάτι σαν χαλαρό retreat ηγετών Βορρά και Νό-
του. Εκεί θα βρίσκονται η Τζόρτζια Μελόνι, ο
Σουηδός Ουλφ Κρίστερσον και η Κάγια Κάλας, η
οποία εκπροσωπεί την ΕΕ σε θέματα εξωτερικής
πολιτικής. Το μενού των συζητήσεων περιλαμβά-
νει άμυνα, ασφάλεια και Μεταναστευτικό, την ώρα
που έξω ο υδράργυρος θα δείχνει… -15°C.

Στον… Καιάδα 
οι Σπαρτιάτες
Παρατηρώ σημαντικά σημάδια διάλυσης των
Σπαρτιατών. Μετά τη θετική ψήφο στον προϋπο-
λογισμό από τρεις ανεξάρτητους βουλευτές, που
προέρχονται από το κόμμα, όλα δείχνουν ότι εί-
ναι έτοιμοι να στηρίξουν και την κυβερνητική
πρόταση για την Προεδρία της Δημοκρατίας.
Πάντως ο κυβερνητικός εκπρόσωπος έσπευσε
να βάλει τέλος στην ανούσια σεναριολογία για
ένταξή τους στο κόμμα της Νέας Δημοκρατίας.
Πέρα από αυτό, αν αποχωρήσει και ένας ακόμη
βουλευτής από τους Σπαρτιάτες, τότε η κοινο-
βουλευτική τους ομάδα θα πάψει να υφίσταται.
Και σαν να μην έφτανε αυτό, με την τροπολογία
που έφερε το ΥΠΕΣ, χάνουν την κρατική χρημα-
τοδότηση και καλούνται να επιστρέψουν και τα
κονδύλια που είχαν λάβει ως ενίσχυση για τις
ευρωεκλογές. Με δυο λόγια, η κυβέρνηση θα
μπορεί να υποστηρίξει ότι τους «τελείωσε» ήρε-
μα και αθόρυβα, χωρίς τυμπανοκρουσίες. Όταν
με το καλό έρθει η ώρα της κάλπης, ο Κυριάκος
Μητσοτάκης θα το παρουσιάσει ως επιτυχία,
υπονοώντας πως το κεφάλαιο Σπαρτιάτες έκλει-
σε οριστικά. Από την άλλη, το ΠΑΣΟΚ θα μπορεί
να φωνάζει «εμείς το λέγαμε πρώτοι!», βάζον-
τας κι αυτό το λιθαράκι του στη δημόσια αντιπα-
ράθεση. Για να δούμε, όμως, ποιος θα βγει πραγ-
ματικά κερδισμένος στο τέλος…

Δεν πέρασε απαρατήρητο από το Μέγαρο Μα-
ξίμου το γεγονός ότι ακόμα και ο πιστός φίλος
του Αντώνη Σαμαρά, ο βουλευτής Μεσσηνίας
Μίλτος Χρυσομάλλης, εξέ-
δωσε ανακοίνωση με την
οποία υπογραμμίζει την
ικανοποίησή του για την
απόφαση του πρωθυπουρ-
γού Κυριάκου Μητσοτάκη
για την επέκταση της απαλ-
λαγής από τη φαρμακευτι-
κή δαπάνη σε όλους τους δυνητικούς δικαιού-
χους του πρώην ΕΚΑΣ. «Ας επιμένουν κάποιοι
ότι στη ΝΔ υπάρχει εσωκομματική αντιπολί-
τευση. Εμείς λέμε ότι ακούμε τους βουλευτές
μας και την αγωνία της κοινωνίας που μεταφέ-
ρουν», έλεγε χθες υψηλόβαθμο κυβερνητικό
στέλεχος. Έξυπνο…

Στο Κατάρ ο Δένδιας 
για την αμυντική 
ενίσχυση της χώρας
Επίσημη επίσκεψη στην Ντόχα πραγματοποίησε
χθες ο υπουργός Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας.
Τον υπουργό υποδέχτηκε ο πρωθυπουργός και
υπουργός Εξωτερικών του Κατάρ, ενώ πραγματοποί-
ησε συναντήσεις με τον αναπληρωτή πρωθυπουργό
και υπουργό Άμυνας του Κατάρ Sheikh Saoud bin
Abdulrahman bin Hassan bin Ali Al Thani. Στο τρα-
πέζι έπεσαν θέματα για την περαιτέρω εμβάθυνση
των διμερών αμυντικών μας σχέσεων, τις τελευταίες
εξελίξεις για την κατάσταση ασφαλείας στην ευρύ-
τερη περιοχή και τη συμμετοχή του Κατάρ στο Ελλη-
νικό Οικοσύστημα Αμυντικής Καινοτομίας.

Ήταν τόσο μεγάλη η εντύπωση που προκάλεσε η κί-
νηση του Μάξιμου Σενετάκη να κεράσει καλτσού-
νια τους κυβερνητικούς
συντάκτες που κάλυπταν τη
συγκέντρωση των «γαλά-
ζιων» βουλευτών με τον
πρωθυπουργό στο Μέγαρο
Μαξίμου που οι ραδιοφωνι-
κοί σταθμοί άρχισαν να τον
ψάχνουν για να μιλήσει για
την πρωτοβουλία του. «Τα παιδιά της αλλαγής», η
Μαρία Αναστασοπούλου και ο Γιάννης Κολοκυθάς,
ήταν οι πρώτοι που το κατάφεραν και κάλεσαν στο
στούντιο του ΣΚΑΪ τον βουλευτή ΝΔ Ηρακλείου για
να τους μιλήσει. Η υποδοχή έγινε με ένα παραδο-
σιακό τραγούδι από την Κρήτη, με τη δημοσιογρά-
φο να του λέει: «είδατε πώς σας υποδεχόμαστε;» κι
εκείνος να της απαντά: «Στην αρχή τρόμαξα. Νόμι-
ζα ότι θα βάζατε καμιά ριπή…». Η κουβέντα εξε-
λίχθηκε σε ανάλαφρο και εορταστικό τόνο, με τον
Μάξιμο να αποκαλύπτει ότι το έχει έθιμο να κερνά-
ει τέτοιες μέρες, αλλά και κάθε φορά που επισκέ-
πτεται ένα υπουργικό γραφείο, προκειμένου οι συ-
νεργάτες να γεύονται τις κρητικές λιχουδιές. Εκεί-
νο που δεν αποκάλυψε ήταν το όνομα του Προ-
έδρου της Δημοκρατίας που έχει στο μυαλό του να
προτείνει ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Ωστόσο, οι δη-
μοσιογράφοι δεν απέφυγαν τον πειρασμό και τον
ρώτησαν ευθέως. «Τι σας έλεγε στα πηγαδάκια ο
πρωθυπουργός; Σας είπε ποιος θα είναι ο Πρό-
εδρος;». Ο Μάξιμος Σενετάκης γέλασε και απάντη-
σε: «Μας το είπε, αλλά δεν σας το λέμε».

Χ
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Αδιέξοδο με Καϊλή
Ο ένας μετά τον άλλον παραιτούνται
οι δικαστές που χειρίστηκαν την
ομολογία της Εύας Καϊλή για την
υπόθεση του Qatargate. Μετά την
απομάκρυνση του Michael Claise,
που είχε ξεκινήσει τις συλλήψεις
πριν από δύο χρόνια, αποσύρθηκε
και η ανακρίτρια της υπόθεσης Au-
rélie Déjaiffe, αντικαταστάτρια του
Claise, και μετατέθηκε στο Εφετείο
των Βρυξελλών! Η έρευνα, δηλαδή,
βρίσκεται στο σημείο μηδέν, από
όπου ξεκίνησε! Αδιέξοδο.

Τα καλτσούνια του Σενετάκη
και ο επόμενος ΠτΔ

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…
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πo Το ότι ο Παύλος και ο Νικόλαος Γλύξμπουργκ
θα καταθέσουν αίτημα για την ελληνική ιθαγέ-
νεια είναι γνωστό. Αυτό κάποιοι σπεύδουν να το
ερμηνεύσουν ως επιθυμία του Παύλου είτε να
ιδρύσει δικό του κόμμα, είτε να κατέλθει ως
υποψήφιος προς τα δεξιά του πολιτικού φάσμα-
τος. Ο ίδιος πάντως το έχει αρνηθεί κατηγορη-
ματικά λέγοντας πως «δεν είναι δυνατόν ο Παύ-
λος ή οποιοδήποτε άλλο μέλος της οικογένειας
να εκπροσωπεί μόνο ένα κομμάτι του λαού. Αυ-
τό θα συνέβαινε με την ίδρυση ενός κόμματος ή

ενός πολιτικού φορέα, κάτι που κανείς δεν επι-
θυμεί». Η δήλωση αυτή διαβάζεται ποικιλοτρό-
πως. Δεν είπε ότι δεν τον ενδιαφέρει η ενασχό-
ληση με την πολιτική. Δεν τον ενδιαφέρει η
ίδρυση κόμματος, διότι πιστεύει ότι είναι υπερά-
νω κομμάτων… Αυτό κρατήστε το, θα μας χρει-
αστεί στο μέλλον. Τώρα, στο παρασκήνιο, εγώ
μαθαίνω ότι κάνει κάποιες επαφές, όχι με κόμ-
ματα, κυρίως με ιεράρχες της Εκκλησίας προ-
φανώς για να μετρήσει τη δυναμική που έχει
στον χώρο.

Ο Παύλος Γλύξμπουργκ και η πολιτική 

Ο Γιάνης Βαρουφάκης, αυτός ο μέγας πολιτικός εγκέφαλος, χθες έδωσε ρεσι-
τάλ διασποράς ψευδών ειδήσεων. Έγραψε στο Twitter ότι έρχεται κρυφά στη
Σούδα ο Νετανιάχου και «διέταξε» να τον συλλάβουν… Ο ίδιος έγραψε πως
«αν οι αρχές δεν τον συλλάβουν, η Ελλάδα θα παραβιάσει τις δεσμεύσεις της
έναντι του διεθνούς δικαίου (χάρτης της Ρώμης του ΔΠΠ), το μόνο όπλο που
διαθέτει χώρα σαν τη δική μας για τη μακροπρόθεσμη ασφάλειά της». Γελάνε
βέβαια και τα τσιμέντα αφού ο Μπενιαμίν Νετανιάχου δεν ήρθε ποτέ! Γιάνη,
άσε αυτά τα ψεκασμένα και κατέβα στην Κρήτη να κλείσεις τις τράπεζες να
μην μπορεί να σηκώσει λεφτά ο Μπίμπι… 

Γιατί εξαφανίστηκε 
ο Σπύρος Μπιμπίλας;

Εδώ και αρκετό καιρό, ο Σπύρος
Μπιμπίλας φαίνεται να έχει «εξαφα-
νιστεί» από το
προσκήνιο -ή
τουλάχιστον
έτσι μου λένε
οι καλά πλη-
ροφορημέ-
νοι. Οι ίδιοι,
που γνωρί-
ζουν τα παρα-
σκήνια, υπο-
στηρίζουν ότι οι σχέσεις του με τη
Ζωή Κωνσταντοπούλου είναι σε…
ψυχρό κλίμα. Υπάρχουν, μάλιστα, και
εκείνοι που προσθέτουν έξτρα αλα-
τοπίπερο στην ιστορία, λέγοντας πως
ο Σπύρος έχει ρίξει… γέφυρες προς
την οδό Πειραιώς, στον Ταύρο… Ο
λόγος; Ο Στέφανος Κασσελάκης φαί-
νεται να τον εκτιμά ιδιαίτερα ως προ-
σωπικότητα και, ποιος ξέρει, ίσως
κάτι τέτοιο να δημιουργεί νέα δεδο-
μένα. Τελικά, πρόκειται για απλές
φήμες ή μήπως κρύβεται κάτι περισ-
σότερο πίσω από τις «ψιθυριστές»
πληροφορίες; Η συνέχεια αναμένε-
ται με ενδιαφέρον και δεν θα αργή-
σει να ξεκαθαρίσει.

Τι μάθαμε το 2024;
Νομίζω η

συγκεκριμέ-

νη φωτογρα-

φία από την

Ομάδα Αλή-

θειας είναι

ό,τι πιο χιου-

μοριστικό κυ-

κλοφορεί στα

social media. Χίλιες λέξεις… Δεν

χρειάζεται να γράψω κάτι παραπά-

νω, είναι σκέτη απόλαυση! 

Κορυφαίο fake news από Βαρουφάκη 

Τα «γαλάζια» 
πηγαδάκια

Δεν κρατήθηκα όταν είδα τους βου-

λευτές να βγαίνουν στο μπαλκόνι του

Μαξίμου. Όλοι μιλούσαν για τα θετικά

μέτρα που ανακοίνωσε ο Κυριάκος Μη-

τσοτάκης στη Βουλή την περασμένη Κυ-

ριακή. Δείτε τις αποκλειστικές φωτο-

γραφίες της «Political»!

Τα χαμόγελα 
του Μητσοτάκη 

Ένας από τους ανθρώπους μου που
ήταν στη συνάντηση με τους βουλευτές
μού  μετέφερε πως ο πρόεδρος Κυριάκος
Μητσοτάκης ήταν ιδιαίτερα ευδιάθετος
και αισιόδοξος και για την πορεία της οι-
κονομίας και για την πορεία της χώρας. 
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Ε
ίπα να σας βάλω σε mood

Χριστουγέννων… Οι μετεωρολόγοι

(και όχι οι πολιτικοί) λένε ότι θα

δούμε άσπρη μέρα φέτος. Από τις 23 έως

και τις 27 Δεκεμβρίου το σκηνικό θα είναι

χειμωνιάτικο, με βροχές, καταιγίδες,

σημαντική πτώση της θερμοκρασίας και

ισχυρούς ανέμους. Άγιε μου Βασίλη, αν

σου βρίσκεται κανένας τόνος ξύλα, στείλε

μου σε παρακαλώ, ήμουν καλό παιδί… 

Χιονοεκπλήξεις 
τα Χριστούγεννα
Χιονοεκπλήξεις 
τα Χριστούγεννα
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Σ τις 20 Ιανουαρίου 2025, ο Ντόναλντ Τραμπ θα γίνει ο 47ος πρόεδρος
των ΗΠΑ. Μέχρι τότε, πολλοί θα συνεχίσουν να απορούν πώς θα είναι η
δεύτερη προεδρία του, κακώς όμως, διότι ο ίδιος τα έχει πει όλα. Και

όσα δεν έχει πει, τα λέει τώρα. 
Τη Δευτέρα 16 Δεκεμβρίου, στο Μαρ-α-Λάγκο της Φλόριντα, ο Τραμπ έδωσε

συνέντευξη Τύπου και μεταξύ άλλων είπε ότι «το κλειδί για το μέλλον της Συ-
ρίας είναι η Τουρκία», ότι «τον Άσαντ ανέτρεψαν οι αντάρτες που υποστηρίζον-
ται από την Άγκυρα», ότι «η Τουρκία είναι μια μεγάλη στρατιωτική δύναμη που
δεν έχει φθαρεί από τον πόλεμο», ότι «κατέλαβε τη Συρία χωρίς να χαθούν πολ-
λές ζωές» και ότι ο ίδιος «τα πάει πολύ καλά με τον Ερντογάν». 

Είπε επίσης ότι «η Τουρκία ήθελε εδώ και χιλιάδες χρόνια τη Συρία και τελικά
την πήρε, διότι αυτοί οι άνθρωποι
που κατέλαβαν την εξουσία στη
Δαμασκό ελέγχονται από την
Τουρκία και αυτό είναι εντάξει». 

Η κατά φαντασίαν
απομόνωση

Δεν ξέρω αν είναι εντάξει αυτό
που έγινε στη Συρία, αυτά που εί-
πε ο Τραμπ, όμως, δεν είναι πάρα
πολύ εντάξει, ιδιαίτερα για όσους
μέχρι πρότινος πίστευαν ότι η
Τουρκία «έχει παραγκωνιστεί»
από το διεθνές προσκήνιο. Δεν
ξέρω αν τα θυμάστε αυτά, γρά-
φονταν κατά κόρον κάποια -όχι
πολύ μακρινή- εποχή, με έμφαση
μάλιστα στο ότι ήταν η Ελλάδα που
κατάφερε να την απομονώσει και
μπράβο μας και ταρατατζούμ. 

Το εξόχως ανησυχητικό είναι
ότι κάποιοι συνεχίζουν να τα πι-
στεύουν όλα αυτά.

Ο Τραμπ, ό,τι άλλο κι αν είναι, εί-
ναι πάνω απ’ όλα ρεαλιστής. Κι
όπως ετοιμάζεται να αναλάβει τον
ρόλο του CEO της Ανώνυμης Εται-
ρείας «Ηνωμένες Πολιτείες της
Αμερικής», ζυγίζει πιθανούς εταίρους, συμμάχους, φίλους και εχθρούς.
Για την ακρίβεια, τους έχει ζυγίσει ήδη. 

Ο Τραμπ, σε αντίθεση με τον Μπάιντεν, που ήταν ένας πρόεδρος με πο-
λύ έντονο το αίσθημα περί «δικαίου» και «αδίκου» -άσχετο αν δεν τα πε-
τύχαινε πάντα πολύ σωστά αυτά τα δύο-, δεν ενδιαφέρεται διόλου εάν
κάποιο καθεστώς είναι δημοκρατικό, αυταρχικό, καλό, κακό ή οτιδήποτε
σχετικό. Δεν έχει ηθική πυξίδα. Το μόνο που τον ενδιαφέρει είναι εάν του
είναι χρήσιμο. Επίσης, είναι ένας άνθρωπος που ομολογημένα δεν συμ-
παθεί καθόλου τους ηγέτες που εκλαμβάνει ως «αδύναμους», γι’ αυτό
και του αρέσουν πολύ κάτι ημιδικτάτορες, όπως ο Πούτιν, ο Σι και διάφο-
ροι άλλοι τέτοιοι, ο Ερντογάν δηλαδή. 

Ο Τραμπ σέβεται τον Ερντογάν και το έχει αποδείξει κατά την πρώτη του θη-
τεία, παρότι οι σχέσεις των δύο χωρών παραλίγο να τρακάρουν σε πολλούς
σκοπέλους, ενώ ο Ερντογάν -κατά την πάγια τακτική του- έσπρωχνε τα όρια

διαρκώς, προσπαθώντας να δει μέχρι πού τον παίρνει. Η απόφασή του να αγο-
ράσει τους ρωσικούς S-300 ήταν ένα ρίσκο που παραλίγο να του σκάσει στα χέ-
ρια, αλλά τελικά του βγήκε. Παρά τις απειλές των ΗΠΑ για εμπάργκο και κυρώ-
σεις, ο Ερντογάν την έβγαλε καθαρή. Όπως την έβγαλε καθαρή και με τα πραξι-
κοπήματα και τη λαϊκή δυσαρέσκεια. 

Πεδίο δράσης λαμπρό
Και τώρα είμαστε στο σημείο μηδέν, όπου αμφότεροι οι ηγέτες έχουν μπρο-

στά τους μια ανέφελη (χωρίς εκλογές, δηλαδή) τετραετία διακυβέρνησης. 
Για τον μεν Ερντογάν, ο Τραμπ είναι ευλογία, δεν υπάρχει αμφιβολία. Ο

Μπάιντεν δεν ανεχόταν τις δυστροπίες του και του «χωνόταν», είτε με την ανα-
γνώριση της Γενοκτονίας των
Αρμενίων, είτε με τον αποκλει-
σμό της Τουρκίας από τη Σύνοδο
Κορυφής για τη Δημοκρατία. Οι
σχέσεις τους βελτιώθηκαν αναγ-
καστικά με την εισβολή της Ρω-
σίας στην Ουκρανία, αλλά οι δύο
τους συνέχισαν το γαϊτανάκι της
αμοιβαίας δυσπιστίας, οι μεν
ΗΠΑ καθυστερώντας την πώλη-
ση F-16 στην Άγκυρα, η δε Τουρ-
κία καθυστερώντας την έγκρισή
της για την ένταξη της Σουηδίας
στο ΝΑΤΟ. 

Τέλος πάντων, τα βρήκαν εντέ-
λει, ιδιαίτερα αφότου η Άγκυρα
(έτσι λέει το παρασκήνιο τουλά-
χιστον) κατάφερε να απαλλαγεί,
μέσω ενός σκανδάλου δωροδο-
κίας, από τον φιλέλληνα γερου-
σιαστή Μπομπ Μενέντεζ, που της
έκανε τη ζωή δύσκολη. 

Και τώρα, το μέλλον της σχέ-
σης των δύο χωρών δείχνει
υπέρλαμπρο. Ο Τραμπ και το
σκληροπυρηνικό επιτελείο που
έχει επιλέξει για την εξωτερική
του πολιτική βασίζονται στην

Τουρκία ως ισχυρό και σταθερό περιφερειακό εταίρο, ώστε οι ίδιοι να
επικεντρωθούν περισσότερο στις εσωτερικές μεταρρυθμίσεις παρά στη
μικροδιαχείριση διεθνών υποθέσεων. Με λίγα λόγια, η Τουρκία θα είναι
ο τοπικός γκιουλέκας των ΗΠΑ, χωρίς οι ίδιες να χρειάζεται να λερώ-
νουν τα χέρια τους. 

Η Τουρκία από την πλευρά της έχει αποδείξει πολλάκις ότι της αρέ-
σουν και τα παζάρια και οι κάθε είδους συναλλαγές με άπαντες. Εάν, δε,
όπως είναι το πιθανότερο να συμβεί, ο Τραμπ επιχειρήσει να μειώσει το
χάσμα ανάμεσα στις ΗΠΑ και τη Ρωσία, αυτό θα αφήσει πεδίο δράσης
λαμπρό στον Ερντογάν, που με τη Ρωσία έχει βρει έναν ιδιαίτερο και

εκατέρωθεν επωφελή τρόπο να συναλλάσσεται. 
Εμάς, μας νοιάζουν όλα αυτά; Μας νοιάζουν κάπως, αν και δεν υπάρχει ιδιαί-

τερο νόημα στο να ανησυχείς για πράγματα τα οποία δεν μπορείς να αλλάξεις.
Μόνο να προσαρμοστείς και να κοιτάξεις τι θα κάνεις εσύ.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Τραμπ και Ερντογάν
- Ένα ειδύλλιο 
αναθερμαίνεται
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Tου ειδικού συνεργάτη

Ε
ίναι το λιγότερο σοκαριστικό ότι η
«κυρία 2004» Γιάννα Αγγελοπούλου
φέρεται εδώ και μεγάλο χρονικό διά-

στημα να έχει βάλει πλώρη για να διεκδική-
σει με το «έτσι θέλω» την Προεδρία της Δη-
μοκρατίας! Μπορεί στον ανυποψίαστο ανα-
γνώστη της είδησης κάτι τέτοιο να φαίνεται
περίπου αδιανόητο, αλλά δεν είναι μόνο το
γεγονός ότι το όνομά της αναφέρεται σε
σχετικά ρεπορτάζ (χωρίς να γνωρίζουμε ού-
τε καν πως έχει περιληφθεί) ως πιθανή υπο-
ψήφια σε σχετικές δημοσκοπήσεις (στις
οποίες πάντως... πάτωσε!). Διασταυρωμέ-
νες πληροφορίες της «Political» αναφέρουν
ότι πίσω από τη Γιάννα εργάζεται πυρετω-
δώς ολόκληρη ομάδα από επικοινωνιολό-
γους, μιντιανθρώπους και λομπίστες για την
προώθηση της υποψηφιότητας της «Lady
G», ενώ έχουν πραγματοποιηθεί και σχετι-
κές επαφές σε υψηλό πολιτικό επίπεδο.

Αρμόδιες πηγές επίσης αναφέρουν στην
«Political» ότι -όπως ήταν απολύτως αναμε-
νόμενο- οι συνομιλητές της πολιτικοί έμει-
ναν με το στόμα ανοιχτό όταν πληροφορήθη-
καν για τον νέο στόχο που έχει καρφωθεί στο
μυαλό της Γιάννας Αγγελοπούλου. Στις ιδιω-
τικές τους συζητήσεις οι ίδιοι άνθρωποι μι-
λούν ευθέως για μια προσωπικότητα τελείως
ασύμβατη με τον θεσμικό ρόλο του ανώτατου
πολιτειακού παράγοντα της πατρίδας μας.
Και βέβαια τι να πρωτοθυμηθεί κανείς; Το
περιστατικό της «συμπτωματικής» λιποθυ-
μίας στην αγκαλιά του Θόδωρου Αγγελόπου-
λου μέσα στο Πατριαρχείο, που συνοδεύτηκε
μετο επίσης εντυπωσιακό ρεκόρ των 23 ημε-
ρών μέχρι την έκδοση του διαζυγίου της από
τον αείμνηστο επιχειρηματία Παρθένη; Τα

πανάκριβα πούρα; Τα χλιδάτα και -πάντα-
εκκεντρικά ντυσίματα; Τον ανταγωνισμό για
το ποιος από την «τάξη της» (όπως τουλάχι-
στον η ίδια την εννοεί) κατέχει το πιο θηριώ-
δες ιδιωτικό τζετ; Τα ίδια και για τις θαλαμη-
γούς; Η εξίσου θηριώδης βίλα στη Φιλοθέη,
απ’ όπου έβαλε φωτιά στο γειτονικό άλσος,
αφού αποφάσισε να εκτοξεύσει 3,5 τόνους
πυροτεχνημάτων μόνο και μόνο στην προ-
σπάθειά της να εντυπωσιάσει τους καλεσμέ-
νους της στο πάρτι των Ολυμπιακών Αγώνων;

Ότι οδήγησε σε απελπισία ολόκληρη χώρα
εξαιτίας της χρεοκοπίας μας λίγα χρόνια μετά
τους Αγώνες και στον δικαιολογημένο θυμό

κάποιων συμπατριωτών μας ακόμη και σήμε-
ρα, όταν περνούν μπροστά από Ολυμπιακά
Ακίνητα-φαντάσματα, που τα πληρώσαμε δε-
κάδες εκατομμύρια;

Ή το ναυάγιο του «Ελεύθερου Τύπου», που
ακόμη αναρωτιούνται οι πάντες γιατί ο σύζυ-
γός της Θόδωρος κατασπατάλησε εκατομμύ-
ρια απλά και μόνο για να εμφανίζεται η Γιάννα
ως «εκδότρια»; Και το κερασάκι στην τούρτα;
Το μηδενικό έργο της -υπό την προεδρία της-
Επιτροπής για την οργάνωση των εορτασμών
των 200 ετών από την Επανάσταση του 1821;

Ακόμη πιο εξοργιστικό είναι το γεγονός ότι
φέρεται να είναι απελπιστικά «διαθέσιμη» για

Πρόεδρος της Ελληνικής Δημοκρατίας, ενώ
ταυτόχρονα δηλώνει ξεκάθαρα εφοπλίστρια
σε συνεντεύξεις της, την ίδια ώρα που -πολύ
βολικά- επιλέγει τα καράβια της να ΜΗ φέ-
ρουν την ελληνική σημαία και να ΜΗΝ απα-
σχολούν ελληνικά πληρώματα.

Ας μην ξεχνάμε ότι την ίδια ώρα ο σύζυγός
της είναι φορολογικός κάτοικος Ελβετίας
(όπως -μέχρι πρότινος- και η ίδια) και από
κοινού έχουν ιδρύσει family office στην Ελλά-
δα. Μια εταιρεία ειδικού σκοπού για να απο-
λαμβάνουν όλα τα φορολογικά πλεονεκτήμα-
τα που προσφέρει ο νόμος στους έχοντες και
κατέχοντες.

Η wannabe President Γιάννα που έχει
βαφτίσει (με τα χεράκια της)

τον «Πορθητή» του Ερντογάν!

Είναι ποτέ δυνατόν 
ο ελληνικός λαός να

δεχτεί ως Πρόεδρο
της Δημοκρατίας έναν

άνθρωπο με 
το εκκεντρικό lifestyle

της Γιάννας
Αγγελοπούλου; 

- Το μηδενικό έργο 
της πορείας της 

στον δημόσιο βίο 
και οι προβληματικές

κινήσεις της για 
τα εθνικά μας θέματα

Το τρυπάνι, που αποτελεί βασικό όπλο του
Ερντογάν στην αμφισβήτηση της εθνικής

κυριαρχίας Ελλάδας και Κύπρου 
πραγματοποιώντας γεωτρήσεις 

στην κυπριακή ΑΟΖ, το έχει βαφτίσει 
η Γιάννα Αγγελοπούλου (στις 11/5/2011,

οπότε και ολοκληρώθηκε η κατασκευή του)!

Πανάκριβα πούρα, χλιδάτα 
και εκκεντρικά ντυσίματα, 
μόνιμος ανταγωνισμός
για το θηριώδες ιδιωτικό τζετ, 
τη μακρύτερη θαλαμηγό, 
τη θηριώδη βίλα στη Φιλοθέη... 

Τα δύο πλωτά γεωτρύπανα 

«Deep Sea Metro Ι και II» ξεκινούν 

ως ιδιοκτησία Θόδωρου και Γιάννας 

Αγγελοπούλου. Οι ακάλυπτες οφειλές 

του ζεύγους προς την τράπεζα 

που χρηματοδότησε την κατασκευή 

τους οδηγούν τα τρυπάνια... μπιρ 

παρά στον Ερντογάν!
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Η
αποκάλυψη όμως σχετικά με τις βλέ-
ψεις της «αυτοπροτεινόμενης» Γιάν-
νας Αγγελοπούλου για την Προεδρία

της Δημοκρατίας έχει μια ακόμη διάσταση,
ίσως την πιο κρίσιμη και δυνητικά επικίνδυ-
νη: τα Ελληνοτουρκικά. Ο επόμενος Πρό-
εδρος της Δημοκρατίας θα κληθεί να διαχει-
ριστεί (έστω και διά των συμβολισμών, θα
έχει πάντως κρισιμότατο ρόλο) τις σχέσεις
Ελλάδας - Τουρκίας και τις εξελίξεις τους.
Μιλάμε για τον ομόλογο του προέδρου Ερν-
τογάν, ο οποίος θα επικυρώσει τυχόν αρνητι-
κές εξελίξεις ή θα έχει τη δυνατότητα να τις
αποτρέψει.

Όπως προαναφέραμε, οι λόγοι που καθι-
στούν αδιανόητη τη σκέψη περί υποψηφιό-
τητας της Γιάννας Αγγελοπούλου για το Προ-
εδρικό Μέγαρο, ακόμη και θεωρητικά, είναι
πάρα πολλοί. Υπάρχει όμως ακόμη ένας που
-από μόνος του- θα αρκούσε για να ακυρώ-
σει κάθε παρόμοιο σχεδιασμό: Διότι σε μια
τέτοια περίπτωση ο πρωθυπουργός θα τοπο-
θετούσε στη θέση του Προέδρου της Δημο-
κρατίας τη γυναίκα που βάφτισε με τα χέρια
της το πλωτό γεωτρύπανο «Fatih» (κατά την
καθέλκυσή του στις 15/11/2011 από τα ναυ-
πηγεία της Hyundai Heavy Industries), το
βασικό «όπλο» Ερντογάν στη σε βάρος της
πατρίδας μας αναθεωρητική στρατηγική του
στην Ανατολική Μεσόγειο! Ένα πλωτό γεω-
τρύπανο πρώην ιδιοκτησίας της Γιάννας και
του Θόδωρου Αγγελόπουλου (όπως οι ίδιοι
έχουν παραδεχτεί).

Τα «Deep Sea Metro» I και II (όπως ονομα-
ζόταν αρχικά το «Fatih») έπαψαν να ανήκουν
στο ζεύγος Αγγελοπούλου, όταν Γιάννα και
Θόδωρος απέτυχαν να καλύψουν οφειλές
μερικών δεκάδων εκατομμυρίων δολαρίων,
προκαλώντας έκπληξη (και σάλο) στο διε-
θνές ναυτιλιακό στερέωμα. Τότε πέρασαν
στην ιδιοκτησία της τράπεζας DVB, που είχε
χρηματοδοτήσει την κατασκευή τους, η
οποία -με τη σειρά της- τα πούλησε σε ναυτι-
λιακή εταιρεία με έδρα τα νησιά Marshal.
Από την τελευταία τα αγόρασε η Turkish Pe-
troleum, για να τα επιδεικνύει σήμερα ο
Ερντογάν.

Η ίδια ιστορία σε νούμερα: Η κατασκευή
των δύο πλωτών γεωτρύπανων κόστισε γύ-
ρω στα 860 εκατ. το ένα, πουλήθηκαν στη
ναυτιλιακή των Marshal προς 200 εκατ. και
στο ίδιο τίμημα τα αγόρασε ο Ερντογάν. Από
την όλη υπόθεση η Γιάννα και ο Θόδωρος Αγ-
γελόπουλος έχασαν 700 εκατ. ευρώ.

Τρία πράγματα είναι ξεκάθαρα - και ένα
δεν είναι:

1. Δεν μπορεί κανείς να μιλήσει για άμεση
εμπλοκή των Γιάννας και Θόδωρου Αγγελό-
πουλου στην πώληση των γεωτρύπανων στον
Ερντογάν. Το ζεύγος είχε αποχωρήσει νωρί-
τερα από την αρχική ιδιοκτήτρια εταιρεία, το
τονίζουν -άλλωστε- οι ίδιοι σε κάθε ευκαιρία.

2. Το συγκεκριμένο -παταγωδώς αποτυ-

χημένο- επιχειρηματικό βήμα των Γιάννας
και Θόδωρου Αγγελόπουλου είχε ως συνέ-
πεια (αφού μεσολάβησε άλλη μια εταιρεία
μετά τη δική τους αποχώρηση) την αγορά
των γεωτρύπανων από τον Ερντογάν στο εν
τέταρτον της αξίας τους!

3. Το ένα από τα δύο τρυπάνια, που απο-
τελούν βασικά «όπλα» του Ερντογάν στην
αμφισβήτηση της εθνικής κυριαρχίας Ελλά-
δας και Κύπρου, το έχει βαφτίσει στις 11/5/11
-οπότε και ολοκληρώθηκε η κατασκευή του-
η Γιάννα Αγγελοπούλου.

4. Εκείνο που δεν είναι ξεκάθαρο είναι
ποιος βρίσκεται πίσω από την Chalfont Ship-
ping, που απέκτησε το πλωτό γεωτρύπανο
«Fatih» πριν καταλήξει στα χέρια του Ερντο-
γάν.

Με απάντησή τους (21/5/19) σε παλαιότερα
σχετικά δημοσιεύματα, Θόδωρος και Γιάννα
Αγγελοπούλου είχαν οι ίδιοι επιβεβαιώσει τα
εξής:

• Το «Fatih» είναι το Deep Sea Metro II
(«ουδεμία σχέση ή ανάμειξη είχαμε με την
πώληση του πλωτού γεωτρύπανου “Fatih”
στην τουρκική κρατική εταιρεία Turkish
Petroleum, αφού αυτό με το όνομα “Deep
Sea Metro II” προ πολλού είχε πάψει να
ανήκει στην ιδιοκτησία μας», ανέφεραν χα-
ρακτηριστικά).

• Τα δύο γεωτρύπανα ανήκαν στην ιδιο-
κτησία όχι μόνο του Θόδωρου αλλά και της
Γιάννας Αγγελοπούλου («τότε που ανήκαν
σε εταιρεία συμφερόντων ΜΑΣ», τόνιζαν οι
ίδιοι).

Οι παταγώδεις
αποτυχίες και 

τα γεωτρύπανα
του Ερντογάν

Η ιστορία του «Fatih»
Το «Deep Sea Metro» μετονομάστηκε σε «Fatih» («κατακτητής» στα τουρκικά, από
τον σουλτάνο Μωάμεθ Β’ τον Πορθητή, γνωστό ως Μεχμέτ Φατίχ). Πρόκειται για
πλωτό γεωτρύπανο 6ης γενιάς, μήκους 229 μέτρων, με δυνατότητα να πραγματοποι-
εί γεωτρήσεις βάθους έως 10.000 πόδια (3,3 χλμ.).
Έως τα μέσα του 2015 και τα δύο «Deep Sea Metro» ανήκουν στην εταιρεία του Θό-
δωρου και της Γιάννας Αγγελοπούλου (κατείχαν το 60% - και 40% η νορβηγική Odf-
jell). Στις 13/5/15 το ζεύγος παύει να καλύπτει τις οφειλές προς την αμερικανική θυ-
γατρική της γερμανικής τράπεζας DVB που είχε δανειοδοτήσει την κατασκευή των
πλοίων και οι μετοχές τους (άρα και τα δύο πλωτά γεωτρύπανα) περνούν στους δα-
νειστές άνευ τιμήματος. Απόφαση που προκαλεί τεράστια εντύπωση και συζητήσεις
διεθνώς. Στις 7/6/15 το «Βήμα» σε δημοσίευμα με τίτλο «Έχασε τα πλοία-τρυπάνια ο
κ. Θ. Αγγελόπουλος» γράφει χαρακτηριστικά: «Απίστευτο και όμως αληθινό. Ο πανί-
σχυρος εφοπλιστής -και όχι μόνο- Θόδωρος Αγγελόπουλος δεν κατάφερε να απο-
πληρώσει εγκαίρως τόκους ομολόγου μερικών δεκάδων εκατομμυρίων δολαρίων
(…). Το πλήγμα είναι μεγάλο για τον Θόδωρο Αγγελόπουλο, αφού εκτός από την τρω-
θείσα φήμη του υπολογίζεται ότι από την εξέλιξη αυτή χάνει περί τα 700 εκατ. δολά-
ρια, που ήταν η προσωπική του συμμετοχή στο χτίσιμο των δύο πλοίων». Ο ίδιος ο
Θόδωρος Αγγελόπουλος επιβεβαιώνει το δημοσίευμα του «Βήματος»: «Μετά την
πετρελαϊκή κρίση η εταιρεία που συμμετείχε στην επένδυση των δύο γεωτρύπανων,
ως επενδυτής και όχι ως διαχειριστής, πήρε την τολμηρή απόφαση για την οριστική
απεμπλοκή της από την επένδυση αυτή. Η διαδικασία ολοκληρώθηκε με απόλυτα
συναινετικό τρόπο».
Το «Deep Sea Metro II» περνά (στα μέσα του 2015) στην DVB και ακολούθως
(30/5/16) στην Chalfont Shipping (μόλις ιδρυθείσα τότε ναυτιλιακή με έδρα τα Mar-
shal Islands). Η Chalfont το πουλά (το φθινόπωρο του 2017) στην Turkish Petroleum.
Την ίδια πορεία, με κατάληξη τα χέρια του Ερντογάν, ακολούθησε και το «αδερφάκι»
του, το δεύτερο πλωτό γεωτρύπανο «Deep Sea Metro I».

Η πρόσφατη «προσφορά» της Γιάννας 
Αγγελοπούλου στην ελληνική κοινωνία 

ως προέδρου της Επιτροπής για τον Εορτασμό
των 200 ετών από την Επανάσταση του 1821 

σημαδεύτηκε από μηδενικό έργο, όμως το εθνικό
μας υποσυνείδητο σίγουρα κατέγραψε 

τον... εντυπωσιακό παραδοσιακό ντουλαμά που 
φόρεσε στην παρέλαση της 25ης Μαρτίου 2021...

Δημοσίευμα 
«Βήματος», 
7/6/15

Επιβεβαίωση 
του «Βήματος», 

7/6/15

Δημοσίευμα «Δημοκρατίας», 21/5/19
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Π
υκνό και σημαντικό είναι το πρό-
γραμμα του πρωθυπουργού έως
την ερχόμενη Κυριακή, καθώς

μέσα σε μόλις τέσσερις μέρες θα πραγμα-
τοποιήσει μια επίσκεψη στον νομό Ιωαννί-
νων και δύο ταξίδια στο εξωτερικό. Και από
τις αρχές του νέου έτους ωστόσο ο κ. Μη-
τσοτάκης προγραμματίζει περιοδείες και
εγκαίνια έργων και αναπτυξιακών σχεδίων
σε πολλές περιφέρειες της χώρας.

Σήμερα ο πρωθυπουργός θα βρίσκεται
στo Καλπάκι Ιωαννίνων για τις υπογραφές

στο έργο Ιωάννινα - Κακα-
βιά, για το οποίο βρίσκεται
από χθες κυβερνητικό κλι-
μάκιο υπό τον υπουργό Με-
ταφορών και Υποδομών
Χρήστο Σταϊκούρα για επα-
φές με τοπικά και κομματι-
κά στελέχη. Αμέσως μετά ο
κ. Μητσοτάκης θα αναχω-

ρήσει για τις Βρυξέλλες και από τη βελγική
πρωτεύουσα για τη Λαπωνία, συγκεκριμέ-
να για το χωριό Σαρισέλκα στον Αρκτικό
Κύκλο. Εκεί ο Φινλανδός πρωθυπουργός
Πέτερι Όρπο διοργανώνει μια κλειστή σύ-
νοδο, ένα retreat ηγετών Βορρά και Νότου,
με τη συμμετοχή του Έλληνα πρωθυπουρ-
γού, της Ιταλίδας Τζόρτζια Μελόνι, του
Σουηδού Αντ. Κρίστερσον και της ύπατης
εκπροσώπου της ΕΕ για την Εξωτερική Πο-
λιτική Κάγια Κάλας. Οι ηγέτες θα συζητή-
σουν για ασφάλεια, άμυνα και μετανάστευ-
ση.

Το έργο Γιάννενα - Κακαβιά
Ο πρωθυπουργός θα παραστεί σήμερα

στην πανηγυρική εκδήλωση υπογραφής
της σύμβασης μεταξύ του υπουργείου
Υποδομών-Μεταφορών και του αναδό-
χου του έργου του τμήματος Γιάννενα -
Κακαβιά της Ιόνιας οδού. Πρόκειται για
ένα εξαιρετικά σημαντικό για την περιο-
χή έργο, αφού ο νέος αυτοκινητόδρομος
Ιωάννινα - Κακαβιά από τη συμβολή της
Ιόνιας Οδού με την Εγνατία (Α/Κ Εγνα-
τίας) μέχρι την Κακαβιά και τα ελληνοαλ-
βανικά σύνορα θα έχει συνολικό μήκος
69,5 χλμ. Με το έργο, όπως θα τονίσει και
σήμερα ο κ. Μητσοτάκης, θα επιλυθούν
προβλήματα προσβασιμότητας και συν-
δεσιμότητας των γεωγραφικά απομονω-
μένων και δυσπρόσιτων περιοχών της
ευρύτερης ΠΕ Ιωαννίνων, που είναι ιδιαί-
τερα σημαντικά για την περιφερειακή οι-
κονομία, αλλά και σε σημαντικούς πό-
λους παροχής υπηρεσιών υγείας, όπως
το Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Ιωαννί-
νων, εκπαίδευσης, όπως το Πανεπιστή-
μιο Ιωαννίνων, και εργασίας, όπως η Βιο-
μηχανική Περιοχή. Υπολογίζεται πως η
απόσταση Αντίριο - Ιωάννινα - Κακαβιά
με μήκος περίπου 264 χιλιόμετρα θα

μπορεί να διανύεται σε περίπου 2 ώρες
και 15 λεπτά. Από την Αθήνα μέχρι τα σύ-
νορα με την Αλβανία θα απαιτούνται πε-
ρίπου 4 ώρες και 20 λεπτά.

Επιπροσθέτως, με δεδομένο ότι το έρ-
γο αποτελεί τμήμα του Διευρωπαϊκού Δι-
κτύου Μεταφορών (ΔΕΔ-Μ), συνδέοντας
το σύνολο της Δυτικής Ελλάδας με τα λι-
μάνια της Ηγουμενίτσας και της Πάτρας
(κόμβοι του ΔΕΔ-Μ), η ένωσή του με την
Ιόνια και την Εγνατία Οδό θα προσφέρει
τις μέγιστες μεταφορικές δυνατότητες
ανθρώπων και αγαθών τόσο στην Ήπειρο
όσο και στη λοιπή Ελλάδα, ενισχύοντας
έτσι την τοπική κοινωνία και αναδει-
κνύοντας την Ήπειρο ως σημαντικό κόμ-
βο στη Δυτική Ελλάδα.

Από τις αρχές της νέας χρονιάς εξάλλου
ο πρωθυπουργός θα συνεχίσει τις εγκαι-
νιάσεις μεγάλων έργων ανά την επικρά-
τεια. Πρόκειται για μεγάλα πρότζεκτ, την
υψηλή εποπτεία των οποίων έχει ο υφυ-

πουργός Επικρατείας Θ. Κοντογεώργης, ο
οποίος σε συνεργασία με τις τοπικές κομ-
ματικές οργανώσεις αλλά και στελέχη της
Αυτοδιοίκησης έχει την ευθύνη της υλο-
ποίησης του νέου περιφερειακού σχεδια-
σμού της χώρας. Μέχρι στιγμής έχουν πα-
ρουσιαστεί οκτώ σχέδια - και με το σημερι-
νό εννέα.

Αναλογική ανάπτυξη
Στόχος της κυβέρνησης, όπως επιση-

μαίνουν υψηλόβαθμες κυβερνητικές
πηγές, είναι η «αναλογική και δίκαιη δια-
νομή του μερίσματος ανάπτυξης στην
περιφέρεια, δίνοντας έμφαση στα θέμα-
τα ανταγωνιστικότητας και ανθεκτικότη-
τας». Σύμφωνα με την ακολουθούμενη
διαδικασία, σε κάθε νομό που επισκέ-
πτεται στοχευμένο με βάση τις προτεραι-
ότητες κυβερνητικό κλιμάκιο παρουσιά-
ζεται το τοπικό σχέδιο, ενώ τοποθετούν-
ται οι τοπικοί φορείς. Εν συνεχεία, το

σχέδιο αναρτάται στην ιστοσελίδα
erga.gov.gr και εκεί οι πολίτες μπορούν
να παρακολουθούν την πρόοδό του.

Συλλογική στρατηγική
Η προετοιμασία και παρουσίαση των το-

πικών σχεδίων θα συνεχιστεί σε όλες τις
περιφερειακές ενότητες της χώρας έως τις
αρχές του επόμενου καλοκαιριού, οπότε ο
πρωθυπουργός θα παρουσιάσει τη συνολι-
κή στρατηγική για τα επόμενα χρόνια. Μετά
την Κρήτη και την Ήπειρο, σειρά έχουν και
οι περιφερειακές ενότητες της Δυτικής Ελ-
λάδας και του Αιγαίου, ενώ για την προ-
ετοιμασία αυτών των παρουσιάσεων έχει
προηγηθεί συνεργασία της Προεδρίας της
κυβέρνησης με περιφερειάρχες, δημάρ-
χους και τοπικούς φορείς.

Παράλληλα με τα παραπάνω, στον σχε-
διασμό του πρωθυπουργικού γραφείου για
τους πρώτους μήνες της νέας χρονιάς είναι
ένας νέος γύρος περιοδειών του κ. Μητσο-
τάκη σε εκλογικά κρίσιμους νομούς της
χώρας. Με δεδομένο ότι, σύμφωνα και με
τα ευρήματα όλων των δημοσκοπήσεων, ο
κ. Μητσοτάκης παραμένει το ισχυρό χαρτί
της κυβερνητικής παράταξης, το επόμενο
διάστημα ο πρωθυπουργός θα έχει ένα ιδι-
αίτερα εξωστρεφές πρόγραμμα με συναν-
τήσεις και επαφές με πολίτες και κοινωνι-

Σήμερα ο πρωθυπουργός θα βρίσκεται στο Καλπάκι 
για τις υπογραφές στο έργο Ιωάννινα - Κακαβιά, για το οποίο 

βρίσκεται από χθες εκεί κυβερνητικό κλιμάκιο υπό τον υπουργό
Μεταφορών και Υποδομών Χρήστο Σταϊκούρα

της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Με το νέο έτος ξεκινούν οι περιοδείες 
και τα εγκαίνια έργων ανά την επικράτεια

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ
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Σ
τον απόηχο της ψήφισης του προ-
ϋπολογισμού, ο πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης, σε μια εφ’

όλης της ύλης συνέντευξη που παραχώρη-
σε στο Ertnews, στάθηκε στις μειώσεις φό-
ρων, σχολίασε τις προτάσεις του ΠΑΣΟΚ,
ενώ αναφέρθηκε και στην κατάσταση στη
Μέση Ανατολή. Παράλληλα, μίλησε για τις
τράπεζες ενώ ρωτήθηκε και για το νέο
πρόσωπο στη θέση της Προέδρου της Δη-
μοκρατίας, Κατερίνας Σακελλαροπούλου,
απαντώντας πως «θα επανέλθω στο ζήτημα
με το νέος έτος, σεβόμενος απόλυτα τον
θεσμικό ρόλο του Προέδρου της Δημοκρα-

τίας. Το δεύτερο δεκαπεν-
θήμερο του Ιανουαρίου θα
ανακοινώσω το όνομα».

Σιγουριά για την Ελλάδα 
«Επιχείρησα να εντάξω

την Ελλάδα σε ένα συνολικό
γεωπολιτικό πλαίσιο και να
εκπέμψω την σιγουριά της

Ελλάδας σε ένα αβέβαιο περιβάλλον. Σε
άλλες χώρες δεν μπορούν να ψηφίσουν τον
προϋπολογισμό, αλλά εμείς δεν είμαστε
εκεί. Για τις τράπεζες… Δεν κάναμε τώρα
τις πρώτες κινήσεις. Είχαμε μειώσει ήδη
προμήθειες. Είχαμε σπρώξει το IRIS που
χρησιμοποιούν οι πολίτες. Τώρα οι τράπε-
ζες πατούν καλά στα πόδια τους και είναι
ευκαιρία να ξεδιπλώσουμε μια πιο τολμηρή
πρακτική. Κάναμε δομημένη κίνηση που
ανακουφίζει τους πολίτες. Η πρόταση του
ΠΑΣΟΚ θα ήταν δώρο-άδωρο. Με έκτακτο
φόρο δεν θα μειώνονταν οι προμήθειες»,
είπε χαρακτηριστικά για τις τράπεζες και τα
χρεωστικά επιτόκια, ενώ για τους έμμε-
σους φόρους επεσήμανε: «Οποιαδήποτε
παρέμβαση πρέπει να συνοδεύεται και από
άλλους φόρους, η κυβέρνηση έχει μειώσει
φόρους. Έχουμε μειώσει 72 φόρους. Είναι
υγιές ότι έχουμε περισσότερα έσοδα. Το
κράτος εισπράττει περισσότερα από την
ανάπτυξη της οικονομίας και τον περιορι-
σμό της φοροδιαφυγής. Η κυβέρνηση έχει
δείξει αποφασιστικότητα και αποτελεσμα-
τικότητα και το μέρισμα επιστρέφει στην
κοινωνία. Αυτά που παίρνουμε από τους λί-
γους που φοροδιαφεύγουν τα επιστρέφου-
με στους πολλούς. Όσο η πολιτική αυτή
αποδίδει μόνιμες αυξήσεις φόρων θα μπο-
ρούμε να μιλάμε και για μόνιμες μειώσεις
φόρων. Το 2025 είναι το πρώτο βήμα για άλ-
λους προϋπολογισμούς. Όσο θα αποδίδουν
τα μέτρα θα στρεφόμαστε στη φορολόγηση
της μεσαίας τάξης».

«Το ΠΑΣΟΚ έχει έλλειψη κατανόησης»
Κληθείς να σχολιάσει τις αιτιάσεις της

αξιωματικής αντιπολίτευσης, η οποία υπο-
στηρίζει πως αυτή ήταν που έθεσε την
ατζέντα και ότι επί της ουσίας η κυβέρνηση

ακολούθησε: «Κατ’ αρχάς το ΠΑΣΟΚ για τις
τράπεζες είπε τουλάχιστον τρία διαφορετι-
κά πράγματα και νομίζω ότι η τροπολογία
την οποία κατέθεσε ήταν -θα έλεγα- ένα
παράδειγμα σύγχυσης και θα έλεγα έλλει-
ψης και κατανόησης βασικών κανόνων λει-
τουργίας του τραπεζικού συστήματος. Αλλά
από εκεί και πέρα δεν νομίζω ότι έχει κανέ-
να ιδιαίτερο νόημα αυτός ο εσωτερικός πο-
λιτικός ανταγωνισμός. Αυτό το οποίο μένει
τελικά και αυτό το οποίο αξιολογούν οι πο-
λίτες είναι ότι η κυβέρνηση πήρε μια από-
φαση η οποία ανακουφίζει εκατομμύρια
Έλληνες πελάτες των τραπεζών και διευκο-
λύνει πολύ, ειδικά τις μικρομεσαίες επιχει-
ρήσεις που βαρύνονται δυσανάλογα από
τέτοιου είδους προμήθειες.

Θέλω να θυμίσω ότι αυτό το οποίο κάνα-
με εμείς είναι τελικά διαφορετικό από αυτό
το οποίο πρότεινε το ΠΑΣΟΚ στην τελευ-

ταία εκδοχή της τροπολογίας του. Είχαν
ακολουθήσει προφανώς και άλλες προτά-
σεις, αλλά εγώ δεν έχω καμία δυσκολία. Αν
υπάρχει μια σωστή πρόταση από την αντι-
πολίτευση, και να τη χαιρετίσω και να την
υιοθετήσω, δεν θεωρώ ότι ντε και καλά δεν
πρέπει να δίνουμε, να αποδίδουμε τα εύ-
σημα όταν αυτό συμβαίνει. Αλλά κατά κα-
νόνα δεν συμβαίνει. Αυτό το οποίο δυστυ-
χώς βλέπω και από το ΠΑΣΟΚ είναι μια σο-
βαροφάνεια, θα έλεγα, μια προσπάθεια να
αρθρώσει έναν διαφορετικό λόγο. Όταν
όμως σκαλίζουμε λίγο και μπαίνουμε στη
λεπτομέρεια των προτάσεων, διαπιστώ-
νουμε ότι συχνά είναι και ατεκμηρίωτες και
κοστολογημένες».

Ψηφιακή ενηλικίωση 
Σχετικά με τα μέτρα της κυβέρνησης για

τον εθισμό των νέων στο διαδίκτυο συνέ-

στησε υπομονή μέχρι τις 30 Δεκεμβρίου,
οπότε και θα παρουσιαστεί «ένα πολύ συγ-
κροτημένο και καλά μελετημένο πλαίσιο
για το πώς θα κινηθούμε από εδώ και στο
εξής». «Θα πρέπει να ορίσουμε μια ηλικία
ψηφιακής ενηλικίωσης, εκτιμώ ότι αυτή θα
είναι τα 15 έτη», επεσήμανε χαρακτηριστι-
κά ο κ. Μητσοτάκης. 

« Έχουμε σταθερά καλές σχέσεις στη
Μέση Ανατολή με όλα τα κράτη. Είμαστε
ντε φάκτο συνομιλητές όλων. Λίβανος και
Συρία έχουν μια σημαντική ορθόδοξη κοι-
νότητα, ελληνόφωνη και αραβόφωνη. Συ-
νομιλούμε απευθείας με την κοινότητα που
συμμετέχει στις εξελίξεις στη Συρία. Υπάρ-
χει ορθόδοξη μειονότητα που περιμένει
από την Ελλάδα να τη στηρίξει στην ύπαρξή
της», είπε σχετικά με την κατάσταση στη
Μέση Ανατολή, στον απόηχο της επίσκε-
ψής του τη Δευτέρα στον Λίβανο.

Αναφορικά με την επιλογή του Ντόναλντ
Τραμπ για την Κίμπερλι Γκίλφοϊλ στην πρε-
σβεία των ΗΠΑ στη Αθήνα είπε ότι πρόσω-
πα εκτός διπλωματικού σώματος επιλέ-
γονται από τη χώρα για τις πολύ σημαντικές
πρεσβείες. 

Ο πρωθυπουργός σε μια εφ’ όλης της ύλης συνέντευξη στο Ertnews
στάθηκε στις μειώσεις φόρων, σχολίασε τις προτάσεις του ΠΑΣΟΚ,

ενώ αναφέρθηκε και στην κατάσταση στη Μέση Ανατολή

«Μέσα Ιανουαρίου ανακοινώνω 
το πρόσωπο της Προεδρίας 

της Δημοκρατίας»

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

KYΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ
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Τι περιλαμβάνει η τροπολογία 
που κατατέθηκε στη Βουλή για 
τους  Επαγγελματίες Οπλίτες, 
το Πυροσβεστικό Σώμα 
και τους εκπαιδευτικούς

Η τροπολογία, που περιλαμβάνει ρυθμίσεις για τους
Επαγγελματίες Οπλίτες, το Πυροσβεστικό Σώμα και την
προκήρυξη του ΑΣΕΠ για πλήρωση κενών θέσεων εκπαι-
δευτικών και λοιπού προσωπικού της πρωτοβάθμιας και
δευτεροβάθμιας εκπαίδευσης, κατατέθηκε το βράδυ της
Δευτέρας στο νομοσχέδιο του υπουργείου Εξωτερικών με
τίτλο «Παρεμβάσεις στην οργάνωση και τη λειτουργία του
Υπουργείου Εξωτερικών», το οποίο εισήχθη χθες προς συ-
ζήτηση και ψήφιση στην ολομέλεια της Βουλής. Η πρώτη
ρύθμιση αντιμετωπίζει το ζήτημα της αυτεπάγγελτης απο-
στρατείας των Επαγγελματιών Οπλιτών (ΕΠΟΠ) και συγκε-
κριμένα προβλέπει απόλυση των ΕΠΟΠ με τη συμπλήρωση
35 ετών πραγματικής υπηρεσίας ή του 60ού έτους της ηλι-
κίας τους, αντί του ισχύοντος 50ού έτους.

Ρύθμιση
Με την επόμενη ρύθμιση παρέχεται η δυνατότητα περιο-

ρισμού των τιθέμενων εκτός οργανικών θέσεων αξιωματι-
κών ώστε να μην αποδυναμωθεί το επιχειρησιακό έργο του
Πυροσβεστικού Σώματος. Επίσης, μειώνεται ο χρόνος
πραγματικής παραμονής στην υπηρεσία στον βαθμό του
αρχιπυράρχου, με τρόπο ώστε να αξιολογείται και να επι-
βραβεύεται η πραγματική επιχειρησιακή απόδοση των
αξιωματικών του βαθμού αυτού. Τέλος, παρέχεται υπό προ-
ϋποθέσεις η δυνατότητα εξαίρεσης από την προαγωγή αν-
τιπυράρχων, προς αποφυγή άμεσης μετάθεσης και επαύ-
ξησης υπηρεσιακών καθηκόντων όταν συντρέχουν προσω-
πικοί και οικογενειακοί λόγοι.

Η ρύθμιση για τα αεροσκάφη του Πυροσβεστικού Σώμα-
τος αφορά την αποπληρωμή των υπ’ αρ. 183808/2022 (ΑΛΕ
2420304001 «Αμοιβές και έξοδα συντήρησης και επι-
σκευής αεροσκαφών») και 183809/2022 (ΑΛΕ 2410206001
«Αγορές ειδών συντήρησης και επισκευής αεροσκαφών»)
χρηματικών ενταλμάτων προπληρωμής που δεν κατέστη
δυνατό να πληρωθούν εγκαίρως. Επίσης, προβλέπεται η
δυνατότητα έκδοσης νέων ενταλμάτων με προθεσμία από-
δοσης λογαριασμού έως την 31η Ιανουαρίου 2025.

Διορισμοί και προσλήψεις
Τέλος, αντιμετωπίζονται, αφενός, η ανάγκη απλούστευ-

σης και επιτάχυνσης του συστήματος διορισμού και προσ-
λήψεων εκπαιδευτικών, μελών Ειδικού Εκπαιδευτικού
Προσωπικού (ΕΕΠ) και Ειδικού Βοηθητικού Προσωπικού
(ΕΒΠ) της πρωτοβάθμιας και δευτεροβάθμιας εκπαίδευ-
σης, που διενεργείται από το ΑΣΕΠ σύμφωνα με το Κεφά-
λαιο E’ του Μέρους Γ’ του v. 4589/2019 (Α’ 13), αφετέρου, η
ανάγκη συμμόρφωσης του Δημοσίου με τις υπ’ αρ.
1251/2024 και 1252/2024 αποφάσεις της Ολομέλειας του
Συμβουλίου της Επικρατείας, σύμφωνα με τις οποίες κρί-
θηκε αντισυνταγματική η περ. ζ’ της παρ. 4 του άρθρου 61
του v. 4589/2019 και ο ομοίου περιεχομένου αντίστοιχος
όρος της προσβαλλόμενης προκήρυξης, κατά το μέρος
που προβλέπεται ότι δεν προσμετράται η προϋπηρεσία
στην ιδιωτική εκπαίδευση σε περίπτωση παραίτησης από
την ιδιωτική πρωτοβάθμια και δευτεροβάθμια εκπαίδευ-
ση, παρά μόνο σε συγκεκριμένες περιπτώσεις που ρυθμί-
ζει η υφιστάμενη διάταξη, δηλαδή της απολύσεως λόγω
καταργήσεως της σχολικής μονάδας, τάξεως ή τμήματος ή
λόγω καταγγελίας της συμβάσεως εργασίας.

Ο
υπουργός Δικαιοσύνης Γιώργος Φλωρί-
δης και ο υπουργός αναπληρωτής Παιδεί-
ας Γιάννης Βρούτσης παρουσίασαν σε εκ-

δήλωση στο ΟΑΚΑ τα νέα αναμορφωτικά μέτρα που
λαμβάνει η Πολιτεία σε μια προσπάθεια να αντιμετωπιστεί
η νεανική παραβατικότητα. Μεταξύ αυτών και η ένταξη ανηλί-
κων 12-18 ετών με ήπια παραβατικότητα σε ερασιτεχνικά αθλητικά
σωματεία σε ολόκληρη την Ελλάδα ως ισχυρό αντίδοτο στην παιδική
βία, βάσει του νέου αναμορφωτικού μέτρου (ν.5090/2024).

Με Κοινή τους Απόφαση που υπεγράφη πριν από λίγες μέρες, οι
δύο υπουργοί καθόρισαν σε 14 άρθρα κάθε λεπτομέρεια για το πλαί-
σιο εφαρμογής «του αναμορφωτικού μέτρου της παρακολούθησης
προγραμμάτων αθλητισμού και συμμετοχής των ανηλίκων σε αθλη-
τικά σωματεία», το οποίο ήδη υλοποιήθηκε στο Λασίθι Κρήτης.

Μάλιστα, κατά τη διάρκεια της παρουσίασης έγινε διαδικτυακή
σύνδεση με το δικαστήριο του Λασιθίου, όπου για πρώτη φορά δό-
θηκε η δυνατότητα σε έξι ανήλικους, χαμηλής ποινικής παραβατι-
κότητας, να ενταχθούν στο νέο πρόγραμμα.

Πολιτισμός και κοινωφελής εργασία
Ο υπουργός Δικαιοσύνης τόνισε κατά την παρουσίαση των μέ-

τρων πως «στον Ποινικό Κώδικα νομοθετήσαμε τρία πρωτοποριακά
αναμορφωτικά μέτρα για τους ανήλικους παραβάτες: το πρώτο είναι
ότι ο δικαστής ανηλίκων μπορεί να επιβάλει το αναμορφωτικό μέτρο
της ένταξης σε αθλητικές δραστηριότητες, αυτό που κάνουμε σήμε-
ρα εδώ. Το δεύτερο είναι ότι θα υπογραφεί σύντομα μια αντίστοιχη
υπουργική απόφαση, η οποία θα οργανώσει το πλαίσιο για την επι-
βολή του αναμορφωτικού μέτρου για συμμετοχή σε πολιτιστικές
δραστηριότητες και ιδιαίτερα σε θεατρική ομαδική δράση, όπου τα
παιδιά στην πραγματικότητα θα μπορούν να μετασχηματίζουν τον
θυμό τους σε θετική ενέργεια. […] Το τρίτο μέτρο που νομοθετήσαμε
είναι η παροχή κοινωφελούς εργασίας. Υπάρχει ένα ωραίο παρά-
δειγμα εδώ: αν ένα παιδί βανδαλίζει έργα τέχνης, ο καλύτερος τρό-
πος για να το αναμορφώσεις και να το εντάξεις στην κοινωνία είναι
να το στείλεις να εργαστεί μαζί με τους συντηρητές των έργων τέ-
χνης. Δηλαδή, να πάρεις τον θυμό της καταστροφής και να τον μετα-

τρέψεις σε μια ενέργεια θετική… Η Ελλάδα δεν
είναι τυχαίο ότι επελέγη από τις 46 χώρες του

Συμβουλίου της Ευρώπης μαζί με άλλες δύο χώρες
να γράψουν τα βασικά κείμενα για τη Φιλική προς τα

παιδιά Δικαιοσύνη. Δεν είναι ο στόχος μας τα παιδιά να
οδηγούνται σε σκληρά αναμορφωτικά μέτρα. Δηλαδή να εγ-

κλείονται στα αναμορφωτήρια ή να πηγαίνουν στις φυλακές ανηλί-
κων. Στόχος είναι τα παιδιά να σώζονται και να αποδίδονται στην κοι-
νωνία ως παιδιά τα οποία μπορούν να προσφέρουν. Δεν αποκλείεται
κάποια από αυτά τα παιδιά να γίνουν μελλοντικοί μας πρωταθλητές
σε κάποια αθλήματα».

«Ιστορική μέρα»
Ο υπουργός αναπληρωτής Παιδείας Γιάννης Βρούτσης έκανε λό-

γο για «ιστορική ημέρα» τονίζοντας μεταξύ άλλων πως «μόνο ο
αθλητισμός, με τον παιδαγωγικό του χαρακτήρα, μπορεί να διδάξει
στη νέα γενιά αξίες όπως η πειθαρχία, ο σεβασμός, η αλληλεγγύη, η
συνεργατικότητα, η πίστη, η αυτοεκτίμηση και η αφοσίωση στη συ-
νεχή αυτοβελτίωση».

Στη συνέχεια, ο κ. Βρούτσης ανέφερε: «Καθορίσαμε τις αυστηρές
προϋποθέσεις που χρειάζεται να πληρούν τα σωματεία, τα οποία δη-
λώνουν εθελοντική συμμετοχή στο πρόγραμμα, τις λεπτομερείς
διαδικασίες από την ώρα επιβολής του αναμορφωτικού μέτρου, την
απαιτούμενη συνεργασία με τους Επιμελητές κ.λπ. Χαίρομαι ιδιαίτε-
ρα που η ανταπόκριση των αθλητικών σωματείων που καλλιεργούν
ατομικά και ομαδικά αθλήματα, ήταν ενθουσιώδης», καταλήγοντας
«κάθε παιδί που θα επανεντάσσεται μέσω του Αθλητισμού θα αξίζει
περισσότερο και από τα Κύπελλα και από τα μετάλλια».

Ο υπουργός Δικαιοσύνης παρουσίασε 
μαζί με τον Γιάννη Βρούτση τη δέσμη 
των σημαντικών μέτρων για 
την αντιμετώπιση της βίας παιδιών και εφήβων

«Νομοθετήσαμε τρία
πρωτοποριακά και

αναμορφωτικά μέτρα για
ανήλικους παραβάτες»

ΓΙΩΡΓΟΣ ΦΛΩΡΙΔΗΣ
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Βλέπουν δεύτερη νίκη 
με την τροπολογία

για τους Σπαρτιάτες 
Μ

ια ακόμη ευκαιρία για να πείσει το
ΠΑΣΟΚ το κομματικό του ακροατή-
ριο ότι έχει αρχίσει και θέτει επιτα-

κτικά πλέον θέματα στην πολιτική ατζέντα,
«αναγκάζοντας» έτσι την κυβέρνηση να νομο-
θετεί, όπως λένε, ήταν η αιφνιδιαστική κατά-
θεση της τροπολογίας του υπουργείου Εσω-
τερικών για την αναστολή χρηματοδότησης
των Σπαρτιατών.

«Η τροπολογία είναι μια σπουδαία νίκη του
ΠΑΣΟΚ, της μόνης παράταξης που όρθωσε
ανάστημα στους διαδόχους της εγκληματικής
οργάνωσης της Χρυσής Αυγής». Με αυτά τα
λόγια ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του
Κινήματος Δημήτρης Μάντζος επιχείρησε
χθες να κερδίσει τη μάχη των εντυπώσεων
στη Βουλή μετά το ωστικό κύμα που
προκάλεσε η εν λόγω τροπολογία. 

«Όποιος διαβάζει την τροπολογία
της κυβέρνησης, καταλαβαίνει ότι το
θέμα μπορούσε να είχε λήξει κάλλιστα
από πέρυσι, τον Σεπτέμβριο του 2023,
με την τροπολογία που είχε καταθέσει
το ΠΑΣΟΚ, αν η κυβέρνηση είχε την
πολιτική βούληση να το λήξει. Δεν την
είχε. Αυτό κόστισε στον ελληνικό λαό 1 εκα-
τομμύριο ευρώ. Τόσα πήρε το κόμμα, παρά
την απόφαση του Αρείου Πάγου για αποκλει-
σμό από τις ευρωεκλογές», υποστήριξε ο
Παύλος Γερουλάνος.

Ικανοποίηση στη 
Χαριλάου Τρικούπη

Στη Χαριλάου Τρικούπη τρίβουν τα χέρια
τους από ικανοποίηση, καθώς σε πολύ σύντο-
μο χρονικό διάστημα είδαν για δεύτερη φορά
μετά τα μέτρα για τις τράπεζες να υλοποιείται
νομοθετικά ακόμη μια πρωτοβουλία τους. 

«Αποκαλύφθηκε μια ομερτά που υπήρχε
όλο το προηγούμενο διάστημα και μάλιστα
κατά την ψήφιση του προϋπολογισμού είδα-
με τρεις ανεξάρτητους μεν βουλευτές, προ-
ερχόμενος από ένα ναζιστικό μόρφωμα να
στηρίζουν την κυβέρνηση Μητσοτάκη. Επι-
πλέον, εμείς φέραμε την πρώτη τροπολογία

τον Σεπτέμβριο του 2023, η κυβέρνηση την
αγνόησε και από τότε οι Σπαρτιάτες έχουν
πάρει 1.081.000 ευρώ. Η τροπολογία που
φέρνει σήμερα (σ.σ.: προχθές) η κυβέρνηση
λέει ότι σε περίπτωση που δεν εισπραχθούν
τα χρήματα από τους οφειλέτες, θα αναζητη-
θούν στο τριπλάσιο. Αν είχε γίνει η τροπολο-
γία μας δεκτή το 2023, θα είχαν πάρει τα λε-
φτά αυτά οι Σπαρτιάτες; Η απάντηση είναι
όχι. Η σημερινή τροπολογία της κυβέρνησης
της ΝΔ λέει ότι αν δεν βρεθούν τα χρήματα
θα αναζητηθούν την επόμενη κοινοβουλευ-
τική περίοδο. Θα κατέβουν όμως οι Σπαρτιά-
τες στις εκλογές; Θα υπάρξει επόμενη κοινο-
βουλευτική περίοδος; Άρα τα χρήματα δεν
είναι δεδομένο πως θα επιστραφούν», τόνι-

σε ο κ. Τσουκαλάς. 
Το γεγονός αυτό, εκτός των άλλων,

οδηγεί στελέχη του κόμματος να μι-
λούν για δικαίωση της έως τώρα στρα-
τηγικής τους. Μάλιστα μετά τις γιορτές
θα εντείνουν την πίεση προς την κυ-
βέρνηση, καθώς το έργο των βουλευ-
τών αναμένεται να ενισχυθεί ακόμη
περισσότερο από τη στελέχωση των

τομέων με τα νέα πρόσωπα που έχουν εκδη-
λώσει ενδιαφέρον και έχουν υποβάλει στο
κόμμα τα βιογραφικά τους. Ειδικά δε για αυτά
τα νέα πρόσωπα τα στελέχη που έχουν αναλά-
βει την επεξεργασία των βιογραφικών τους
δηλώνουν ενθουσιασμένοι.

Ο Ανδρουλάκης
στους αγρότες

Ενόσω τα κορυφαία στελέχη του κόμματος
έχουν βγει μπροστά σε μια προσπάθεια να
αποδυναμώσουν την εμβέλεια των κυβερνη-
τικών πρωτοβουλιών, ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ
επιχειρεί να κάνει την υπέρβαση από την κα-
θημερινή αντιπαράθεση δίνοντας έμφαση σε
πιο θεσμικά ζητήματα. Στο πλαίσιο αυτό ο κ.
Ανδρουλάκης στη συνάντηση που είχε χθες
με την Εθνική Ένωση Αγροτικών Συνεταιρι-
σμών θέλησε να αναδείξει τα θέματα του ΕΛ-
ΓΑ και του ΟΠΕΚΕΠΕ. « Έθεσα ξεκάθαρα το

ερώτημα στον πρωθυπουργό την Κυριακή κα-
τά τη διάρκεια της συζήτησης του προϋπολο-
γισμού. Δεν πήρα καμία απάντηση. Και, με την
ευκαιρία της σημερινής μου παρουσίας εδώ,
ρωτάω ξανά τον ίδιο και τη ΝΔ: Πρέπει να
εξηγήσουν στον ελληνικό λαό τι έχει συμβεί
στον ΟΠΕΚΕΠΕ. Γιατί στα πέντε χρόνια της
διακυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη άλλαξαν

πέντε διοικήσεις; Γιατί ο ΟΠΕΚΕΠΕ μπήκε
υπό ευρωπαϊκή εποπτεία και μας επιβλήθηκε
ένα πολύ μεγάλο πρόστιμο; Ο ΟΠΕΚΕΠΕ και ο
ΕΛΓΑ είναι δύο δομές πολύ κρίσιμες στο πώς
ο πρωτογενής τομέας θα είναι ανθεκτικός τα
επόμενα χρόνια και πώς θα σχεδιάσουν σω-
στά οι παραγωγοί σε όλη τη χώρα», υποστήρι-
ξε ο κ. Ανδρουλάκης. 

Πιστεύουν ότι μετά τα μέτρα για τις τράπεζες «ανάγκασαν» 
την κυβέρνηση να νομοθετήσει για την αναστολή 

χρηματοδότησης του ακροδεξιού κόμματος 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

ΠΑΣΟΚ
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Τ
ο όνομα του Χρήστου Ράμμου της
ΑΔΑΕ, μετά την απόρριψη της υπο-
ψηφιότητάς του, φεύγει σιγά σιγά

από το προσκήνιο, με τον ίδιο να αφήνει
αιχμές για τη στάση που κράτησαν ΠΑΣΟΚ
και ΣΥΡΙΖΑ στην πρόταση της Νέας Αριστε-
ράς. Η πρόταση αυτή μπορεί να βρήκε ευή-
κοα ώτα στην Κουμουνδούρου, προκάλεσε
όμως και «αλαλούμ» με τις διαφορετικές
ομάδες που συνεχίζουν να δρουν στο εσω-
τερικό του ΣΥΡΙΖΑ, να τάσσονται υπέρ ή
κατά της υποψηφιότητάς του.

Ο Σωκράτης Φάμελλος είναι ένας από
αυτούς που τάσσονταν υπέρ, όχι τόσο για
το ίδιο το πρόσωπο του Χρήστου Ράμμου -

στον οποίο έχει πάντως
εκτίμηση- όσο για το τι θα
σηματοδοτούσε η αποδοχή
της πρότασης που έκανε ο
Αλέξης Χαρίτσης της Νέας
Αριστεράς, εφόσον αυτή
«αγκαλιαζόταν» και από το
ΠΑΣΟΚ. Ο ίδιος καθυστέ-
ρησε να εκφράσει τη στήρι-

ξή του στην πρόταση μόνο για να πάρει
πρώτα την έγκριση του κόμματός του και
για να μη φανεί ότι… σύρεται πίσω από
επιλογές τής δημοσκοπικά ασήμαντης
Νέας Αριστεράς.

Όσο όμως ο ίδιος σκεφτόταν την πρότα-
ση για τον Χρήστο Ράμμο, έχοντας «φωτο-
γραφίσει» τη συγκεκριμένη υποψηφιότητα
με ομιλία του στη συνεδρίαση της Κοινο-
βουλευτικής Ομάδας του ΣΥΡΙΖΑ, όχι ένα
αλλά δύο στελέχη του κόμματός του τον
«άδειασαν» προτείνοντας… δικούς τους
υποψηφίους. Ο Νίκος Παππάς σε τηλεο-
πτική του συνέντευξη έκανε λόγο για έναν
«Αριστερό Πρόεδρο της Δημοκρατίας»,
μάλιστα απαντώντας σχετικά με τον λόγο
που απορρίπτει την υποψηφιότητα Ράμ-
μου, σημείωνε πως «όσοι κατέθεσαν αυτή
την πρόταση ήξεραν ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει μια
συνεδριακή απόφαση, που λέει ότι θέλου-
με Πρόεδρο της Δημοκρατίας από την Αρι-
στερά ή από την ευρύτερη προοδευτική
παράταξη και ότι δεν υπάρχουν άβατα στη
δημοκρατία μας».

Νίκος Κοτζιάς
Η απόφαση του συνεδρίου του «μπου-

ζουξίδικου», που δεν διαβάστηκε σχεδόν
από κανέναν, καθώς το ίδιο το συνέδριο εί-
χε άλλον στόχο, πράγματι αναφέρεται στο
θέμα. «Σε ό,τι αφορά τη συζήτηση για την
Προεδρία της Δημοκρατίας και την αναζή-
τηση υποψήφιων προσώπων, είμαστε απο-
λύτως πεπεισμένοι ότι στη δημοκρατία μας
δεν υπάρχουν άβατα και ότι έχει έρθει η
ώρα για Πρόεδρο της Δημοκρατίας από την

Αριστερά και την προοδευτική ευρύτερη
παράταξη. Η ανάδειξη ενός τέτοιου προ-
σώπου στο αξίωμα του Προέδρου της Δη-
μοκρατίας αποτελεί πρόκληση και στόχο
που αφορά όλες τις προοδευτικές δυνά-
μεις, όχι μόνο τον ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική
Συμμαχία», σημειώνει χαρακτηριστικά το
κείμενο της απόφασης. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση ο Νίκος Παπ-
πάς φέρεται να σκέφτεται τον «αρχιτέκτο-
να» της Συμφωνίας των Πρεσπών, Νίκο
Κοτζιά. Ο πρόεδρος της κίνησης «Πράττω»
και πρώην υπουργός Εξωτερικών είναι
πρόσωπο ευρείας αποδοχής, ενώ έχει πε-
ράσει για ένα φεγγάρι και από το ΠΑΣΟΚ
ως σύμβουλος του Γιώργου Παπανδρέου.
Αποχώρησε από την κυβέρνηση του Αλέξη
Τσίπρα, όταν ο τελευταίος δεν τον προστά-
τεψε στον πόλεμο που άνοιξε με τον Πάνο
Καμμένο. 

Αρχικά είχε προσεγγίσει και τον Στέφανο
Κασσελάκη, με τον οποίο όμως «τα έσπα-
σε» σχετικά γρήγορα, φτάνοντας να αρ-
θρογραφεί με σφοδρότατους χαρακτηρι-

σμούς εναντίον του λίγες μέρες πριν ο τέως
αποχωρήσει από τον ΣΥΡΙΖΑ. Είναι ταυτό-
χρονα υπέρμαχος της συνεργασίας των
«προοδευτικών δυνάμεων».

Ο Σωκράτης Φάμελλος είχε συνάντηση
μαζί του την Τρίτη, στην οποία φέρεται να
συζήτησαν για ζητήματα εξωτερικής πολι-
τικής, αν και δεν αποκλείεται να αναφέρ-
θηκαν και στο συγκεκριμένο ζήτημα.

Λούκα Κατσέλη
Η Λούκα Κατσέλη ήταν η πρόταση που

κατέθεσε στον δημόσιο διάλογο ο ευρω-
βουλευτής Νίκος Φαραντούρης -και αυτός
χωρίς να περιμένει τα όργανα του κόμμα-
τός του- και θα μπορούσε να βρει σημαντι-
κή στήριξη από τις «προοδευτικές δυνά-
μεις». Υπουργός του ΠΑΣΟΚ και δημιουρ-
γός του ομώνυμου νόμου για την πρώτη
κατοικία, τον οποίο έχει «υιοθετήσει» ιδε-
ολογικά ο ΣΥΡΙΖΑ. Προτείνοντάς την, ο ευ-
ρωβουλευτής έκανε λόγο για «πρόσωπο
ευρείας αποδοχής, προοδευτικό για να τη-
ρηθεί και το κοινοβουλευτικό ήθος. Ένα

πρόσωπο που θα μπορούσε επίσης να είναι
εμβληματική προσωπικότητα αλλά και μά-
χιμη πολιτικός».

Γιάννης Δραγασάκης
Χωρίς το πρόσημο του πασοκογενούς

αλλά έχοντας την εκτίμηση και χώρων
εκτός του ΣΥΡΙΖΑ, στην κουβέντα έχει μπει
και ο Γιάννης Δραγασάκης, ο οποίος απο-
χώρησε τον περασμένο Δεκέμβριο από τον
ΣΥΡΙΖΑ, ρίχνοντας ανάθεμα στον Στέφανο
Κασσελάκη και τις πρακτικές του.

Έχει υπάρξει αντιπρόεδρος της κυβέρ-
νησης Τσίπρα και υπουργός Οικονομίας
αλλά και υπουργός αναπληρωτής Οικονο-
μίας της οικουμενικής κυβέρνησης Ξενο-
φώντα Ζολώτα, Συνασπισμού - Νέας Δη-
μοκρατίας - ΠΑΣΟΚ.

Μαρία Δαμανάκη
Όλο και πιο δυνατά ακούγεται πάντως το

όνομα της Μαρίας Δαμανάκη, με τα σενά-
ρια να «φουντώνουν», καθώς η άλλοτε
βουλευτής τόσο του Συνασπισμού όσο και
του ΠΑΣΟΚ όχι μόνο βρέθηκε στο φόρουμ
του «Βήματος» στο οποίο έλαβε τον λόγο ο
Αλέξης Τσίπρας αλλά παρακολούθησε και
όλη την ομιλία του πρώην πρωθυπουργού.

Η Μαρία Δαμανάκη, η πολιτική ζωή της
οποίας ξεκινά από την εξέγερση του Πο-
λυτεχνείου, υπήρξε πρόεδρος του Συνα-
σπισμού της Αριστεράς και της Προόδου
αν και όχι με μεγάλη επιτυχία, καθώς στις
εκλογές του 1993 τον οδήγησε εκτός
Βουλής. 

Στη συνέχεια και αφού αποχώρησε από
τον Συνασπισμό βρήκε φιλόξενη στέγη στο
ΠΑΣΟΚ, του οποίου υπήρξε βουλευτής από
το 2004 έως το 2010. Παραιτήθηκε από
βουλευτής για να αναλάβει Επίτροπος Αλι-
είας στην Ευρωπαϊκή Ένωση, θέση η οποία
στη συνέχεια της εξασφάλισε αντίστοιχα
καλές θέσεις στον ιδιωτικό πλέον τομέα. 

Απίστευτο αλαλούμ, με κάθε στέλεχος στην Κουμουνδούρου να
προτείνει και διαφορετικό πρόσωπο για το ανώτατο πολιτειακό αξίωμα

Γκρίνιες στον ΣΥΡΙΖΑ 
και με τα ονόματα 
για την Προεδρία 
της Δημοκρατίας

Μαρία Δαμανάκη Γιάννης Δραγασάκης Λούκα Κατσέλη Νίκος Κοτζιάς

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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«Αν δεν σεβαστεί 
την κυριαρχία της 

Συρίας, τότε υπάρχουν 
και… άλλα μέσα»

Μ
ια ημέρα μετά την καταδίκη
από την Άγκυρα της απόφα-
σης του Ισραήλ να επεκτείνει

τους εποικισμούς στα Υψίπεδα του
Γκολάν, όπου δήλωσε ότι η κίνηση «εί-
ναι ένα νέο στάδιο στον στόχο του Ισ-
ραήλ να επεκτείνει τα σύνορά του μέσω
κατοχής», ο Χακάν Φιντάν εξαπέλυσε
νέες απειλές σε βάρος του Ισραήλ.

Ειδικότερα, ο Τούρκος υπουργός Εξωτερι-
κών, μιλώντας στο MEMRI TV για τις εξελίξεις
στη Συρία και τη στάση του Ισραήλ, τόνισε πως
«η νέα συριακή κυβέρνηση δεν θα συγκρου-
στεί με το Ισραήλ, αν το τελευταίο σεβαστεί την
εδαφική κυριαρχία της Συρίας» και πρόσθεσε
πως «σε περίπτωση που δεν το κάνει, τότε μπο-
ρεί να εφαρμοστούν άλλα μέσα». 

Η Τουρκία ήταν η μόνη περιφερειακή δύ-
ναμη που έβαλε όλο της το βάρος πίσω από τη
Χαγιάτ Ταχρίρ αλ Σαμ (ΗΤS), την ισλαμιστική
ομάδα που ανέτρεψε το καθεστώς Άσαντ. Ο
Ιμπραήμ Καλίν, ο επικεφαλής των τουρκικών
μυστικών υπηρεσιών, επισκέφθηκε τη Δαμα-
σκό λίγες ημέρες αφότου η HTS ανέλαβε την
εξουσία.

«Είναι απαράδεκτο»
«Το Ισραήλ θεωρεί απειλή κάθε κυβέρνηση

που θέλει να εκπροσωπεί το σύνολο του λαού
της. Η κυβέρνηση του Ισραήλ δεν ήθελε να φύ-
γει ο Άσαντ. Μπορεί να τους είχε δυσαρεστήσει
το γεγονός πως ο Άσαντ είχε δώσει χώρο στο
Ιράν, ωστόσο ήταν γενικά ευχαριστημένοι μαζί
του σε προσωπικό επίπεδο», είπε σε άλλο ση-

μείο ο Φιντάν.  Η ισραηλινή κυβέρνηση
ενέκρινε πρόσφατα ένα σχέδιο που έχει
στόχο να διπλασιαστεί ο πληθυσμός στο
τμήμα του συριακού Γκολάν που έχει
προσαρτηθεί από το Ισραήλ, όμως λέει

πως δεν έχει κανένα συμφέρον να έρθει
σε σύγκρουση με τη Συρία αφού, μετά
την πτώση του Μπασάρ αλ Άσαντ, πήρε

τον έλεγχο της ζώνης ασφαλείας που επιτηρεί-
ται από τον ΟΗΕ. Το Ισραήλ κα-
τέκτησε ένα τμήμα του
Γκολάν, στη νοτιοδυτική
Συρία, στη διάρκεια
του αραβοϊσραηλι-
νού πολέμου του
1967 και το 1981
προσάρτησε το
έδαφος αυτό. Μόνο
οι ΗΠΑ έχουν ανα-
γνωρίσει την προσάρ-
τηση αυτή το 2019, επί
κυβερνήσεως Ντόναλντ
Τραμπ.

«Το Ισραήλ θέλει να εξασφαλίσει τη μέγιστη
δυνατή ασφάλεια σε κάποιες περιοχές και
λαμβάνει υπόψη τα χειρότερα δυνατά σενάρια
και για αυτό βομβαρδίζει τη Συρία. Αυτό είναι
απαράδεκτο. Προσπαθεί να επιβληθεί σε μια

κυρίαρχη χώρα χωρίς κα-
μία δικαιολογία», επισήμα-
νε χαρακτηριστικά ο Τούρ-
κος υπουργός Εξωτερικών. 

Τα… όνειρα Ερντογάν
Ο Ερντογάν φιλοδοξεί εδώ και

καιρό να ανοικοδομήσει την τουρκι-
κή εξουσία σε όλα τα εδάφη της παλιάς

Οθωμανικής Αυτοκρατορίας. Για αυτόν, η ανα-
τροπή του Άσαντ ανοίγει έναν νέο δρόμο προς
την περιφερειακή επιρροή. Ενδεχομένως έχει
επίσης μια εσωτερική ανταμοιβή -αποδυνα-
μώνοντας τους Κούρδους στη Συρία, διευκο-

λύνοντας το προσφυγικό πρόβλημα της Τουρ-
κίας και βοηθώντας την προσπάθειά του να πα-
ραμείνει πρόεδρος μετά το 2028.

Οι συμμαχίες της Τουρκίας με ισλαμιστικές
ομάδες όπως η HTS και η Μουσουλμανική
Αδελφότητα θεωρούνται σοβαρή απειλή από
το Ισραήλ και τις συντηρητικές μοναρχίες του
Κόλπου. Η επερχόμενη κυβέρνηση Τραμπ εν-
δέχεται να δώσει στο Ισραήλ το πράσινο φως
για την επίσημη προσάρτηση τμημάτων της κα-
τεχόμενης Δυτικής Όχθης. Και η «προσωρινή»
κατοχή συριακών εδαφών μπορεί να αποδει-
χτεί μόνιμη. 

Σύμφωνα με διεθνείς αναλυτές, οι αντίπαλες
φιλοδοξίες του Ερντογάν και του Νετανιάχου
θα μπορούσαν εύκολα να συγκρουστούν στη
Συρία, η οποία κινδυνεύει επίσης να γίνει πεδίο
μάχης για ανταγωνιστικές περιφερειακές δυ-
νάμεις, καθώς η Σαουδική Αραβία και οι χώρες
του Κόλπου έχουν επίσης συμφέροντα εκεί.

Ο Τούρκος υπουργός Εξωτερικών εξαπέλυσε επίθεση 
στην κυβέρνηση του Ισραήλ, προειδοποιώντας 

για αντίποινα αν δεν… συμμορφωθεί

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

ΑΠΕΙΛΕΣ ΦΙΝΤΑΝ ΚΑΤΑ ΙΣΡΑΗΛ
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στη Γεωργία Λαγού

«Υ
πάρχουν φόβοι για διάφορες ένοπλες ομάδες

όπως ο ISIS ή η Αλ Κάιντα να αναπτυχθούν στη

Συρία, εάν παραμείνει ένα κενό εξουσίας»,

σχολιάζει ο Σάμερ Αμπούντ, κορυφαίος διεθνολόγος, ανα-

πληρωτής καθηγητής Παγκόσμιων Διεπιστημονικών

Σπουδών και διευθυντής του Κέντρου Αραβικών και Ισλα-

μικών Σπουδών στο Πανεπιστήμιο Villanova, καθώς και

επιστημονικός συνεργάτης-αρθρογράφος του Al Jazeera.

O Σάμερ Αμπούντ μιλάει στην «P» και αναλύει την επό-

μενη ημέρα στη Μέση Ανατολή, που για μισό αιώνα οι

Άσαντ κυβερνούσαν τη Συρία με «σιδηρά πυγμή». Πώς η

πιθανή επιβολή της «αυταρχικής ειρήνης» και η σταθερό-

τητα μοιάζουν μετέωρες; Ποια η έννοια της ασφάλειας στη

χώρα, που την αφανίζουν τα πολλά δίκτυα της βίας και ο

κατακερματισμός με τρόπους, ίσως μη αναστρέψιμους,

αναρωτιόταν πριν από έξι χρόνια στο βιβλίο του «Συρία» ο

Σάμερ Αμπούντ. Οι ισορροπίες ανατράπηκαν, η διεθνής

κοινότητα φαίνεται πως πιάστηκε εξαπίνης, τηρεί στάση

αναμονής και το μόνο που κάνει είναι να ρίχνει ένα σωσίβιο

στα σκοτεινά νερά της μνήμης των γεγονότων. Είναι έτοιμοι

οι αντάρτες να διοικήσουν τη χώρα;

Το μέλλον της Συρίας παραμένει ασαφές. Ποια
είναι η επόμενη μέρα στη χώρα; Πώς θα
ενεργήσει η συριακή ισλαμιστική οργάνωση
Χάγιατ Ταχρίρ αλ Σαμ (HTS) ως νέα κυβέρνηση;

Η κατάσταση στη Συρία σήμερα είναι εξαιρετικά δύσκολη

και οι δυνατότητες αποσταθεροποίησης είναι εξαιρετικά

μεγάλες. Είναι δύσκολο να καθοριστεί ποιον δρόμο θα

ακολουθήσει η κυβέρνηση μετά το κηρυγμένο τέλος της

επίσημης μετάβασης την 1η Μαρτίου, αλλά υπάρχουν σα-

φώς ορισμένες μεγάλες προκλήσεις μπροστά: το Σύνταγ-

μα, ένα νέο κοινοβούλιο, η αναζήτηση δικαιοσύνης και λο-

γοδοσίας, η ανασυγκρότηση και η περιφερειακή κατάστα-

ση της Συρίας. Όλοι αυτοί οι τομείς της μετάβασης θα

έχουν σοβαρό αντίκτυπο στον τρόπο με τον οποίο η νέα κυ-

βέρνηση θα ενεργήσει και θα δεσμευτεί πολιτικά. Αυτή τη

στιγμή, ο ενθουσιασμός της πτώσης του Άσαντ και η ευφο-

ρία της επιτυχημένης επανάστασης έχουν ενθουσιάσει και

έχουν δώσει πίσω την ελπίδα στους Σύριους. Υπάρχει

πράγματι λόγος ελπίδας, εάν οι αρχές μπορέσουν να διατη-

ρήσουν τις δημόσιες δεσμεύσεις τους για μια πολιτική με-

τάβαση χωρίς αποκλεισμούς. Ωστόσο, παράγοντες όπως ο

ισραηλινός βομβαρδισμός και η κατοχή, η τουρκική πα-

ρέμβαση, η οικονομική χρεοκοπία ή ο μεγάλης κλίμακας

επαναπατρισμός προσφύγων θα μπορούσαν να έχουν σο-

βαρές αρνητικές επιπτώσεις στο τι μπορεί να κάνει η κυ-

βέρνηση. Πρέπει να έχουμε κατά νου ότι αυτή είναι μια κυ-

βέρνηση χωρίς πόρους, χωρίς κονδύλια από την κεντρική

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

«Φόβοι για ανάπτυξη ISIS ή Αλ Κάιντα, 
αν παραμείνει το κενό εξουσίας στη Συρία»

ΣΑΜΕΡ ΑΜΠΟΥΝΤ

O κορυφαίος διεθνολόγος, διευθυντής του Κέντρου Αραβικών 
και Ισλαμικών Σπουδών στο Πανεπιστήμιο Villanova 

και επιστημονικός συνεργάτης-αρθρογράφος του Al Jazeera μιλάει
στην «P» και αναλύει την επόμενη ημέρα στη Μέση Ανατολή



τράπεζα, υπό κυρώσεις και μόλις κληρονόμησε μια χώρα

που έχει βιώσει 13 χρόνια βάναυσου πολέμου.

Η Δύση πρόκειται να συνεργαστεί με τον Αλ Γκολάνι;

Οι δυτικές χώρες έχουν θέσει ορισμένες σαφείς απαιτήσεις

για να εξετάσουν το ενδεχόμενο να αντιμετωπίσουν τον Γκο-

λάνι: σεβασμός των δικαιωμάτων των μειονοτήτων και των

γυναικών, δέσμευση για μια πολιτική μετάβαση κ.λπ. Πι-

στεύω ότι οι δυτικές χώρες είναι προσεκτικές προχωρώντας

χωρίς να δεσμεύονται επίσημα να αναγνωρίσουν τη μεταβα-

τική κυβέρνηση. Ένας μεγάλος καθοριστικός παράγοντας

για το πώς αντιμετωπίζουν τον Γκολάνι οι δυτικές χώρες θα

έχει να κάνει με τον ρόλο του στην Κυβέρνηση μετά την 1η

Μαρτίου. Εάν αυτός και οι προηγούμενοι υπουργοί από την

κυβέρνηση της Συριακής Σωτηρίας (SSG) έχουν μεγάλο ρό-

λο, οι δυτικές χώρες μπορεί να είναι πιο απρόθυμες να ανα-

γνωρίσουν τη νέα κυβέρνηση. Αλλά, εάν υπάρχει δέσμευση

στον πλουραλισμό και η νέα κυβέρνηση αντιπροσωπεύει

πολλά διαφορετικά πολιτικά ρεύματα, τότε θα είναι πολύ πιο

εύκολο να νομιμοποιηθεί η νέα κυβέρνηση και να εξετάσει

το ενδεχόμενο διαγραφής του Γκολάνι από τη λίστα τρομο-

κρατίας και κυρώσεων. Το μεγάλο ερώτημα που αντιμετωπί-

ζουν τώρα οι δυτικές χώρες είναι υπό ποιες προϋποθέσεις

θα άρουν τις κυρώσεις της Συρίας. Τι πρέπει να συμβεί ώστε

αυτές οι χώρες να νομιμοποιήσουν και να αναγνωρίσουν τη

νέα μεταβατική κυβέρνηση και να ανοίξουν οι πρεσβείες;

Αυτό είναι το μεγάλο ερώτημα, που θα κρίνει αν η Δύση θα

συνεργαστεί μαζί του.

Ποιοι είναι οι στόχοι της Τουρκίας για τη Συρία;

Οι στόχοι της Τουρκίας στη Συρία παραμένουν οι ίδιοι: να

αποτρέψει την επέκταση της κουρδικής πολιτικής εξουσίας

και να διασφαλίσει, ότι οι μεταβατικοί ηγέτες της Συρίας θα

υιοθετήσουν θέσεις που επιδέχονται την Τουρκία, κυρίως,

για να παραβιάσουν τις πολιτικές φιλοδοξίες των Κούρδων

για αυτονομισμό ή φεντεραλισμό, να επιτρέψουν τον επανα-

πατρισμό των προσφύγων και να μην απειλήσουν τα υπάρ-

χοντα τουρκικά οικονομικά συμφέροντα στο βόρειο τμήμα

της Συρίας.

Η Τουρκία σίγουρα θα ασκήσει όλους τους διαθέσιμους

οικονομικούς και πολιτικούς πόρους για να προσανατολίσει

τη νέα Κυβέρνηση γύρω από τα τουρκικά συμφέροντα. Πολ-

λές από τις αντάρτικες ομάδες δρούσαν υπό την τουρκική

στρατιωτική ομπρέλα, επομένως δεν είναι σαφές ποιες, αν

υπάρχουν, προσδοκίες για αυτές τις ομάδες θα παραμείνουν

πιστές στην Τουρκία με οποιονδήποτε τρόπο.

Υπάρχει μεγαλύτερος φόβος για την τρομοκρατία και

την αναγέννηση του ISIS και της Αλ Κάιντα;

Σίγουρα θα υπάρχουν φόβοι για διάφορες ένοπλες ομάδες,

όπως ο ISIS ή η Αλ Κάιντα θα αναπτυχθούν στη Συρία, εάν πα-

ραμείνει ένα κενό εξουσίας. Το μεγάλο ερώτημα είναι πώς το

κεντρικό κράτος μπορεί να εδραιώσει την εξουσία του στη

χώρα και να διασφαλίσει, ότι αρκετές από τις υπάρχουσες

ένοπλες και πολιτικές ομάδες θα συμμετάσχουν στη μεταβα-

τική κυβέρνηση. Φαίνεται προς το παρόν ότι όλες οι μεγάλες

ομάδες έχουν δεσμευτεί να συμμετάσχουν στον εθνικό

στρατό και να μην επιτρέψουν σε καμία πολιτοφυλακή να

λειτουργεί εκτός του κρατικού ελέγχου. Εάν το ISIS/Αλ Κάιν-

τα είναι μία από τις πολλές διαφορετικές πολιτοφυλακές που

δραστηριοποιούνται στη Συρία μετά τη μετάβαση, τότε θα εί-

ναι πολύ δύσκολο να τους αποτρέψουμε από το να δράσουν,

αλλά εάν απομονωθούν και άλλες ομάδες έχουν απορροφη-

θεί από τον εθνικό στρατό, τότε θα είναι δύσκολο. Δεν μπο-

ρούμε να ξεχνάμε ότι οι ΗΠΑ πιθανότατα θα παραμείνουν

στη χώρα και θα έχουν στρατιωτικές βάσεις και είναι ξεκά-

θαρα πρόθυμες να συνεχίσουν να επιτίθενται σε οποιονδή-

ποτε αντιληπτό εχθρό, όπως μια αναβιωμένη ISIS/Αλ Κάιντα.

Τι θα κάνει από εδώ και πέρα η οικογένεια Άσαντ;

Είναι πιθανό να παραμείνουν στην εξορία προς το παρόν.

Δεν έχουν πλέον καμία βάση στήριξης στη χώρα και κάθε

προσπάθεια αναβίωσης της διακυβέρνησής τους θα αντιμε-

τωπιστεί με σκληρή αντίσταση από τη μεταβατική κυβέρνηση

και το μεγαλύτερο μέρος της κοινωνίας. Φυσικά, ο κόσμος

μπορεί μερικές φορές να γίνει νοσταλγός και εάν η μετάβαση

δεν πάει καλά, τότε ο κόσμος μπορεί να έχει την τάση να ζη-

τήσει την επιστροφή του Προέδρου, αλλά αυτό είναι εξαιρετι-

κά απίθανο. Η πεποίθησή μου είναι ότι έχουν μία από τις δύο

μοίρες: εξορία ή, αν επιστρέψουν στη χώρα, να δικαστούν για

εγκλήματα κατά του Συριακού λαού.

Στο παιχνίδι της Συρίας ποιος έχασε και ποιος

κερδίζει;

Ο λαός της Συρίας κέρδισε, γιατί δεν χρειάζεται πλέον να ζει

υπό τον φόβο του καθεστώτος. Αυτό μπορεί να αλλάξει, και η

μεταβατική Κυβέρνηση να μην εκπληρώσει τις προσδοκίες,

αλλά προς το παρόν οι Σύροι είναι σε θέση να ονειρεύονται

και να οραματίζονται ένα νέο μέλλον. Αυτό είναι καλό.

Το Ισραήλ έχει επεκτείνει τη ζώνη κατοχής του. Αυτό είναι

ένα εξαιρετικά αποσταθεροποιητικό αποτέλεσμα. Οι Ισραη-

λινοί επεκτείνουν σαφώς την επικράτειά τους και είδαν στην

κατάρρευση του καθεστώτος μια ευκαιρία να το κάνουν. Ταυ-

τόχρονα, κατέστρεψαν όλη τη ναυτική και εναέρια ικανότητα

της Συρίας και κατέστρεψαν εκατοντάδες κυβερνητικά κτί-

ρια πολιτών. Αυτή είναι μια τρομερά αποσταθεροποιητική

απόφαση των Ισραηλινών που εξυπηρετεί τα μακροπρόθε-

σμα συμφέροντά τους για την αποδυνάμωση των αραβικών

κρατών και την αύξηση της κατοχής των αραβικών εδαφών.

Η Ρωσία;

Το Ιράν και η Ρωσία έχουν επίσης υποστεί οπισθοδρομή-

σεις, αλλά αυτή η εκτίμηση μπορεί να αλλάξει με την πάρο-

δο του χρόνου, επειδή ισχύει ότι η διατήρηση της κυριαρ-

χίας του Άσαντ έπληξε και τις δύο χώρες. Η Ρωσία φαίνεται

να συνεχίζει να ελέγχει τη βάση της στο Hmeimem και θα

συνεχίσει να το κάνει. Δεν φαίνεται ότι η μεταβατική κυ-

βέρνηση σκοπεύει να αποξενώσει εντελώς και τις δύο χώ-

ρες, αλλά ο ρόλος τους σε μια περίοδο, όταν παρέλθει η με-

ταβατική, θα καθοριστεί από διάφορους παράγοντες, συμ-

περιλαμβανομένης της ανάγκης της Συρίας να ανοικοδο-

μήσει τον στρατό της. 
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Η πεποίθησή μου για την οικογένεια Άσαντ είναι ότι έχουν μία από τις δύο μοίρες: 
εξορία ή, αν επιστρέψουν στη χώρα, να δικαστούν για εγκλήματα κατά του συριακού λαού

Η Τουρκία θέλει να αποτρέψει την επέκταση
της κουρδικής πολιτικής εξουσίας και 

να διασφαλίσει ότι οι μεταβατικοί ηγέτες
της Συρίας θα υιοθετήσουν θέσεις 

που επιδέχονται την Τουρκία, κυρίως, για 
να παραβιάσουν τις πολιτικές φιλοδοξίες

των Κούρδων για αυτονομισμό 
ή φεντεραλισμό, να επιτρέψουν 

τον επαναπατρισμό των προσφύγων 
και να μην απειλήσουν τα υπάρχοντα

τουρκικά οικονομικά συμφέροντα 
στο βόρειο τμήμα της Συρίας

«

«
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του Γιάννη Κούσουλα

Σ
ημαντικά προβλήματα που επιζητούν
άμεσες λύσεις φαίνεται πως αντιμετω-
πίζουν οι άνδρες και οι γυναίκες στρα-

τιωτικοί και οι οικογένειές τους. Αυτό αναφέρει
και σε σχετική της ανακοίνωση η Πανελλήνια
Ομοσπονδία Ενώσεων Στρατιωτικών (ΠΟ-
ΜΕΝΣ), καθώς και ο πρόεδρος της Ομοσπον-
δίας, αντισμήναρχος Δημήτριος Ρώτας, ο οποί-
ος μίλησε στην «Political» για τις διεκδικήσεις
των στρατιωτικών.

Το νέο ειδικό μισθολόγιο
Ο κ. Ρώτας είπε πως ένα από τα πιο βασικά

ζητήματα είναι η κατάθεση ενός νέου ειδικού
μισθολογίου που θα καλύπτει τις ανάγκες των
εν ενεργεία στρατιωτικών και των σωμάτων
ασφαλείας. «Δυστυχώς δεν έχει γίνει κάτι τέ-
τοιο», σημείωσε ο ίδιος, ενώ εξήγησε ότι μέσα
σε αυτό το ειδικό μισθολόγιο οι στρατιωτικοί
ζητούν να ενταχθεί και να αναγνωριστεί το επι-
κίνδυνο του επαγγέλματος. Σημείωσε ότι η ΠΟ-
ΜΕΝΣ βρίσκεται σε συνεχή επαφή με την κυ-
βέρνηση και τους αρμόδιους φορείς: «Θεωρώ
ότι κάποια στιγμή αυτό θα είναι ένα θετικό βήμα
για να γίνει η αναγνώριση».

Μεγάλο κόστος διαβίωσης
Ο πρόεδρος της ΠΟΜΕΝΣ αναφέρθηκε εκτε-

νώς και στο οικιστικό πρόβλημα που αντιμετω-
πίζουν οι ένστολοι -αρκετοί από αυτούς παίρ-
νουν μετάθεση σχεδόν κάθε τρία χρόνια- κα-
θώς μετακινούνται σε περιοχές που έχουν
υψηλό τουριστικό ενδιαφέρον, με αποτέλεσμα
να μην υπάρχουν διαθέσιμες κατοικίες ή αυτές
που είναι διαθέσιμες να έχουν ιδιαίτερα ακριβά
ενοίκια. Μάλιστα, έθεσε το παράδειγμα της Σά-
μου όπου στρατιωτικοί αποκάλυψαν ότι τους
ζητούν ενοίκιο της τάξης των 600 και 700 ευρώ.
Δεν παρέλειψε να αναφέρει ότι αρκετοί ένστο-
λοι δεν λαμβάνουν το επίδομα παραμεθορίου.

Όπως εξηγεί, το κόστος αυτό είναι δυσβά-
στακτο για τις οικογένειες των ενόπλων που εν-
τέλει οδηγούνται είτε στην παραίτηση είτε στην
εύρεση μαύρης εργασίας προκειμένου να κα-
λύψουν τα οικονομικά κενά που δημιουργούν-
ται από αυτή την κατάσταση. Σημείωσε ότι μετά
τις εισηγήσεις της ομοσπονδίας έχει προχωρή-
σει ένα πρόγραμμα κατασκευής 1.500 κατοι-
κιών, οι οποίες ωστόσο δεν φαίνεται να είναι
αρκετές, καθώς το πρόβλημα έχει γιγαντωθεί.
Σε αυτό το πλαίσιο, η ΠΟΜΕΝΣ ζητά ένα «επί-
δομα ενοικίου», το οποίο θα καλύπτει τουλάχι-
στον ένα μέρος του ενοικίου.

Νυχτερινή αποζημίωση
και αξιωματικοί ΕΜΘ

Επιπλέον, τεράστια προτεραιότητα αποτελεί
η νυχτερινή αποζημίωση, η οποία είχε προβλε-
φθεί στο παλιό μισθολόγιο. Όπως ανέφερε ο κ.
Ρώτας, ένας στρατιωτικός σε νυχτερινή υπηρε-
σία δεν θα πληρωθεί τις 8 αλλά τις 5 ώρες. Μά-
λιστα, τόνισε ότι η ΚΥΑ περιλαμβάνει την εξαί-

ρεση κατηγοριών προσωπικού, οι οποίες δεν
κάνουν 24ωρες βάρδιες (γιατροί, νοσηλευτές
κ.λπ.).

Επίσης, η ΠΟΜΕΝΣ έχει προσφύγει στο Συμ-
βούλιο της Επικρατείας, με τη συγκεκριμένη
υπόθεση να εκδικάζεται την επόμενη εβδομά-
δα. Μέσω της προσφυγής η ομοσπονδία ζητά
«μια ΚΥΑ που να σέβεται τον κόπο και την εργα-
σία του στρατιωτικού προσωπικού».

Χαρακτήρισε πολύ σημαντικό το γεγονός ότι
οι αξιωματικοί Εθελοντές Μακράς Θητείας
(ΕΜΘ), οι οποίοι προάγονται στον βαθμό του
λοχαγού, του υπολοχαγού και του ανθυπολοχα-
γού και πληρώνονται ως ανθυπασπιστές. «Αυτό
δεν συμβαίνει πουθενά στην Ευρώπη», τόνισε ο
κ. Ρώτας, ο οποίος μίλησε για ανθρώπους που
χάνουν χρήματα, καθώς «πληρώνουν τις ει-
σφορές και δεν αποζημιώνονται για τον βαθμό
που έχουν προαχθεί».

Αναφέρθηκε επίσης και στις υπηρεσιακές

μετακινήσεις των στρατιωτικών. «Έχει υπογρα-
φεί νόμος που τοποθετεί την ημερήσια αποζη-
μίωση στα 40 ευρώ, ισχύει για όλο τον δημόσιο
τομέα και δεν εφαρμόζεται μόνο για τους στρα-
τιωτικούς και τα σώματα ασφα-
λείας».

Οι στρατιωτικές σχολές
Ο πρόεδρος της ΠΟΜΕΝΣ τό-

νισε ότι οι στρατιωτικές σχολές
έχουν υποβαθμιστεί. Και έδωσε
το παράδειγμα των τεχνικών των
μαχητικών αεροσκαφών: «Το
πτυχίο των τεχνικών που υπο-
γράφουν ακόμη και για να πε-
τούν τα Rafale δεν έχει καμία
επαγγελματική αναγνωρισιμότη-
τα». Σε αυτό το πλαίσιο, τόνισε ότι η ομοσπονδία
ζητά την ίδρυση Πανεπιστημίου Εθνικής Άμυ-
νας για την πραγματική αναβάθμιση των Στρα-

τιωτικών Σχολών των Ενόπλων Δυνάμεων. Αυ-
τό, όπως εξηγεί, θα δώσει μεγαλύτερη αξία στα
πτυχία των τεχνικών.

Σημείωσε παράλληλα ότι υπάρχουν ένστολοι
που «είχαν την ατυχία είτε να αρρωστήσουν είτε
να τραυματιστούν και τους τιμωρεί το ίδιο το
κράτος και δεν μπορούν να προαχθούν στους
επόμενους βαθμούς, με αποτέλεσμα να μην
παίρνουν ούτε μισθολογικές προαγωγές ούτε
να μπορούν να έχουν καλύτερη σύνταξη και κα-
λύτερο εφάπαξ στο μέλλον».

«Έχουν γιγαντωθεί
τα προβλήματα»

Τέλος, ο Δημήτριος Ρώτας
αναφέρθηκε στο γεγονός πως
όλα τα προβλήματα τα οποία πα-
ραθέτει η ΠΟΜΕΝΣ έχουν ως
αποτέλεσμα να μειώνεται το δυ-
ναμικό των Ενόπλων Δυνάμεων.
«Όλα αυτά τα χρόνια τα προβλή-
ματα έχουν γιγαντωθεί με απο-
τέλεσμα να μην είναι το επάγ-
γελμα του στρατιωτικού θελκτι-
κό». Τέλος, ανέφερε ότι παρατη-
ρείται μείωση των ατόμων που
επιλέγουν τις στρατιωτικές σχο-

λές και πως υπάρχουν αρκετές παραιτήσεις για
τις οποίες δεν υπάρχουν αντικαταστάτες προ-
κειμένου να τις αναπληρώσουν. «Υπάρχει μια
σταδιακή απομείωση του προσωπικού των
Ενόπλων Δυνάμεων και αυξάνεται ο μέσος
όρος ηλικίας». Σημείωσε μάλιστα ότι η περίο-
δος των μνημονίων έπαιξε μεγάλο ρόλο στο
συγκεκριμένο ζήτημα, καθώς εκείνη την πε-
ρίοδο δεν υπήρχαν προκηρύξεις και οι σχολές
έπαιρναν λιγότερους σπουδαστές.

Τι λέει στην «Political» ο πρόεδρος της ΠΟΜΕΝΣ Δημήτριος Ρώτας 
για τις διεκδικήσεις των στρατιωτικών και τις οικονομικές 

παθογένειες στις Ένοπλες Δυνάμεις

Γιατί μειώνεται
το προσωπικό των

Ενόπλων Δυνάμεων

Ο πρόεδρος της ΠΟΜΕΝΣ
Δημήτριος Ρώτας
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Μ
ε τον Νίκο Δένδια να τελειώνει
κάθε συζήτηση για απόκτηση
αμερικανικών πλοίων, στέλνοντας

παράλληλα σαφές μήνυμα πως οι εποχές
που η Ελλάδα έπαιρνε ό,τι οπλικό σύστημα
της πλάσαραν έχουν περάσει ανεπιστρεπτί,
το Πολεμικό Ναυτικό αναμένει την επόμε-
νη πολιτική απόφαση για το μέλλον του.

Με τις επιχειρησιακές απαιτήσεις να
έχουν αυξηθεί κατακόρυφα σε εθνικό και
συμμαχικό επίπεδο, το ναυτικό Επιτελείο
προσδοκά ανακοινώσεις που θα αφορούν
τον εκσυγχρονισμό του Στόλου αλλά και
την απόκτηση νέων οπλικών συστημάτων

που θα ενισχύσουν την απο-
τρεπτική ισχύ του.

Άπαντες στη λεωφόρο
Μεσογείων γνωρίζουν καλά
πως με δεδομένες τις γεω-
πολιτικές αναταράξεις στην
ευρύτερη περιοχή της Μέ-
σης Ανατολής και της Ανα-
τολικής Μεσογείου, περι-

θώρια για αδράνεια και περαιτέρω καθυ-
στερήσεις δεν υπάρχουν και για τον λόγο
αυτό κρίσιμα εξοπλιστικά προγράμματα θα
πρέπει να τρέξουν άμεσα.

Προτεραιότητα
Με τα σενάρια για δήθεν «ευκαιρίες» και

για δήθεν αξιόπιστες μονάδες επιφανείας
στο εξωτερικό να έχουν καταπέσει, το Πο-
λεμικό Ναυτικό στρέφει την προσοχή του
στο μεγάλο ζήτημα του εκσυγχρονισμού
των φρεγατών ΜΕΚΟ κλάσης «Ύδρα».

Το πρόγραμμα που ήταν να ξεκινήσει
πριν από τουλάχιστον δύο χρόνια και έπε-
φτε συνεχώς σε εμπόδια φαίνεται πως επι-
τέλους βρίσκει μονοπάτι προς τα ναυπη-
γεία. Η ελληνική πλευρά και η γερμανο-
ολλανδική κοινοπραξία TKMS - Thales,
που θα αναλάβει το έργο του εκσυγχρονι-
σμού των φρεγατών «Ύδρα», «Σπέτσαι»,
«Ψαρά» και «Σαλαμίς», φέρεται να έχουν
βρει «κοινή γλώσσα» τόσο για τα προς ανα-
βάθμιση τμήματα των πλοίων όσο και για το
κόστος, το οποίο θυμίζουμε πως η κοινο-
πραξία εκτόξευσε από τα 600 εκατ. ευρώ
κοντά στο 1 δισ. ευρώ και την Αθήνα να
αναζητά λύση στο αδιέξοδο.

Αναλύοντας με κάθε λεπτομέρεια το κο-
στολόγιο των TKMS - Thales και προσμε-
τρώντας όλες τις παραμέτρους που εκτι-
νάσσουν την τιμή, το Πολεμικό Ναυτικό
εισηγήθηκε τον εκσυγχρονισμό και των
τεσσάρων φρεγατών, με την... ντρίμπλα
όμως πως ορισμένες αναβαθμίσεις θα γί-
νουν από τα χέρια των μηχανικών του Πο-
λεμικού Ναυτικού ώστε να συγκρατηθούν
οι τιμές.

Εκεί που θα απαιτηθεί η παρέμβαση των
TKMS και Thales είναι σίγουρα στα ηλε-
κτρονικά συστήματα των φρεγατών ΜΕΚΟ

και στους αισθητήρες ώστε τα πλοία να
μπορούν να ανταπεξέλθουν στις απαιτή-
σεις που προκύπτουν από τα σύγχρονα πε-
δία πολλαπλών απειλών. 

Προτεραιότητα θα έχει φυσικά και ο εκ-
συγχρονισμός του ραντάρ και του συστή-
ματος μάχης, ενώ έμφαση από την κοινο-
πραξία αναμένεται να δοθεί στα αντιαερο-
πορικά όπλα εντοπισμού και αντιμετώπι-
σης μη επανδρωμένων αεροσκαφών, βαλ-
λιστικών και αντιπλοϊκών πυραύλων. 

Στο πλαίσιο αυτό, θα τοποθετηθεί και
στις τέσσερις φρεγάτες MEKO το «made in
Greece» αντι-drone σύστημα «Κένταυ-
ρος», που κατασκευάζεται από την ΕΑΒ και
ήδη έχει δοκιμαστεί με επιτυχία στις φρε-
γάτες μας που επιχειρούν στην Ερυθρά
Θάλασσα. 

Αναβάθμιση συστημάτων
Το «πακέτο» εκσυγχρονισμού των ηλε-

κτρονικών συστημάτων και των αισθητή-
ρων των MEKO περιλαμβάνει επίσης συ-
στήματα τηλεπικοινωνιών αλλά και το Τα-
κτικό Σύστημα Μάχης με το Tacticos Block
II, την πλέον σύγχρονη δηλαδή έκδοση του
συστήματος που ήδη χρησιμοποιεί το Πο-
λεμικό Ναυτικό στις πυραυλακάτους Su-
per Vita.

Η κοινοπραξία θα προχωρήσει και στην
αναβάθμιση των συστημάτων εγγύς προ-
στασίας Phalanx, ενώ είναι προφανές πως
θα αναβαθμιστεί πλήρως και το πυροβόλο
MK45 των 5 ιντσών.

Με την αναβάθμιση των ηλεκτρονικών
συστημάτων και των αισθητήρων το κόστος
συγκρατείται σε «λογικά» επίπεδα για τα

ελληνικά δεδομένα. Εκεί που... ξεφεύγει ο
λογαριασμός είναι στα μηχανολογικά τμή-
ματα του πλοίου.

Η εισήγηση λοιπόν του Πολεμικού Ναυ-
τικού είναι να αναλάβουν οι έμπειροι μη-
χανικοί του τις όποιες παρεμβάσεις, μιας
και διαθέτουν και τη γνώση, και την εμπει-
ρία και την κατάρτιση για να εκσυγχρονί-
σουν τις μηχανές των ΜΕΚΟ.

Με τον τρόπο αυτό οι τέσσερις ελληνικές
ΜΕΚΟ θα έχουν αποκτήσει σύγχρονα ηλε-
κτρονικά συστήματα και αναβαθμισμένες
μηχανές με κόστος κοντά στα 500 εκατ. ευ-
ρώ. Όχι φυσικά 1 δισ. που ζητούσαν Γερμα-
νοί και Ολλανδοί.

Αυτό θα δώσει τη δυνατότητα στο ναυτι-
κό Επιτελείο να εξοικονομήσει χρήματα
και να προχωρήσει όσο το δυνατόν πιο
γρήγορα και στον εκσυγχρονισμό των υπο-
βρυχίων 214 κλάσης «Παπανικολής», των
πυραυλακάτων Super Vita κλάσης «Ρουσ-
σέν», αλλά και των ελικοπτέρων Aegean
Hawk. 

Η «ντρίμπλα» του ΠΝ για
τον εκσυγχρονισμό των ΜΕΚΟ

Ποια πρόταση έκανε το ναυτικό Επιτελείο στη γερμανο-ολλανδική
κοινοπραξία TKMS - Thales ώστε να συγκρατηθούν οι τιμές 

στην αναβάθμιση των φρεγατών «Ύδρα», «Σπέτσαι», «Ψαρά» και «Σαλαμίς»

Η φρεγάτα «Ύδρα»

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com
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Π
ριν λίγες μέρες ολοκληρώθηκε με τη θετική ψήφιση 159

βουλευτών ο προϋπολογισμός για το 2025. Πρόκειται

για τον πιο αναπτυξιακό προϋπολογισμό των τελευταίων

15 χρόνων, ο οποίος εκπέμπει ένα μήνυμα αισιοδοξίας για όλους

τους Έλληνες. 

Ας πάρουμε όμως τα πράγματα από την αρχή. 

Η Ελλάδα τα τελευταία 15 χρόνια βίωσε μια σειρά κρίσεων. 

Από την οικονομική κρίση και τα μνημόνια μέχρι την πανδημία

του κορονοϊού, τους πολέμους και την ενεργειακή κρίση. Αδιαμ-

φισβήτητα δύσκολα χρόνια με μεγάλες θυσίες εκ

μέρους του ελληνικού λαού, οι οποίες λίγο έλειψε

να πάνε χαμένες, όταν οι υποτιθέμενοι οικονομικοί

μάγοι της πρώτη φορά Αριστεράς, με τις παλινωδίες

τους και τις αυταπάτες έπαιξαν το μέλλον της πατρί-

δας μας στα ζάρια.

Ευτυχώς όμως, ο ελληνικός λαός απέρριψε τα

πειράματα, απέρριψε την τοξικότητα και ζήτησε από

το σύνολο του πολιτικού συστήματος ειλικρίνεια,

λογική και σοβαρότητα. 

Στοιχεία που, από την πρώτη στιγμή που ανέλαβε

τη διακυβέρνηση του τόπου η κυβέρνηση του Κυ-

ριάκου Μητσοτάκη, έχουν παγιωθεί.

Χωρίς μεγαλοστομίες, χωρίς ατέρμονες υπο-

σχέσεις αλλά με ρεαλισμό, η Νέα Δημοκρατία

βελτίωσε την οικονομική πραγματικότητα, την

καθημερινότητα των πολιτών και φυσικά τη θέση της Ελλάδας

στον χάρτη. 

Από εκεί που κάποιοι μας θεωρούσαν παρία της Ευρώπης,

πλέον μας αντιμετωπίζουν ως παράδειγμα, ως σημείο αναφοράς

για τον ρυθμό ανάπτυξης, για τον ρυθμό αποκλιμάκωσης της

ανεργίας, για την προσέλκυση επενδύσεων.

Σε αυτό το μήκος κύματος κινήθηκε και ο προϋπολογισμός
του 2025. Ο οποίος φέρει σημαντικές πρωτοβουλίες που στο-
χεύουν στη διασφάλιση της οικονομικής σταθερότητας, στην
ενίσχυση της ανάπτυξης και στη στήριξη των ευάλωτων κοι-
νωνικών ομάδων. 

Πρόκειται για έναν προϋπολογισμό που συνδυάζει τη δημο-

σιονομική υπευθυνότητα με την κοινωνική αλληλεγγύη. Την ώρα

που κυβερνήσεις και ισχυρές οικονομίες κλονίζονται και απει-

λούνται, η ελληνική οικονομία όχι μόνο θα συνεχίσει να ανεβαί-

νει ψηλότερα, αλλά και να αναβαθμίζεται. Ο οίκος Scope

είναι πλέον ο πρώτος που αναβαθμίζει το αξιόχρεό της

Ελλάδας εντός της επενδυτικής βαθμίδας!

Η μείωση του δημόσιου χρέους, η βελτιωμένη ανθεκτι-

κότητα του τραπεζικού συστήματος και η ισχυρότερη τά-

ση ανάπτυξης για το 25 ήταν οι βασικοί μοχλοί που οδή-

γησαν στην αναβάθμιση.

Με απλά λόγια, η ελληνική οικονομία θα αναπτύσσεται

πολύ γρηγορότερα από τον ευρωπαϊκό μέσο όρο. Η ανερ-

γία θα μειωθεί ακόμα πιο πολύ. 

Το δημόσιο χρέος θα συνεχίσει την πορεία ταχείας

αποκλιμάκωσής του. 

Αυτά που κάποτε φάνταζαν ακατόρθωτα γίνονται

πραγματικότητα!
Το πρόβλημα δεν είναι ότι λύνουμε ζητήματα, αυτό εί-

ναι το ζητούμενο για τον ελληνικό λαό. Πρόβλημα έχει η αντιπο-
λίτευση, επειδή χαλάμε το αφήγημά της, αλλά δυστυχώς οι αριθ-
μοί και τα στοιχεία είναι αμείλικτα.

Στον προϋπολογισμό του 2025 σε σύγκριση με του 2019 έχουμε:

+34% αύξηση του ΑΕΠ 

+28% ο κατώτατος μισθός 

+20% ο μέσος μισθός 

+63% οι δημόσιες επενδύσεις.

Και πάμε τώρα και σε δύο τομείς ιδιαιτέρως σημαντικούς. 

Έχουμε 74% αύξηση στις δαπάνες για την Υγεία και 73% αύξηση

στις δαπάνες για την Εθνική Άμυνα! 

Στην καταστροφολογία λοιπόν της αντιπολίτευσης, απαντάμε

με έργα και στοιχεία! Ειδικά για τον τομέα της Υγείας, αυτή η υπο-

τιθέμενη, ανάλγητη κυβέρνηση της Νέας Δημοκρατίας δίνει

74,4% περισσότερα χρήματα από ό,τι ξόδευε ο ΣΥΡΙΖΑ που δήθεν

ενδιαφερόταν για το ΕΣΥ.

Πρέπει να ξέρουν οι πολίτες πως, παρά τις δαπάνες, η κυβέρ-

νηση παραμένει προσηλωμένη στη διατήρηση της δημοσιονομι-

κής πειθαρχίας και δεν πρόκειται να θέσει σε κίνδυνο τα δημοσι-

οοικονομικά δεδομένα της πατρίδας. 

Το μέλλον το σχεδιάζουμε με σύνεση και σχέδιο, γνωρίζοντας

από τα λάθη του παρελθόντος και τις θυσίες του ελληνικού λαού. 

Πλέον, όμως, είμαστε σε θέση να κοιτάμε μπροστά με αισιοδο-

ξία, γιατί η κυβέρνηση της ΝΔ και του Κυριάκου Μητσοτάκη

εφαρμόζει μια προσέγγιση που συνδυάζει τη στήριξη της οικο-

νομικής ανάπτυξης με την κοινωνική ευαισθησία. 

Με στοχευμένες επενδύσεις, κοινωνικές παρεμβάσεις και

δέσμευση στη δημοσιονομική σταθερότητα, λοιπόν, ο προ-

ϋπολογισμός φιλοδοξεί να απαντήσει στις προκλήσεις της

εποχής και να θέσει τις βάσεις για μια πιο δυναμική και ευη-

μερούσα Ελλάδα.

Στον άκρατο λαϊκισμό,

Στην προχειρότητα,

Στα λεφτόδεντρα και τον αντιμητσοτακισμό, θα απαντάμε με

έργα και θετικά στοιχεία.

Ο ελληνικός λαός να γνωρίζει πως με σχέδιο προχωράμε με

σταθερά βήματα προς ένα καλύτερο μέλλον για όλους! 

Με το βλέμμα στραμμένο στο μέλλον 

του
Διονύσιου 

Ακτύπη

Βουλευτής
Ζακύνθου 
με τη ΝΔ

Η
οικονομία της χώρας μας καταγράφει
από τους υψηλότερους ρυθμούς ανά-
πτυξης στην Ευρώπη, χάρις στα νομο-

θετικά μέτρα που έχει λάβει η κυβέρνηση, με
την Έρευνα και την Καινοτομία να συμβάλ-
λουν σημαντικά στη θετική αυτή πορεία. 

Αναγνωρίζοντας τη συμβολή αυτή, η κυ-
βέρνηση του Κυριάκου Μητσοτάκη επενδύει
τα τελευταία χρόνια πάνω από 1,5 δισ. ευρώ
ετησίως στην Έρευνα και Καινοτομία, με αυ-
ξανόμενο μάλιστα ρυθμό.

Συγκεκριμένα, στηρίζουμε τα ερευνητικά
μας κέντρα με πόρους άνω των 216 εκατ. ευ-
ρώ από το Ταμείο Ανάκαμψης, για κτηριακές
υποδομές και υπερσύγχρονο εξοπλισμό, ενώ
με αξιοποίηση πόρων του ΕΣΠΑ, όπως είναι
τα προγράμματα «Ερευνώ - Καινοτομώ»,
ύψους συνολικά άνω των 890 εκατ. ευρώ,
στηρίζουμε τις συνέργειες μεταξύ ερευνητι-
κών φορέων και επιχειρήσεων. 

Προτεραιότητα αποτελεί και η ενίσχυση
της νεοφυούς επιχειρηματικότητας με τη
λειτουργία, από το 2020, του Εθνικού Μη-
τρώου Νεοφυών Επιχειρήσεων Elevate
Greece, υποστηρίζοντας πάνω από 860 επι-
χειρήσεις με περισσότερους από 9.000 απα-
σχολούμενους.

Και όλα τα ανωτέρω, γιατί η καινοτομία που

παράγεται από όλους τους ερευ-
νητικούς και επιχειρηματικούς
φορείς, δεν είναι απλώς ένα εργα-
λείο οικονομικής ανάπτυξης, αλλά
αποτελεί και απάντηση στο κοινω-
νικό πρόβλημα της διαρροής επι-
στημόνων στο εξωτερικό και βασι-
κό συντελεστή της δημιουργίας
ποιοτικών και καλά αμειβόμενων
θέσεων εργασίας για Έλληνες και
ξένους.

Ακριβώς προς τον σκοπό της
ενίσχυσης της έρευνας και της
καινοτομίας από τις επιχειρήσεις,
η κυβέρνηση, πριν τέσσερα χρό-
νια, νομοθέτησε σημαντικά φορο-
λογικά και επενδυτικά κίνητρα, τα
οποία οδήγησαν, μεταξύ άλλων, σε ραγδαία
αύξηση, ύψους 800 εκατ. ευρώ, των δαπανών
που έκαναν οι επιχειρήσεις για έρευνα και
καινοτομία, σύμφωνα με τα επίσημα στοιχεία
της Eurostat, την τριετία 2019-2022.

Στο φορολογικό νομοσχέδιο, που ψηφίσα-
με πρόσφατα, εντάχθηκαν και νέες διατάξεις,
οι οποίες ενισχύουν περαιτέρω τις επιχειρή-
σεις που καινοτομούν στη χώρα μας και προ-
άγουν την ανάπτυξη. 

Συγκεκριμένα, διευρύνεται η υπερέκπτω-

ση που δίνεται στις επιχειρήσεις,
για δαπάνες επιστημονικής και τε-
χνολογικής έρευνας, στο 150%, για
παροχή υπηρεσίας που προσφέρε-
ται σε νεοφυείς επιχειρήσεις ή
ερευνητικούς φορείς και στο 200%,
για τις πολύ μικρές, μικρές και με-
σαίες επιχειρήσεις.

Επεκτείνεται κατά μία τριετία η
μείωση του φόρου μιας επιχείρη-
σης για τα κέρδη που προκύπτουν
από την εμπορική εκμετάλλευση
μιας διεθνώς αναγνωρισμένης ευ-
ρεσιτεχνίας που διαθέτει.

Είναι επίσης σημαντικό ότι θεσπί-
σαμε διατάξεις που ενισχύουν ακό-
μα περισσότερο τις επενδύσεις στις

νεοφυείς επιχειρήσεις. 
Μία από αυτές προβλέπει τη χορήγηση

άδειας διαμονής στην Ελλάδα, σε πολίτες τρί-
των χωρών, για επενδυτικούς λόγους (Golden
Visa), εφόσον πραγματοποιήσουν επένδυση
τουλάχιστον 250.000 ευρώ σε startup επιχεί-
ρηση, εγγεγραμμένη στο Εθνικό Μητρώο Νε-
οφυών Επιχειρήσεων.

Ακόμη μία σημαντική διάταξη είναι αυτή
που θεσπίζει την αύξηση του συνολικού πο-
σού που μπορεί να επενδύσει ένα φυσικό

πρόσωπο (angel investor) σε έως τρεις ελλη-
νικές startups του Εθνικού Μητρώου Νεο-
φυών Επιχειρήσεων στις 900.000 ευρώ ανά
φορολογικό έτος.

Όλες αυτές οι καίριες νομοθετικές διατά-
ξεις οδηγούν στη στήριξη τόσο των υπαρχου-
σών όσο και των νεοφυών επιχειρήσεων, ενι-
σχύοντας την πρόσβασή τους στη χρηματο-
δότηση, την εμπορική αξιοποίηση των ερευ-
νητικών τους αποτελεσμάτων, καθώς και την
ανταγωνιστικότητα και εξωστρέφειά τους.

Με τον τρόπο αυτό η κυβέρνησή μας υλο-
ποιεί τις προεκλογικές της δεσμεύσεις για
μεταρρυθμίσεις που ενισχύουν την επιχειρη-
ματικότητα, μεταρρυθμίσεις που συμπερι-
λαμβάνουν και την παροχή νέων φορολογι-
κών και επενδυτικών κινήτρων.

Η Ελλάδα δεν γίνεται από τη μία μέρα στην
άλλη επιχειρηματικός παράδεισος, αλλά εί-
ναι σημαντικό να δίνεται η δυνατότητα στις
επιχειρήσεις να επανεπενδύουν το μεγαλύ-
τερο μέρος των κερδών τους, να εκσυγχρο-
νίζουν τις εγκαταστάσεις τους, να τονώνουν
την έρευνα των εργαζομένων τους και να
επενδύουν στην καινοτομία, συμβάλλοντας
στην ανάπτυξη της ελληνικής οικονομίας και
στη βελτίωση της ποιότητας ζωής όλων των
πολιτών.

της
Ζωής Ράπτη 

Υφυπουργός
Ανάπτυξης,
βουλευτής 

Β1’ Βόρειου
Τομέα Αθηνών

με τη ΝΔ

Έρευνα - Καινοτομία - Επενδύσεις: Οι 3 πυλώνες της ανάπτυξης
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Πολιτική ατάκα: 
Μια μοδάτη επικοινωνία 
ή μια πολιτική 
παθογένεια;

Η
πολιτική ατάκα είναι μια μοδάτη επι-
κοινωνία που στόχο έχει να κερδίσει
τη μάχη των πολιτικών εντυπώσεων ή

ακόμη μια πολιτική παθογένεια;
Ξεκίνησε από την εποχή της «πολιτικής των

μπαλκονιών» και την ανάγκη των πολιτικών
αρχηγών να συσπειρώσουν τον κομματικό πα-
τριωτισμό και τη μαχητικότητα των ψηφοφό-
ρων τους με σύντομο λόγο, εύληπτο, ευκολο-
κατανόητα μηνύματα, διαμορφώνοντας το αν-
τίστοιχο κλίμα στην κοινή γνώμη. Συνεχίζεται

σήμερα στα τηλεοπτικά
παράθυρα λόγω προ-
σαρμογής στον τηλεο-
πτικό χρόνο, που δεν
επιτρέπει μακρόσυρτες
θεωρίες και αναλύσεις.

Μια μοδάτη επικοι-
νωνία που αποθεώνει
την πολιτική της ατάκας,
τις χύμα σκέψεις σε μι-
κρές συσκευασίες, χω-
ρίς πραγματικό πολιτικό
περιεχόμενο για τους
επικριτές. Πρόσφατα
κατά την ψήφιση του
Προϋπολογισμού στο
Κοινοβούλιο γίναμε

μάρτυρες αρκετών αυθόρμητων και ειρωνι-
κών τις περισσότερες φορές «παραδοξοτή-
των» λόγου από πρωτοκλασάτα πολιτικά πρό-
σωπα με ένδυμα πολιτικής ατάκας.

Στην Ελλάδα λίγοι είναι οι πολιτικοί που
χρησιμοποιούν σωστά την πολιτική ατάκα στην
καθημερινή τους επικοινωνία με τον απλό πο-
λίτη. Είναι ένα πολύ καλό επικοινωνιακό τέ-
χνασμα που στόχο έχει το μήνυμα να αποτυ-
πωθεί στη μνήμη των ψηφοφόρων. Για πολ-
λούς πολιτικούς είναι το καλύτερο «χαρτί», ο
άσος στο μανίκι που βγάζει και από τη δύσκο-
λη θέση με κομψό και χιουμοριστικό τρόπο.

Προσοχή όμως, η πολιτική ατάκα δεν πρέ-
πει να ξεφύγει από τα όρια της προσωπικής
επίθεσης και την απουσία ουσιαστικών προτά-
σεων. Πρέπει να αναχθεί με εύστοχο και συμ-
πυκνωμένο πολιτικό λόγο για να έχει αποτελέ-
σματα.

Η πολιτική ατάκα σήμερα είναι μέρος της
«κοινωνίας του θεάματος», αρκεί να είναι ένας
λόγος προσιτός στο ευρύ κοινό και να έχει ένα
θετικό πρόσημο σε σχέση με την «ξύλινη»
γλώσσα των περισσοτέρων πολιτικών. Για την
ικανοποίηση της ανάγκης εξεύρεσης, έτοι-
μων, έξυπνων, επίκαιρων και εύληπτων φρά-
σεων. Τα Tips της Τρίτης είναι η πιο ενδεδειγ-
μένη λύση!

του
Θανάση 

Παπαμιχαήλ 

Επικοινωνιολόγος
& Σ.Ο.Π.Α. 

(Συγγραφέας
Οδηγών 

Πολιτικής 
Αυτοβελτίωσης)

Α ντιμέτωποι με την απειλή του πλειστηριασμού βρί-
σκονται όσοι δανειολήπτες αδυνατούν να εξυπηρετή-
σουν τα δάνειά τους. Ωστόσο, υπάρχουν τρόποι να προ-

στατεύσει κανείς την πρώτη του κατοικία, δικαστικοί όσο και
εξωδικαστικοί, πριν και αλλά ακόμη και μετά την ολοκλήρωση
του πλειστηριασμού.

Εξωδικαστικές ενέργειες πριν από τον πλειστηριασμό

Επικοινωνία με την τράπεζα και τους servicers: Η πρώτη κί-
νηση που μπορεί να κάνει ένας δανειολήπτης είναι η επαφή με
τις τράπεζες ή τις εταιρείες διαχείρισης (servicers) που διαχει-
ρίζονται το δάνειο. Η διαδικασία αυτή είναι δύσκολη και χρονο-
βόρα καθώς συχνά οι πιστωτές ζητούν υπέρογκες προκαταβο-
λές και υψηλές δόσεις με αποτέλεσμα να είναι δύσκολο να επι-
λυθεί το ζήτημα εξωδικαστικά και να μην προχωρήσουν σε
πλειστηριασμό. Βασικές επιλογές περιλαμβάνουν τα εξής:

• Αναδιάρθρωση δανείου: Προτείνεται νέος διακανονισμός,
όπως μείωση του επιτοκίου, επιμήκυνση της διάρκειας απο-
πληρωμής ή προσωρινή αναστολή δόσεων.

• Ρύθμιση οφειλών: Η υποβολή αιτήματος για ρύθ-
μιση μπορεί να οδηγήσει σε μερική διαγραφή του χρέ-
ους ή συμφωνία για μικρότερες μηνιαίες δόσεις.

Εξωδικαστικός μηχανισμός ρύθμισης οφειλών: Ο
εξωδικαστικός μηχανισμός (Ν. 4738/2020) επιτρέπει
σε φυσικά πρόσωπα να υποβάλουν αίτηση για συνολι-
κή ρύθμιση των χρεών τους. Τα βασικά χαρακτηριστι-
κά του είναι:

• Δυνατότητα ρύθμισης οφειλών προς τράπεζες και
servicers σε έως 420 δόσεις, δημόσιο και ασφαλιστι-
κά ταμεία σε έως 240 δόσεις.

• Υποχρεωτική αποδοχή της ρύθμισης από τους πι-
στωτές, εφόσον πληρούνται συγκεκριμένοι όροι ευά-
λωτου δανειολήπτη.

Ένταξη στην πλατφόρμα ευάλωτου: Με την υποβολή της αί-
τησης ευάλωτου προστατεύεται η πρώτη κατοικία και σταματά
ο πλειστηριασμός.

Δικαστικές ενέργειες πριν από τον πλειστηριασμό

Πριν από τον πλειστηριασμό ένας δανειολήπτης έχει στη διά-
θεσή του διάφορα νομικά «όπλα» για να προστατεύσει την πε-
ριουσία του και να αναστείλει τη διαδικασία. Τα κυριότερα νο-
μικά μέσα περιλαμβάνουν:

Ανακοπή κατά της διαταγής πληρωμής: Η διαταγή πληρωμής
αποτελεί το πρώτο βήμα για την έναρξη των διαδικασιών εκτέ-
λεσης (κατάσχεση και πλειστηριασμός). Ο δανειολήπτης μπο-
ρεί να ασκήσει ανακοπή εναντίον της διαταγής πληρωμής, υπό
τις εξής προϋποθέσεις:

• Προθεσμία: Η ανακοπή πρέπει να ασκηθεί εντός 15
ημερών από την επίδοση της διαταγής πληρωμής.

• Λόγοι ανακοπής: Η απαίτηση της τράπεζας είναι αβάσιμη ή
έχει εξοφληθεί.

Το δάνειο περιέχει καταχρηστικούς όρους.

Η τράπεζα δεν τήρησε την υποχρέωση καλόπιστης διαπραγ-
μάτευσης.

Ανακοπή κατά της κατασχετήριας έκθεσης

Αν η διαδικασία της κατάσχεσης έχει ήδη ξεκινήσει, ο δανει-
ολήπτης μπορεί να ασκήσει ανακοπή κατά της κατασχετήριας
έκθεσης. Η κατασχετήρια έκθεση συντάσσεται από τον δικα-
στικό επιμελητή και καταγράφει την έναρξη της κατάσχεσης
επί του ακινήτου.

• Προθεσμία: Η ανακοπή πρέπει να ασκηθεί εντός 45 ημε-
ρών από την επίδοση της κατασχετήριας έκθεσης.

• Λόγοι Ανακοπής:

• Ακυρότητα της διαδικασίας κατάσχεσης (πχ, ελλιπής ή
εσφαλμένη κοινοποίηση).

• Ελλείψεις στη νομιμότητα της κατασχετήριας έκθεσης.

Διόρθωση της πρώτης τιμής προσφοράς

Η τιμή πρώτης προσφοράς του ακινήτου ορίζεται στην κατα-
σχετήρια έκθεση. Αν ο δανειολήπτης κρίνει ότι η τιμή είναι
υπερβολικά χαμηλή, μπορεί να ασκήσει αίτηση διόρθωσης με
τη διαδικασία των ασφαλιστικών μέτρων για να την αναθεωρή-
σει.

• Προθεσμία: Εντός της προθεσμίας των 15 εργασίμων ημε-
ρών πριν από τον πλειστηριασμό.

Πτώχευση φυσικού προσώπου

Ο νέος πτωχευτικός κώδικας δίνει τη δυνατότητα πτώχευσης
φυσικού προσώπου. Με την αίτηση:

• Διαγράφονται όλες οι οφειλές, αλλά ο οφειλέτης χάνει την
περιουσία του.

• Υπάρχει δυνατότητα επαναγοράς της πρώτης κα-
τοικίας μέσω ειδικού φορέα σε περίπτωση ευάλωτου
δανειολήπτη.

Ενέργειες μετά τον πλειστηριασμό

Ανακοπή πλειστηριασμού κατά της περίληψης της
κατακυρωτικής έκθεσης: Η ανακοπή είναι νομικό μέ-
σο για την ακύρωση του πλειστηριασμού, που ασκεί-
ται εντός 60 ημερών από τη μεταγραφή της περίλη-
ψης. Βασικοί λόγοι περιλαμβάνουν:

• Πλημμέλειες στη διαδικασία του πλειστηριασμού.

• Λάθη στην εκτίμηση της αξίας του ακινήτου.

Αίτηση Αναστολής Εκτέλεσης: Αν ο πλειστηριασμός ολοκλη-
ρωθεί και υπάρχει κίνδυνος έξωσης, ο οφειλέτης μπορεί να
υποβάλει αίτηση για αναστολή εκτέλεσης της έξωσης, επικα-
λούμενος:

• Ανθρωπιστικούς λόγους (πχ, παρουσία παιδιών ή ευπαθών
ομάδων).

Διαπραγμάτευση με τον αγοραστή: Σε ορισμένες περιπτώ-
σεις ο οφειλέτης μπορεί να διαπραγματευτεί με τον νέο ιδιο-
κτήτη (πλειοδότη), προτείνοντας:

• Μίσθωση της κατοικίας.

• Επαναγορά του ακινήτου.

Λόγοι για την αποφυγή της έξωσης

Επίκληση ειδικών προστατευτικών διατάξεων: Ο νόμος πα-
ρέχει προστασία για ευάλωτες κοινωνικές ομάδες, όπως άτομα
με αναπηρία, ανέργους και χαμηλόμισθους. Η προσφυγή σε
αυτές τις διατάξεις μπορεί να καθυστερήσει την έξωση ή να την
αποτρέψει εντελώς.

Υπαγωγή στο Πρόγραμμα «Ευάλωτος Δανειολήπτης»: Το
πρόγραμμα προσφέρει ειδικές διευκολύνσεις, όπως:

• Επιδότηση ενοικίου σε περίπτωση απώλειας της κατοικίας.

• Δυνατότητα επαναγοράς της κατοικίας μέσω κοινωνικών
φορέων.

Γίνεται σαφές ότι η απώλεια της πρώτης κατοικίας αποτελεί
τον μεγαλύτερο κίνδυνο όταν ένας οφειλέτης δεν έχει ρυθμίσει
τις οφειλές του, αλλά υπάρχουν πολλά διαθέσιμα εργαλεία για
να την αποτρέψει κανείς ή να μειώσει τις επιπτώσεις. Ο συν-
δυασμός εξωδικαστικών και δικαστικών ενεργειών και η έγ-
καιρη αντίδραση αποτελούν τους τρόπους επίλυσης του προ-
βλήματος.

Πώς να «σώσετε» την κατοικία σας πριν ή μετά τον πλειστηριασμό

της
Κατερίνας 
Φραγκάκη

Δικηγόρος 
Παρ’ Αρείω Πάγω
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Η βοτουλινική τοξίνη, ή μπότοξ όπως είναι ευρύτερα γνωστή,
έχει καταστεί μία από τις πιο δημοφιλείς και αποτελεσματικές
θεραπείες αντιγήρανσης στην κοσμητική δερματολογία. Ειδι-

κά για την αντιμετώπιση ρυτίδων έκφρασης, όπως στο μέτωπο, το με-
σόφρυο και γύρω από τα μάτια («πόδι της χήνας»), το μπότοξ προσφέ-
ρει λείο και νεανικό δέρμα χωρίς την ανάγκη επεμβατικών διαδικα-
σιών. Παραδοσιακά, χρησιμοποιείται για τη βελτίωση των ατελειών στο
άνω και κεντρικό τμήμα του προσώπου, ωστόσο τα τελευταία χρόνια η
χρήση του έχει επεκταθεί και στο κάτω μέρος του προσώπου και τον

λαιμό, δίνοντας τη δυνατότητα για νέες αι-
σθητικές και θεραπευτικές εφαρμογές. Το
μπότοξ απαιτεί ακρίβεια στην τεχνική έγχυ-
σης για την επίτευξη του βέλτιστου, φυσικού
αποτελέσματος.

Μηχανισμοί δράσης του μπότοξ
Η επιτυχία του μπότοξ βασίζεται στην ικα-

νότητά του να χαλαρώνει τους μυς, μειώνον-
τας την ένταση και επιτρέποντας στο δέρμα
να τεντωθεί και να λειανθεί. Η δράση της βο-
τουλινικής τοξίνης βασίζεται στην αναστολή
της απελευθέρωσης ακετυλοχολίνης, μιας
νευροδιαβιβαστικής ουσίας που είναι υπεύ-

θυνη για τη μεταφορά των νευρικών σημάτων στους μυς και εμπλέκε-
ται στη μυϊκή σύσπαση. Με την έγχυση της τοξίνης, οι στοχευμένοι
μύες χαλαρώνουν, μειώνοντας τις ρυτίδες και τις γραμμές έκφρασης.
Επιπλέον, η αναστολή των συσπάσεων συμβάλλει στη βελτίωση της
υφής της επιδερμίδας, αφού η αύξηση του όγκου του μυός οδηγεί σε
τέντωμα του δέρματος.

Σμίλευση του περιγράμματος του προσώπου
Αρκετά άτομα ζητούν να διορθώσουν το «τετράγωνο» πρόσωπό τους

ή το σχήμα του κάτω μέρους του προσώπου τους, το οποίο μπορεί να
είναι φαρδύ ή ακανόνιστο. Αυτό μπορεί να οφείλεται σε υπερβολική
ανάπτυξη των μυών ή σε εξόγκωση των οστών. Η βοτουλινική τοξίνη
βοηθά στο να μειωθεί η υπερτροφία των μυών, ειδικά στον μασητήρα
μυ και διορθώνει τις ανομοιομορφίες του προσώπου, προσφέροντας
ένα πιο οβάλ και αρμονικό σχήμα. Στην περίπτωση φαρδιών ή κοντών
προσώπων, ο συνδυασμός του μπότοξ με άλλες θεραπείες, όπως η αυ-
τόλογη μεταφορά λίπους στο πιγούνι, μπορεί να προσφέρει ακόμα κα-
λύτερα αποτελέσματα.

Αναζωογόνηση του προσώπου
Η αναζωογόνηση του προσώπου είναι ένας από τους πιο δημοφιλείς

τομείς εφαρμογής του μπότοξ, καθώς συμβάλλει στην επαναφορά της
νεανικής εμφάνισης και ελαστικότητας του δέρματος. Η χρήση του
μπότοξ σε συνδυασμό με υαλουρονικό οξύ έχει αποδειχθεί ιδιαίτερα
αποτελεσματική, προσφέροντας καλύτερα αποτελέσματα σε σύγκριση
με τη μεμονωμένη χρήση του. Οι εγχύσεις του μπότοξ κατά μήκος της
κάτω γνάθου και στις περιοχές του μυώδους πλατύσματος βοηθούν
στη χαλάρωση των μυών, μειώνοντας την ένταση και τις ρυτίδες, ενώ
παράλληλα βελτιώνουν την υφή και την ελαστικότητα του δέρματος. Ο
συνδυασμός αυτός προσφέρει εξαιρετικά αποτελέσματα, με υψηλά
ποσοστά ικανοποίησης. Με τη σωστή τεχνική, παρατηρείται σημαντική
βελτίωση στην όψη του δέρματος, χωρίς να διαταράσσεται η φυσική
έκφραση του προσώπου.

Διόρθωση των γραμμών μαριονέτας
Οι γραμμές μαριονέτας είναι οι βαθιές ρυτίδες ή αυλακώσεις που

σχηματίζονται από τις γωνίες του στόματος και εκτείνονται προς το πι-
γούνι, δημιουργώντας την αίσθηση ότι το πρόσωπο «κρέμεται» ή ότι οι
γωνίες του στόματος κατεβαίνουν προς τα κάτω. Αυτές οι γραμμές εμ-
φανίζονται συνήθως με την ηλικία, λόγω της χαλάρωσης, της απώλειας
όγκου και ελαστικότητας του δέρματος, καθώς και της φυσικής αποδυ-
νάμωσης των μυών και των ιστών του προσώπου. Η διόρθωση αυτής
της κατάστασης μπορεί να γίνει με τη χρήση βοτουλινικής τοξίνης και
filler στις πλευρές των μυών γύρω από τις γωνίες του στόματος. Η μέ-
θοδος είναι ασφαλής χωρίς παρενέργειες.

Θεραπεία για «ουλικό χαμόγελο» (gummy smile)
Το «ουλικό χαμόγελο» είναι η κατάσταση κατά την οποία, κατά το γέ-

λιο, εκτίθεται υπερβολικά η περιοχή των ούλων, δημιουργώντας την αί-
σθηση ότι το στόμα «τραβά» προς τα πάνω. Αυτή η εμφάνιση μπορεί να
είναι αποτέλεσμα της υπερβολικής ανύψωσης του άνω χείλους ή ανα-

τομικών ατελειών, όπως το μικρό μήκος των χειλιών ή η υπερβολική
έκθεση των δοντιών και των ούλων. Το «ουλικό χαμόγελο» μπορεί να
προκύψει είτε λόγω γενετικών παραγόντων είτε με την πάροδο της ηλι-
κίας και τη φυσική χαλάρωση των μυών και του δέρματος. Διακρίνεται
σε τέσσερις βασικούς τύπους, ανάλογα με τους μυς που επηρεάζονται:
ο μπροστινός, ο πίσω, ο μεικτός και ο ασύμμετρος τύπος. Η σωστή διά-
γνωση του τύπου είναι σημαντική για να καθοριστεί η πιο κατάλληλη
θεραπεία. Η πιο συνηθισμένη και αποτελεσματική είναι η θεραπεία με
εγχύσεις βοτουλινικής τοξίνης στην περιοχή της ρινοχειλικής αύλα-
κας, λίγο κάτω από την άκρη της μύτης και στη σύγκλιση των μυών του
άνω χείλους. Το μπότοξ βοηθά στη χαλάρωση των μυών που προκα-
λούν την υπερβολική ανύψωση του άνω χείλους, μειώνοντας την έκθε-
ση των ούλων κατά το γέλιο. Επιτυχής θεωρείται η θεραπεία όταν η έκ-
θεση των ούλων μειώνεται τουλάχιστον 2-3 χιλιοστά κατά το γέλιο.

Βελτίωση επούλωσης
και αισθητικής των μετεγχειρητικών ουλών

Οι υπερτροφικές ουλές στο κάτω μέρος του προσώπου και τον λαιμό
είναι συχνό πρόβλημα, κυρίως μετά από χειρουργικές επεμβάσεις. Η
έγχυση βοτουλινικής τοξίνης είναι μια ασφαλής μέθοδος για την πρό-
ληψη υπερτροφικών ουλών σε αυτές τις περιοχές, καθώς μειώνει τη
μυϊκή δραστηριότητα. Κλινικές έρευνες έχουν δείξει ότι η εφαρμογή
μπότοξ πριν από επεμβάσεις, όπως η θυρεοειδεκτομή, έχει αποδειχθεί
ιδιαίτερα αποτελεσματική στη σταθεροποίηση του τραύματος, στην ενί-

σχυση της επούλωσης και στην πρόληψη της διεύρυνσης της ουλής. 

Θεραπεία και αναζωογόνηση του λαιμού
Το μπότοξ χρησιμοποιείται για θεραπευτικούς και αισθητικούς σκο-

πούς στην περιοχή του λαιμού. Θεραπευτικά, είναι η πρώτη επιλογή για
την αυχενική δυστονία, μια νευρολογική πάθηση που προκαλεί ανεξέ-
λεγκτες συσπάσεις στους μυς του λαιμού, με αποτέλεσμα ακούσιες κι-
νήσεις και στροφές του κεφαλιού. Η βοτουλινική τοξίνη είναι η κύρια
θεραπεία για αυτή την πάθηση και η αποτελεσματικότητά της εξαρτάται
από τη μέθοδο και την περιοχή έγχυσης. Αισθητικά, το μπότοξ χρησι-
μοποιείται για αναζωογόνηση του λαιμού, ειδικά στο δέρμα και στους
μυς του πλατύσματος. Η μέθοδος «Nefertiti lift» περιλαμβάνει εγχύσεις
στο μυώδες πλάτυσμα και την κάτω γνάθο με εντυπωσιακά αποτελέ-
σματα. Επιπλέον, η συνδυασμένη θεραπεία με υαλουρονικό οξύ και
μεσοθεραπεία για τις οριζόντιες γραμμές του λαιμού δίνει καλύτερα
αποτελέσματα, προσφέροντας μια πιο φυσική αναζωογόνηση.

Άλλες θεραπευτικές εφαρμογές του μπότοξ
Εκτός από τις παραπάνω εφαρμογές, η βοτουλινική τοξίνη έχει ση-

μαντική θεραπευτική αξία στη διαχείριση καταστάσεων όπως η ροδό-
χρους νόσος, οι μυϊκές διαταραχές (βλεφαρόσπασμος), η υπερβολική
εφίδρωση στο πρόσωπο, τις μασχάλες, τις παλάμες και τα πέλματα, κα-
θώς και οι ημικρανίες μέσω της χαλάρωσης συγκεκριμένων μυϊκών
ομάδων στο κεφάλι και τον αυχένα.

του
δρα Χριστόφορου

Τζερμιά

Δερματολόγος –
Αφροδισιολόγος

Οι εφαρμογές 
του μπότοξ είναι πολλές



Ο
μεταβατικός πρωθυπουργός της Συ-
ρίας Μοχάμεντ αλ Μπασίρ δήλωσε
στον τηλεοπτικό σταθμό Al Jazeera

ότι η Συρία έχει πολύ χαμηλά αποθέματα
ξένου συναλλάγματος, διότι τα αποθέματα
σε δολάρια έχουν σχεδόν εξαντληθεί, επει-
δή η κυβέρνηση του Μπασάρ αλ Άσαντ τα
χρησιμοποιούσε όλο και περισσότερο για
να χρηματοδοτήσει τρόφιμα, καύσιμα και
τις πολεμικές της προσπάθειες. Το θησαυ-
ροφυλάκιο της κεντρικής τράπεζας της Συ-
ρίας περιέχει σχεδόν 26 τόνους χρυσού, την
ίδια ποσότητα που είχε στην αρχή του αιμα-
τηρού εμφυλίου της το 2011, ακόμη και μετά
τη χαοτική πτώση του καθεστώτος του
Μπασάρ αλ Άσαντ.

Λίγο νωρίτερα ο ηγέτης της συμμαχίας ισ-
λαμιστικών ένοπλων οργανώσεων που κα-
τέλαβε την εξουσία στη Συρία, ανατρέπον-
τας τον πρώην πρόεδρο Μπασάρ αλ Άσαντ,
μίλησε για την ανάγκη δημιουργίας ενός νέ-
ου κοινωνικού «συμβολαίου» ανάμεσα στο
κράτος και τους πιστούς όλων των θρη-
σκειών στη Συρία, χώρα με διάφορες εθνι-
κές και θρησκευτικές μειονότητες, το οποίο
θα εγγυάται κοινωνική δικαιοσύνη.

«Η Συρία πρέπει να παραμείνει ενωμένη
και χρειάζεται να συναφθεί νέο κοινωνικό
συμβόλαιο ανάμεσα στο κράτος και το σύ-
νολο των θρησκειών που θα εγγυάται κοι-
νωνική δικαιοσύνη», ανέφερε ο Αμπού Μο-
χάμεντ αλ Γκολάνι, που πλέον χρησιμοποιεί
το πραγματικό του όνομα, Άχμαντ αλ Σάρα,
συναντώμενος με ομάδα αντιπροσώπων της
κοινότητας των Δρούζων.

Η Ρωσία αποσύρει σε 
έναν μήνα τον στρατό της

Στο μεταξύ, η Ρωσία θα έχει αποσύρει σε
έναν μήνα όλες τις στρατιωτικές δυνάμεις
της από τη Συρία, όπως ανέφερε η αραβική
ιστοσελίδα «The New Arab», που εδρεύει
στο Λονδίνο. Η αραβική ιστοσελίδα επικα-
λείται μάλιστα πηγές προσκείμενες στο ρω-

σικό τμήμα στρατιωτικών επιχειρήσεων στη
Συρία, που ανέφεραν ότι η Μόσχα έχει απο-
σύρει το 10% των μάχιμων δυνάμεών της από
τη Συρία στη Ρωσία τις τελευταίες δύο μέρες
και δύο αεροπλάνα απογειώνονται καθημε-
ρινά από τη βάση Χμεϊμίμ, που βρίσκεται
στην περιοχή Τζάμπλε στην επαρχία της Λα-
τάκεια, για τη μεταφορά στη Ρωσία στρατιω-
τικού εξοπλισμού. Ο πρόεδρος της Επιτρο-
πής Άμυνας της ρωσικής Δούμας Αντρέι
Καρταπόλοφ δήλωσε ότι η ρωσική πρε-
σβεία στη Δαμασκό είχε δημιουργήσει
γραμμές επικοινωνίας με τους τζιχαντιστές
της Χαγιάτ ταχρί αλ Σαμ. Οι ρωσικές δυνά-
μεις αποχώρησαν από επτά παρατηρητήρια
στην περιοχή Κουνέιτρα και από τα σύνορα
των κατεχόμενων συριακών Υψωμάτων του
Γκολάν. Λίγες ώρες μετά τη δήλωση Τραμπ
ότι ο Ερντογάν έπαιξε ρόλο στην ανατροπή

του Άσαντ και ότι έχει ρόλο-κλειδί» στην πε-
ριοχή, η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν επισκέφτηκε
την Άγκυρα για συνομιλίες με τον πρόεδρο
της Τουρκίας. Οι συνομιλίες επικεντρώθη-
καν στην ανάγκη να διατηρηθεί η εδαφική
ακεραιότητα της Συρίας και να προστατευ-
θούν οι μειονότητες. Η Τουρκία και η Ευρω-
παϊκή Ένωση φιλοξενούν τους μεγαλύτε-
ρους αριθμούς προσφύγων από τη Συρία σε
παγκόσμια κλίμακα, με τις τουρκικές αρχές
να κάνουν λόγο για περίπου 3 εκατομμύρια
ανθρώπους και αυτές των κρατών-μελών
για πάνω από 1 εκατ., στους οποίους προ-
σφέρεται διεθνής προστασία. Η επικεφαλής
της ευρωπαϊκής διπλωματίας Κάγια Κάλας
ανέφερε πως απεσταλμένος βρίσκεται καθ’
οδόν για τη Δαμασκό ώστε να αποκαταστα-
θεί επαφή με τη νέα ηγεσία.
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Πολύ ισχυρή σεισμική δόνηση 7,3 Ρίχτερ σημειώθηκε
ανοικτά των ακτών των νήσων Βανουάτου στον Ειρηνικό
Ωκεανό, όπως ανακοίνωσε το αμερικανικό ινστιτούτο γεω-
λογικών μελετών, ενώ υπήρξαν ανησυχίες και για τσουνά-
μι. Κάτοικος του Βανουάτου, ο Μάικλ Τόμσον, δήλωσε στο
Γαλλικό Πρακτορείο μέσω δορυφορικού τηλεφώνου πως
είδε πτώματα στην πρωτεύουσα. Μίλησε επίσης για κτήρια
και γέφυρες που κατέρρευσαν και κατολισθήσεις και τόνι-
σε πως η λειτουργία των δικτύων τηλεφωνίας και η πρό-

σβαση στο Διαδίκτυο έχουν διακοπεί. Το Reuters έκανε
λόγο για τουλάχιστον έναν νεκρό και τραυματίες. Η πρε-
σβεία των ΗΠΑ στο Βανουάτου αποφασίστηκε να παραμεί-
νει κλειστή «μέχρι νεωτέρας», καθώς έχει υποστεί «αξιο-
σημείωτες ζημιές» το κτήριο όπου φιλοξενείται, σύμφωνα
με ενημέρωση από την αμερικανική διπλωματική αποστο-
λή στην Παπούα Νέα Γουινέα, η οποία απηύθυνε σύσταση
στους Αμερικανούς πολίτες που βρίσκονται στα νησιά να
επικοινωνήσουν μαζί της αν χρειάζονται βοήθεια. Οι ισχυ-

ροί σεισμοί είναι συχνοί στο Βανουάτου, αρχιπέλαγος 80
νησιών και 320.000 κατοίκων πάνω από τον λεγόμενο δα-
κτύλιο της φωτιάς του Ειρηνικού Ωκεανού, όπου τέμνονται
τεκτονικές πλάκες και η σεισμική και ηφαιστειακή δρα-
στηριότητα είναι έντονη. Το Βανουάτου συγκαταλέγεται
στις πιο ευάλωτες χώρες σε φυσικές καταστροφές σε παγ-
κόσμια κλίμακα, είτε πρόκειται για σεισμούς είτε για κα-
ταιγίδες, πλημμύρες ή τσουνάμι, σύμφωνα με την Παγκό-
σμια Έκθεση Κινδύνων το 2024 της εταιρείας Mercer. 

Κτήρια ισοπεδώθηκαν και γέφυρες κατέρρευσαν από τα 7,3R στο Βανουάτου
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Με μια χούφτα δολάρια και 26
τόνους χρυσού ξέμεινε η Συρία

Νεκρός από έκρηξη
βόμβας ο Ρώσος
αρχιστράτηγος
Ιγκόρ Κιρίλοφ
Ένας από τους κορυφαίους στρατη-
γούς του Βλαντίμιρ Πούτιν σκοτώ-
θηκε σε βομβιστική επίθεση στη
Μόσχα. Ο αντιστράτηγος Ιγκόρ Κι-
ρίλοφ, υψηλόβαθμος αξιωματού-
χος υπεύθυνος για τα στρατεύματα
ραδιενέργειας, χημικής και βιολο-
γικής άμυνας, πέθανε στην έκρη-
ξη, καθώς έβγαινε από την πολυκα-
τοικία του με τον οδηγό του που επί-
σης σκοτώθηκε. 
Ο βομβαρδισμός -εκτιμάται ότι έγι-
νε από ομάδα κρούσης της Ουκρα-
νίας- σημειώθηκε μια ημέρα αφό-
του το Κίεβο είχε κατηγορήσει τον
Κιρίλοφ ότι επέβλεπε την ευρεία
χρήση απαγορευμένων χημικών
όπλων εναντίον των στρατευμάτων
του στη ζώνη σύγκρουσης. Η βόμβα
φαίνεται ότι ήταν κρυμμένη μέσα ή
πάνω σε ένα ηλεκτρικό σκούτερ
στο σημείο. 
Πιστεύεται ότι πυροδοτήθηκε εξ
αποστάσεως προκαλώντας την
έκρηξη περίπου 200 γραμμαρίων
TNT. Πηγές από την υπηρεσία
ασφαλείας της Ουκρανίας ανέφε-
ραν πως επρόκειτο για μια «ειδική
επιχείρηση εναντίον νόμιμου στό-
χου». Μάλιστα, ο Ντμίτρι Μεντβέν-
τεφ, πρώην πρόεδρος της Ρωσίας
και αντιπρόεδρος του συμβουλίου
ασφαλείας της χώρας, δήλωσε ότι
η ουκρανική ηγεσία θα υποστεί αν-
τίποινα για τη δολοφονία.

Χαμηλά τα αποθέματα συναλλάγματος στη χώρα - «Να μείνουμε 
ενωμένοι», λέει ο Αμπού Μοχάμεντ αλ Γκολάνι, ηγέτης της συμμαχίας 

ισλαμιστικών ένοπλων οργανώσεων που κατέλαβε την εξουσία 
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Τ
ο σημείο που κόπηκαν καλώδια και
βρέθηκαν κατεστραμμένοι πυκνωτές
σε περιοχή ανάμεσα στη Λάρισα και το

Πλατύ Ημαθίας είναι ιδιαίτερα κομβικό για τα
συστήματα σηματοδότησης και τηλεειδοποί-
ησης του ΟΣΕ. 

Από τις 13 Δεκεμβρίου που έγινε γνωστό το
περιστατικό, στις έρευνες έχει μπει πλέον η
ΕΥΠ, όπου ελέγχει το ενδεχόμενο της δολιο-
φθοράς. Σύμφωνα με τα πρώτα στοιχεία,
άγνωστοι, με τεχνικές γνώσεις του συστήμα-

τος, έκοψαν με τανάλια -σκο-
πίμως- καλώδια που έδιναν
σήμα για τη διέλευση τρένων
του ΟΣΕ κατάστρεψαν άλλα
κομμάτια του συστήματος
(πυκνωτές).

Με ξεχαρβαλωμένα αυτά τα
καλώδια το σύστημα τηλεει-

δοποίησης έδινε λάθος κατεύθυνση και το σύ-
στημα έστελνε «τρελά στοιχεία». Έτσι κατάλα-
βαν από το κέντρο διαχείρισης πως κάτι συμ-
βαίνει και σταμάτησαν τρένο που πλησίαζε
στην περιοχή. Όμως, εκείνη την ώρα δεν
υπήρχε τρένο από την απέναντι γραμμή και
έτσι το έργο των υπευθύνων στο κέντρο δια-
χείρισης αλλά και των τεχνικών ήταν πιο εύκο-
λο. Άμεσα έγινε διακοπή κάθε δρομολογίου
και εντοπίστηκε το σημείο που «έδινε» τα τρε-
λά δεδομένα. 

«Αυτά τα δεδομένα θα μπορούσαν να προ-
καλέσουν τρομερό ατύχημα. Ευτυχώς το προ-
λάβαμε και τώρα γίνονται έρευνες σε βάθος,
προκειμένου να βρεθούν οι υπαίτιοι», λένε τε-
χνικοί του ΟΣΕ στην «Political». Λόγω της σο-
βαρότητας του θέματος, η ΕΥΠ έχει αναλάβει
τις έρευνες με μεγάλη μάλιστα ένταση. 

«Αν υπήρχε οποιαδήποτε άλλη ενέργεια,
ίσως τώρα να μιλούσαμε για ακόμα ένα ατύ-
χημα», λένε καλά πληροφορημένες πηγές. 

Ευτυχώς εκείνη την ώρα δεν υπήρχε τρένο
μπροστά. Τα κομμένα καλώδια και οι κατε-
στραμμένοι πυκνωτές σε εκείνο το συγκε-
κριμένο σημείο δείχνουν ξεκάθαρα πως οι
δράστες ήταν γνώστες (ίσως και τεχνικοί) και
ήξεραν τι έκαναν. 

Από τη στιγμή που μπήκε η ΕΥΠ σε αυτές τις
έρευνες τα δεδομένα έχουν αλλάξει. Τα χειρό-
τερα αποφεύχθηκαν και τα συστήματα σημα-
τοδότησης και τηλεδιοίκησης λειτουργούν κα-
νονικά. Ο ΟΣΕ σε ανακοίνωσή του είχε τονίσει
στις 13 Δεκέμβριου πως «εξετάζεται και το εν-

δεχόμενο δολιοφθορών που βρέθηκαν σε εξο-
πλισμό πεδίου που σχετίζεται με τις εγκατα-
στάσεις σηματοδότησης και τηλεδιοίκησης».

Η ανακοίνωση δεν έγινε τυχαία, ούτε για να

«συγκαλύψει» ευθύνες. Όπως φαίνεται μετά

τις πρώτες έρευνες, αυτό που όλοι φοβόντου-

σαν είναι το πιο πιθανό σενάριο. Δολιοφθορά.

Οι τεχνικοί που εξέτασαν στο σημείο τις ζη-

μιές που προκλήθηκαν αντιλήφθηκαν πως

ούτε το σημείο είναι τυχαίο ούτε και ο τρόπος

που προκλήθηκε η ζημιά. 

«Όπου βλέπεις κόκκινο, προχώρα»
Ο οδηγός του τρένου, λίγο πριν φθάσει στο

σημείο που είχαν κοπεί τα καλώδια, ειδοποι-
ήθηκε από το κέντρο κυκλοφορίας πως βλέ-
πει διαφορετική σήμανση. Κόκκινο το κέντρο,
πράσινο ο οδηγός! Ενημερώνει αμέσως το
κέντρο τηλεδιοίκησης και του απαντούν,
«όπου βλέπεις κόκκινο προχώρα». Ο οδηγός
τούς απαντά ότι βλέπει πράσινο στη σηματο-
δότηση. Αμέσως, οι υπεύθυνοι από το κέντρο
της τηλεδιοίκησης βλέπουν πως στη γραμμή
υπάρχει προπορευόμενο τρένο και ότι ακο-
λουθεί ο οδηγός με τον οποίο μιλά το κέντρο.
Αφού διαπίστωσαν ότι κάτι δεν πάει καλά,
έδωσαν εντολή στον οδηγό να σταματήσει το
τρένο και αμέσως έσπευσαν στο σημείο συ-
νεργεία με τεχνικούς και εντόπισαν κομμένα
καλώδια και πυκνωτές. 

Η ΕΥΠ ερευνά δολιοφθορά 
στα κομμένα καλώδια του ΟΣΕ

του Nίκου 

Τσιλιπουνιδάκη

Πώς πρόλαβαν στο τσακ το σιδηροδρομικό δυστύχημα
που πήγαν να προκαλέσουν άγνωστοι κόβοντας με τανάλια 

καλώδια που έδιναν σήμα για τη διέλευση των τρένων και τρέλαναν 
το σύστημα τηλεειδοποίησης 

Πέθανε σε ηλικία 79 ετών ο γνωστός δημοσιογράφος Κώστας Χαρδαβέλλας
Έφυγε από τη ζωή σε ηλικία 79 ετών ο δημοσιογράφος Κώ-

στας Χαρδαβέλλας. Τη θλιβερή είδηση γνωστοποίησε με
ανάρτησή της στο Facebook η σύζυγός του Μαρία Παναγο-
πούλου: «Έφυγες όπως έζησες: Νικητής! Ξεκουράσου τώρα,
κοντά στους ανθρώπους που η ζωή σού στέρησε όταν ήσουν
μωρό και πάντα αποζητούσες, τη μαμά Καλυψώ και τον μπαμ-
πά Κωνσταντίνο. Εις το επανιδείν γίγαντά μου “και στην επό-
μενη ζωή απ’ την αρχή”».

Ο Κώστας Χαρδαβέλλας γεννήθηκε στον Πειραιά στις 5 Σε-
πτεμβρίου 1945 και σπούδασε δημοσιογραφία. Ξεκίνησε τη
σταδιοδρομία του στην εφημερίδα «Έθνος» και η πρώτη του
τηλεοπτική εμφάνιση έγινε το 1977 με την παρουσίαση της εκ-
πομπής «Πρόσκληση» στο στούντιο της ΕΡΤ. Στη συνέχεια
συμμετείχε στην ψυχαγωγική εκπομπή «Σάββατο πρωί, Κυ-
ριακή βράδυ» το 1978.

Το μεγάλο μπαμ στην καριέρα του έγινε μαζί με τους δημο-
σιογράφους Γιάννη Δημαρά και Γιώργο Λιάνη, όταν παρου-
σίαζαν τη θρυλική εκπομπή «Ρεπόρτερς» στην ΥΕΝΕΔ το 1982
και αργότερα στην ΕΡΤ2.

Το 1993 συνέχισε την καριέρα του στο Mega, όπου παρου-
σίαζε δύο τηλεοπτικές εκπομπές: το «60 λεπτά χωρίς μοντάζ»
και το «Ρεπορτάζ στην ομίχλη», η οποία μετατέθηκε το 1994
στον τότε ΣΚΑΪ και το 1995 στο Star, όπου παρέμεινε μέχρι το
1999. Τον ίδιο χρόνο άρχισε να παρουσιάζει για λίγο καιρό την
ψυχαγωγική εκπομπή «Πρεμιέρα».

Το 2000 βρέθηκε στον ΑΝΤ1, όπου παρουσίασε την ενημε-

ρωτική εκπομπή «9η Εντολή». Τον επόμενο χρόνο επιστρέφει
στην κρατική τηλεόραση και συγκεκριμένα στην ΕΤ1, όπου
παρουσίασε την ενημερωτική εκπομπή «www.άνθρωποι.gr».

Το 2002 μετακινήθηκε στο Alter, όπου παρουσίαζε μέχρι το
κλείσιμο του τρεις ενημερωτικές εκπομπές: «Ο Αθέατος Κό-
σμος» (2002-2011), το «Χωρίς Μοντάζ ΙΙ» (2003-2004 και «Οι
Πύλες του ανεξήγητου» (2004-2010).

Το 2011 με το κλείσιμο του Alter έμεινε για λίγο χωρίς τηλε-
οπτική στέγη. Το 2013 εντάσσεται στο δυναμικό του τηλεοπτι-
κού σταθμού GR TV, όπου συνέχισε να παρουσιάζει τον «Αθέ-
ατο Κόσμο». Λίγο αργότερα πηγαίνει στο Extra 3 με την ίδια
εκπομπή.

Ακολούθως εντάχθηκε στο δυναμικό του τηλεοπτικού
σταθμού Epsilon TV, όπου παρέμεινε μέχρι το 2016, παρου-
σιάζοντας για λίγο καιρό το Κεντρικό δελτίο του σταθμού και
δύο εκπομπές: για λίγους μήνες την ενημερωτική «Εξελίξεις»
και την ψυχαγωγική «Όλοι οι καλοί χωράνε».

Το 2009 ο Κώστας Χαρδαβέλλας αποκάλυψε ότι έπασχε
από καρκίνο, από τον οποίο κατάφερε να απαλλαγεί το 2010.
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Αυτός είναι ο καθηγητής που ενοικίαζε την αποθήκη-γιάφκα στο Παγκράτι
Το πρόσωπο και την ταυτότητα του άνδρα που ενοικίαζε την

αποθήκη-γιάφκα στο Παγκράτι, που πλέον συνδέεται με την
εξαφανισμένη εδώ και μια δεκαετία τρομοκρατική οργάνωση
«Επαναστατική Συνέχεια», έδωσε χθες στη δημοσιότητα η Ει-
σαγγελία Πρωτοδικών Αθηνών. 

Πρόκειται για τον καθηγητή Φιλολογίας ΒΓ.  Αυτός σύμφω-
να με εκτιμήσεις φέρεται να είναι και ο «συντάκτης» των κει-
μένων για την ανάληψη της ευθύνης στο τραπεζικό κολοσσό
JP Morgan τον Φεβρουάριο του 2010. 

Τα στοιχεία που ανασύρθηκαν από το λάπτοπ που είχαν
εγκαταλείψει αποδείχτηκαν θησαυρός. Από εκεί ανέσυραν

οι ειδικοί ίχνη από διαγραμμένα κείμενα που βοήθησαν αρ-
κετά τα στελέχη της Αντιτρομοκρατικής να στοχεύσουν πλέ-
ον και σε συνεργάτες του. 

Σε βάρος του ασκήθηκε ποινική δίωξη, εκτός των άλλων,
για διακεκριμένη παράνομη κατοχή εκρηκτικών υλών, αυτό-
ματων (υποπολυβόλου), πιστολιών, χειροβομβίδων και πυ-
ρομαχικών με σκοπό τη διάθεσή τους σε τρίτους για τη διά-
πραξη κακουργήματος και της προμήθειας και κατοχής
εκρηκτικών υλών, από τις οποίες μπορεί να προκληθεί κίν-
δυνος για άνθρωπο και που αφορούν μεγάλη ποσότητα των
ανωτέρω υλικών.

Δ
εν ήταν μόνοι τους ο νεκρός άν-
δρας και ο τραυματίας κατά τη
διάρκεια της ενέδρας την Κυρια-

κή στους Θρακομακεδόνες. Μαζί με τους
δυο άνδρες από την Αλβανία που πυροβο-
λήθηκαν ήταν και ένας «τεράστιος» τύ-
πος, αρκετά μυώδης, ο οποίος είχε μείνει
λίγα μέτρα πίσω τους κατά την έξοδό τους
από το μαγαζί. Την εικόνα αυτή περιέγρα-

ψαν θαμώνες του καφέ
στους Θρακομακεδόνες.
Πρόκειται για άνδρα άνω
των 40 ετών με περγαμη-
νές σε αγώνες πυγμαχίας
και ΜΜΑ. Έναν τύπο από
αυτούς που χαρακτηρίζον-
ται «χτιστοί» ή «ντουλά-

πες». Σύμφωνα με αποκλειστικές πληρο-
φορίες, ο συγκεκριμένος άνδρας είναι
τραυματισμένος και αναζητείται. Οι ερευ-
νητές της Δίωξης του Εκβιαστών της ΔΑ-
ΟΕ ξέρουν ότι οι πιο πολλοί που ήταν πα-
ρόντες στην καφετέρια στους Θρακομα-
κεδόνες αμέσως μετά τους πυροβολι-
σμούς έσπευσαν να εξαφανιστούν. Από
κάμερες ασφαλείας της περιοχής έχουν
εντοπιστεί κάποια πρόσωπα και ανάμεσά
τους ο 40χρονος γνώριμος στις αρχές αλ-
λά και στους χώρους των πολεμικών τε-
χνών, αφού πρόκειται για εξαιρετικό
αθλητή με διακρίσεις. Ο άνδρας αυτός
φαίνεται να αναζητείται από τις αρχές,

ώστε να δώσει περισσότερες λεπτομέρει-
ες για τη μαφιόζικη δολοφονική ενέδρα
που έστησαν άγνωστοι.

Όπως όλα δείχνουν όμως, ο ΗΝ ήταν η
παράπλευρη απώλεια σε αυτό το ξεκαθά-
ρισμα λογαριασμών. Σύμφωνα με εκτιμή-

σεις των αξιωματικών της ΕΛΑΣ, στόχος
ήταν ο άνδρας που νοσηλεύεται σε κρίσι-
μη κατάσταση. Το παρελθόν του και η προ-
σπάθειά του να περνά απαρατήρητος συγ-
κλίνουν στο γεγονός πως έπαιρνε μέτρα
προστασίας, γιατί ήξερε ότι είναι στόχος. 

Στην αρχή τα στοιχεία ταυτότητας που
είχαν στα χέρια τους οι αρχές για τον
τραυματία μιλούσαν για έναν άνδρα με το
όνομα Edi L. Τελικά, αποδείχτηκε πως η
ταυτότητα δεν άνηκε σε αυτόν, ο οποίος
ταυτοποιήθηκε και αποδείχτηκε πως είναι
ο Etmond H. Οι αξιωματικοί του Εκβια-
στών κατάλαβαν από τις πρώτες μαρτυ-
ρίες με άτομα που ήταν στο καφέ όπου
βρέθηκαν μαζί με άλλους τη μοιραία μέρα
πως κάτι δεν κόλλαγε με τα στοιχεία. Έτσι,
από τα δακτυλικά του αποτυπώματα βρή-

καν τα σωστά στοιχεία και άρχισαν να ξε-
τυλίγουν το κουβάρι. 

Όπως προκύπτει, καταδικάστηκε στην
Ελλάδα και πέρασε ακόμη και από τη φυ-
λακή για το συμβάν του 2011, όταν μαζί με
άλλους δύο Αλβανούς λήστεψαν το Δικη-
γορικό Επιμελητήριο Αθηνών και πήραν
υπό την απειλή όπλου 404.493 ευρώ. Πα-
ράλληλα με αυτό το γεγονός κατηγορήθη-
κε και για ληστεία σε ιατρείο στο Παγκράτι
της Αθήνας, όπου άρπαξαν εξοπλισμό,
αξίας 110.000 ευρώ. Αφού εξέτισε την ποι-
νή του, είναι γνωστό ότι επαναπατρίστηκε
στην Αλβανία. 

Πρόσφατα έμενε στο Ντουμπάι και στις
9 Δεκεμβρίου ήρθε στην Ελλάδα μέσω
Γερμανίας με την ταυτότητα Έντι Λ. Με αυ-
τή την ταυτότητα είναι εγγεγραμμένος και
στην Αλβανία, όπου είναι και ιδιοκτήτης
επιχείρησης στο Δυρράχιο. Ο 46χρονος
νοσηλεύεται στο νοσοκομείο ΚΑΤ της
Αθήνας σε σοβαρή κατάσταση. Σύμφωνα
με πληροφορίες, έχει δύο τραύματα, ένα
στο κεφάλι και ένα στο πόδι.

ΣΥΜΒΟΛΑΙΟ ΘΑΝΑΤΟΥ ΣΤΟΥΣ ΘΡΑΚΟΜΑΚΕΔΟΝΕΣ

Ποιος είναι ο «χτιστός» 
που τραυματίστηκε
από τις σφαίρες που
έπεφταν σαν χαλάζι

Το ελληνικό FBI αναζητά το τρίτο πρόσωπο της παρέας που γαζώθηκε
στο καφέ της περιοχής - Ταυτοποιήθηκε ο τραυματίας, που σύμφωνα

με τις αρχές ήταν ο στόχος της δολοφονικής επίθεσης 

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Αυτός είναι ο Αλβανός που τραυματίστηκε 
από τις σφαίρες που έπεσαν στην καφετέρια 

στους Θρακομακεδόνες
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Τ
ο «παρών» στην κατάμεστη αίθουσα
Banquet του Μεγάρου Μουσικής,
όπου απονεμήθηκαν τα βραβεία του

Πανελλήνιου Συνδέσμου Αθλητικού Τύπου
(ΠΣΑΤ), έδωσε ο περιφερειάρχης Αττικής
Νίκος Χαρδαλιάς, σε μια εκδήλωση που
πραγματοποιήθηκε με την υποστήριξη της
Περιφέρειας Αττικής.

Ο κ. Χαρδαλιάς είναι γνωστός λάτρης του
αθλητισμού, χρόνια ενεργός με τα αθλητι-
κά δρώμενα καλλιεργώντας, με κάθε τρό-
πο, το αθλητικό ιδεώδες, και στη μεγάλη
αυτή γιορτή του ελληνικού αθλητισμού
απένειμε έπαθλα στους κορυφαίους των
κορυφαίων, σε αθλητές και αθλήτριες σε
αυτή την πολύ συγκινητική βραδιά.

Ο Νίκος Χαρδαλιάς από το τιμόνι της Πε-
ριφέρειας Αττικής, για ακόμη μια φορά,
στηρίζει τους αθλητές και τις αθλήτριες σε
αυτόν τον αέναο αγώνα για την επίτευξη
του στόχου τους και στέκεται αρωγός και
υποστηρικτής της τεράστιας προσπάθειας
που, αδιάκοπα, κάνουν.

«Τα επόμενα τέσσερα χρόνια έχουμε
πολλά να κάνουμε και για τους αθλητές
μας και για τους κατοίκους της Αττικής»,
σημείωσε εμφατικά ο περιφερειάρχης Ατ-
τικής.

Αξίζει να σημειωθεί πως η Περιφέρεια
Αττικής προχωρά με γοργούς ρυθμούς στη
δημιουργία Δικτύου Εθνικών Αθλητικών
Κέντρων με τα «Σπίτια» του μπάσκετ, του
βόλεϊ, του χάντμπολ και του υγρού στίβου. 

Παράλληλα, όπως ανακοίνωσε πρό-
σφατα ο Νίκος Χαρδαλιάς, προχωρά και
στη δημιουργία Δικτύου Εθνικών Αθλητι-
κών Προπονητηρίων για τα χειμερινά
ολυμπιακά αθλήματα πάγου: ice skating,
hokey και curling, καθώς επίσης και στη
δημιουργία Εθνικού Αθλητικού Προπονη-
τηρίου για την πυγμαχία, την πάλη και το
τάε κβον ντο, των οποίων οι αθλητές δια-
κρίνονται σε ολυμπιακές και μεγάλες διε-
θνείς διοργανώσεις.

«Αυτοί είναι οι πρωταγωνιστές…»
«Στέκομαι μπροστά στους αθλητές μας,

πάντα με αισθήματα δέους, σεβασμού και
ευγνωμοσύνης για την αξιέπαινη προσπά-
θεια που καταβάλλουν και διακρίνονται με
ολυμπιακά, παγκόσμια και πανευρωπαϊκά
μετάλλια. Υψώνουν ψηλά τη γαλανόλευκη
και τιμούν το εθνόσημο σε κάθε άκρη του
πλανήτη», τόνισε χαρακτηριστικά ο περι-
φερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδαλιάς σε
σχετική του ανάρτηση.

Στην εκδήλωση του ΠΣΑΤ ο κ. Χαρδα-
λιάς, εμφανώς συγκινημένος, απένειμε
έπαθλα στον Αντώνη Παπακωνσταντίνου
και Πέτρο Γκαϊδατζή, οι οποίοι κατέκτη-
σαν χάλκινο μετάλλιο στο διπλό σκιφ
ελαφρών βαρών κωπηλασίας, το πέμπτο
ολυμπιακό μετάλλιο στην ιστορία της Ελ-
λάδας στο άθλημα της κωπηλασίας, κα-
θώς και στην κορυφαία αθλήτρια με ανα-
πηρία Αλεξάνδρα Σταματοπούλου, χρυ-
σή παραολυμπιονίκη του Παρισιού στα
50 μέτρα ύπτιο S4.

«Δεν χρειάζονται πολλά λόγια από όλους
εμάς που ασχολούμαστε με τα κοινά, με
την πολιτική. Πρωταγωνιστές είναι οι ίδιοι
οι αθλητές και όχι εμείς. Για εκείνους,
όπως είπαν, μετράει η διαδρομή και το τα-
ξίδι, εμείς κρινόμαστε για το αποτέλεσμα»,
επεσήμανε ο περιφερειάρχης Αττικής κατά
την απονομή των βραβείων αναφερόμενος
στον τεράστιο αγώνα των αθλητών και των
αθλητριών μας.

Η συγκινητική εκδήλωση του ΠΣΑΤ έγινε
για πρώτη φορά στα 71 χρόνια παρουσία
του Αρχιεπισκόπου Αθηνών και Πάσης Ελ-
λάδος κ. Ιερώνυμου, με τον οποίο ο κ. Χαρ-
δαλιάς είχε σύντομη συνομιλία. 

Ο Πανελλήνιος Σύνδεσμος Αθλητικού
Τύπου, κάθε χρόνο από το 1954, απονέμει
ειδικά βραβεία διάκρισης στους αθλητές,
τις αθλήτριες και τις ομάδες που αναδει-
κνύονται ύστερα από ψηφοφορία των
επαγγελματιών αθλητικών συντακτών.

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ

Σταθερός υποστηρικτής των αθλητών μας

Ο περιφερειάρχης Αττικής έδωσε το «παρών» στα βραβεία
του ΠΣΑΤ και απένειμε έπαθλα στους κορυφαίους των κορυφαίων
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Μέγαρα: Μπαίνει τάξη 
στο περιβαλλοντικό χάος

Τάξη βάζει ο δήμαρχος Μεγαρέων Πανα-
γιώτης Μαργέτης σε έκταση 1,5 στρέμματος,
που για χρόνια χρησιμοποιείτο για την προ-
σωρινή απόθεση ογκωδών υλικών και είχε
μετατραπεί σε σκουπιδότοπο. Ο νέος δήμαρ-
χος κατηγόρησε την προηγούμενη δημοτική
αρχή ότι είχε μετατρέψει το Κτήμα Καραγιάν-
νη σε «υγειονομική βόμβα», καθώς η έκταση
βρίσκεται τρία χιλιόμετρα βορείως του αστι-
κού ιστού των Μεγαρέων. Με παρέμβαση της
Διεύθυνσης Καθαριότητας Μεγαρέων απο-
μακρύνθηκαν 5.000 κυβικά μπάζων και
σκουπιδιών από το κτήμα, αφού ο δήμος ήταν
υπόλογος στις αρμόδιες ελεγκτικές αρχές και
εκτέλεσε όλες τις απαραίτητες εργασίες υπό
την εποπτεία τους. «Μια νέα εποχή στον τομέα
καθαριότητας για τον Δήμο Μεγαρέων ξεκινά,
αφού ήδη εγκρίθηκε η δημιουργία Μονάδας
Διαχείρισης Ογκωδών και μη Επικίνδυνων
Αποβλήτων», αναφέρεται στη σχετική ανα-
κοίνωση. Ταυτόχρονα, ο Δήμος Μεγαρέων
ενημερώνει ότι προχωρά στην αδειοδότηση
Σταθμού Μεταφόρτωσης Απορριμμάτων, στη
δημιουργία δέκα Πράσινων Γωνιών και στον
διπλασιασμό μπλε και καφέ κάδων.

Υμηττός: Φυτεύτηκαν
1.000 νέα δέντρα

Εμπλουτίστηκε με 1.000 νέα δέντρα ο
Υμηττός μετά τη δράση της δεντροφύτευ-

σης της Κυριακής, που διοργάνωσε ο Σύν-

δεσμος Προστασίας και Ανάπτυξης Υμητ-
τού (ΣΠΑΥ), σε συνεργασία με το «Όλοι Μα-

ζί Μπορούμε», και τον Δήμο Ηλιούπολης.
Με αυτό τον τρόπο δίνεται ζωή στους πρό-

ποδες του Υμηττού στην περιοχή της Ηλιού-

πολης. «Προσφέρουμε αυτό το οποίο όλοι
μας ζητάμε, δηλαδή την προστασία του πε-

ριβάλλοντος, νέα δέντρα στον Υμηττό μας, ο
οποίος έχει ταλαιπωρηθεί. Είναι διαρκής η

προσπάθεια για να μπορέσουμε να τον

προφυλάξουμε ως τον μοναδικό πνεύμονα
πρασίνου», τόνισε ο πρόεδρος του ΣΠΑΥ

και δήμαρχος Παιανίας Ισίδωρος Μάδης.
«Θα συνεχίσουμε σε όλο τον Υμηττό με τέ-

τοιες σωτήριες δράσεις», σημείωσε ο δή-

μαρχος Ηλιούπολης Στάθης Ψυρρόπουλος.

Χωρίς σχολικά
γεύματα το Πέραμα

Να ξεπεραστούν τα νομικά εμ-
πόδια και να ξεκινήσει άμεσα η δια-
νομή σχολικών γευμάτων ζητά ο
δήμαρχος Περάματος Γιάννης Λα-
γουδάκος. Ο ίδιος επισημαίνει ότι
μόνον στον Δήμο Περάματος δεν
λειτουργεί το πρόγραμμα των σχολικών γευμάτων, παρά το γεγονός ότι το πρόγραμμα
είχε ξεκινήσει από την συγκεκριμένη περιοχή, που διαθέτει ιδιαίτερα αυξημένο αριθ-
μό ευάλωτων οικογενειών με μακροχρόνια ανέργους, Ρομά και πρόσφυγες.

Σημειωτέον ότι η καθυστέρηση οφείλεται στη δικαστική διαμάχη μεταξύ των δύο
αναδόχων του προγράμματος. Ωστόσο, ο δήμαρχος Περάματος ζητά από τους αρμό-
διους την επίσπευση των δικαστικών διαδικασιών και την άμεση έναρξη της διανομής
των γευμάτων στα σχολεία της περιοχής. 

Α
πόφαση για τη δημι-
ουργία ενεργειακής
κοινότητας με τη συμ-

μετοχή των δήμων και της Περι-
φέρειας Νοτίου Αιγαίου έλαβε
το περιφερειακό συμβούλιο με-
τά από εισήγηση του περιφερει-
άρχη Γιώργου Χατζημάρκου.
Ουσιαστικά πρόκειται για έντα-
ξη της ενεργειακής κοινότητας
στο πρόγραμμα «Απόλλων»,
που θεσπίστηκε με τον νόμο
5106/2024 και παρέχει σε ΟΤΑ
Α’ και Β’ βαθμού τη δυνατότητα
σύστασης ενεργειακής κοινότητας, προκειμένου μέσω Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας να μειώσουν
σημαντικά το ενεργειακό κόστος λειτουργίας τους. Στην ενεργειακή κοινότητα μπορούν να συμμετέχουν
και οι κατά τόπους Δημοτικές Επιχειρήσεις Ύδρευσης και Αποχέτευσης.

Σε πρώτη φάση η Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου προχωρά από κοινού με τον Φορέα Διαχείρισης Στερε-
ών Αποβλήτων Νοτίου Αιγαίου και τον αναπτυξιακό οργανισμό της περιφέρειας στην ίδρυση ενεργει-
ακής κοινότητας πολιτών. «Κάνουμε το πρώτο βήμα για τη μείωση του ενεργειακού κόστους στη λει-
τουργία της περιφέρειας, των οργανισμών της, με δυνατότητα υπαγωγής στην ενεργειακή κοινότητα
όλων των δήμων του Νοτίου Αιγαίου και των δημοτικών επιχειρήσεων ύδρευσης και αποχέτευσης», το-
νίζει ο περιφερειάρχης Γιώργος Χατζημάρκος. «Προχωράμε στις απαραίτητες ενέργειες για τη συμμε-
τοχή της αυτοδιοίκησης του Νοτίου Αιγαίου στις ευεργετικές διατάξεις του προγράμματος Απόλλων που
θα αποδώσει με χειροπιαστό και μετρήσιμο τρόπο τα οφέλη από τις ΑΠΕ στο σύνολο των πολιτών των
Κυκλάδων και της Δωδεκανήσου», προσθέτει.

Αυξάνει την κομποστοποίηση
ο Δήμος Λυκόβρυσης-Πεύκης
Στους 140 τόνους έφτασαν τα βιοαπόβλητα που οδηγήθηκαν σε κομ-
ποστοποίηση από την αρχή του 2024 στον Δήμο Λυκόβρυσης-Πεύ-
κης. Αυτό συνιστά απόδειξη ότι η χωριστή διαλογή βιοαποβλήτων
φέρνει αποτέλεσμα και πολλαπλά οφέλη τόσο για τα οικονομικά του
δήμου, καθώς δεν θάβονται στον ΧΥΤΑ Φυλής, αλλά και περιβαλλον-
τικά, αφού το παραγόμενο κομπόστ μπορεί να διοχετευτεί στους κή-
πους και τα κηπάρια του δήμου. «Η δέσμευσή μας είναι ξεκάθαρη:
να προστατεύσουμε το περιβάλλον, μειώνοντας την επιβάρυνση των
χωματερών και το κόστος διαχείρισης, ενώ παράλληλα προσφέρου-
με ένα πιο βιώσιμο μέλλον για τις επόμενες γενιές. Οι δημότες μας
είναι οι μεγάλοι πρωταγωνιστές αυτής της προσπάθειας», αναφέρει
ο δήμαρχος Λυκόβρυσης-Πεύκης Μάριος Ψυχάλης.

Δήμος Αγίας Βαρβάρας  
Ποιος μπλοκάρει 
τα αρνητικά σχόλια 
στην επίσημη σελίδα 
της πόλης στο Διαδίκτυο;

Ο συγκεκριμένος δήμος έχει δύο μεγάλα προ-
βλήματα πολύ καιρό πριν γίνει ακόμη... δήμος.
Το παλαιότερο και βασικότερο είναι τα καλώδια
και οι κολόνες-πυλώνες υψηλής τάσης που δια-
τρέχουν όλο τον δήμο και δεν υπάρχει κανένας
προγραμματισμός για το άμεσο μέλλον να γίνει
κάτι ώστε να απαλλαγεί η περιοχή από την ακτι-
νοβολία. Είναι θέμα υγείας πάνω απ’ όλα! Το δεύ-
τερο φλέγον ζήτημα είναι το δίκτυο ύδρευσης, το
οποίο είναι ένα παζλ από διάφορα υλικά, με ένα
από αυτά να είναι ο αμίαντος. 

Εκτός από τις εκατοντάδες σάπιες μεταλλικές
σωλήνες, που σπάνε συχνά πυκνά και δημιουρ-
γούν σοβαρά προβλήματα με νερά, έχουν και ένα
τελείως ακατάλληλο υλικό που απαγορεύεται
εδώ και πολλά χρόνια η χρήση του ακόμη και για
καμινάδες και είναι ο αμίαντος! Αυτό είναι εξω-
φρενικό πραγματικά! Είναι τρομερό το 2024 μέ-
σα στην Αθήνα να υπάρχει ακόμη αυτό το υλικό
στο δίκτυο ύδρευσης. Δεν μπόρεσε ο δήμος να το
εντάξει σε κάποιο πρόγραμμα ώστε να έχει γίνει
σωστό το δίκτυο; Το χειρότερο όλων είναι ότι ο
Δήμος Αγίας Βαρβάρας στην επίσημη σελίδα του
στο Facebook μπλοκάρει όποιον του κάνει κακή
κριτική! Πολίτες που καυτηριάζουν τα παραπάνω
προβλήματα μπλοκάρονται από υπάλληλο του
δήμου, που απαντάει ως Δήμος Αγίας Βαρβάρας
και είναι επιθετικός και ειρωνικός. Μάλλον μετά
από τόσα χρόνια στην κεφαλή του δήμου η συγ-
κεκριμένη παράταξη νιώθει τόσο δυνατή που
επιστρέφει στα χρόνια της χούντας με φίμωση
και τραμπουκισμό απέναντι στους πολίτες.

Συστήνεται ενεργειακή κοινότητα 
στην Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου

Αγία Παρασκευή: Στοχευμένη αύξηση 
των δημοτικών τελών για το 2025

Την ανάγκη για αύξηση των δημοτικών τελών εισηγήθηκε ο δήμαρχος
Αγίας Παρασκευής Γιάννης Μυλωνάκης προκειμένου, όπως εξήγησε ενώ-
πιον του δημοτικού συμβουλίου, η αποτύπωση των ανταποδοτικών δαπα-
νών να είναι ισοσκελισμένη. Επικρίνοντας την πολιτική του προκατόχου
του, που άφησε ελλείμματα στις ανταποδοτικές υπηρεσίες, ο δήμαρχος
Αγίας Παρασκευής Γιάννης Μυλωνάκης πρότεινε την αύξηση των δημοτι-
κών τελών για τις κατοικίες από 1,03 ευρώ/τμ στο 1,39 ευρώ/τμ, «προκειμέ-
νου ο δήμος να είναι σε θέση να προχωρήσει στις επενδύσεις που απαι-

τούνται για την αναβάθμιση των υπηρεσιών καθαριότητας στην πόλη», όπως χαρακτηριστικά είπε.

Σύμφωνα λοιπόν με την εισήγηση του Γιάννη Μυλωνάκη από την αύξηση των δημοτικών τελών εν-
τός του 2025 θα εξασφαλιστεί το ποσόν του 1,1 εκατ. ευρώ ώστε να εξασφαλιστεί χρηματοδότηση για
προμήθεια 1.000 νέων κάδων και 300 μεταλλικών καλαθιών, προσλήψεις είκοσι νέων υπαλλήλων
στην καθαριότητα μέσω του προγράμματος 55-67, προμήθεια μέσων ατομικής προστασίας για εργα-
ζόμενους, επισκευή, συντήρηση των απορριμματοφόρων, αναβάθμιση στόλου μέσω leasing, προμή-
θεια άλλων μηχανημάτων (σπαστήρας, ηλεκτρική σκούπα) και προμήθεια λαμπτήρων τύπου LED.



Σ
ε αναβάθμιση τουλάχιστον κα-
τά μία βαθμίδα μέσα στο 2025
και κατά μία βαθμίδα ετησίως

έως το 2027 οδηγούν τα μεγέθη του
τρέχοντος Προϋπολογισμού, καθώς
στο ενδεκάμηνο παρατηρείται υπέρ-
βαση των στόχων σε σχέση με αυτούς

που περιλαμβάνονται στο τελικό
σχέδιο του 2025. 

Σύμφωνα με τα στοιχεία του
υπουργείου Εθνικής Οικονομίας
και Οικονομικών, το ενδεκάμηνο
Ιανουαρίου-Νοεμβρίου, ο κρατι-
κός Προϋπολογισμός παρουσία-
σε πλεόνασμα 4,376 δισ. ευρώ
έναντι στόχου 2,293 δισ. ευρώ,

που αναγράφεται στο τελικό σχέδιο
του Προϋπολογισμού, που ψηφίστηκε
την περασμένη Κυριακή. Η επίδοση
αυτή προέκυψε ως αποτέλεσμα του
ταμειακού πρωτογενούς πλεονάσμα-
τος, ύψους 12,012 δισ. ευρώ, έναντι
στόχου για 9,912 δισ. ευρώ, με τα κα-
θαρά έσοδα του Κρατικού Προϋπολο-
γισμού να ανέρχονται σε 66,722 δισ.
ευρώ έναντι στόχου 66,418 δισ. ευρώ.
Ταυτόχρονα, οι δαπάνες του Κρατικού
Προϋπολογισμού εμφανίζονται μει-
ωμένες στα 62,346 δισ. ευρώ έναντι
του επικαιροποιημένου στόχου του
Προϋπολογισμού, οπότε ο «κουμπα-
ράς» των παροχών έχει ακόμη σημαν-
τικό περιθώριο για να... φουσκώσει! 

Η δυναμική του τρέχοντος Προϋπο-
λογισμού αναμένεται να διαμορφώσει
ακόμη πιο θετική βάση εκκίνησης για
τη νέα χρονιά, γεγονός που θα διευκο-
λύνει την κυβέρνηση, ώστε να επιτύ-
χει νέες σημαντικές υπερβάσεις, οι
οποίες με τη σειρά τους θα φέρουν νέ-
ες αναβαθμίσεις του αξιόχρεου της
οικονομίας. 

Στόχος της κυβέρνησης είναι να
«κλειδώσει» μέσα στο 2025 τη βαθμί-
δα ΒΒΒ απ’ όλους τους οίκους αξιολό-
γησης, θέτοντας ως επόμενη... στάση
την αξιολόγηση Α, και μέσα στο 2027
τουλάχιστον τη βαθμίδα ΑΑ-. Σημει-
ώνεται ότι οι κατηγορίες Α+ και Α- πε-

ριλαμβάνουν ομόλογα υψηλής ικανό-
τητας αποπληρωμής τόκων και κεφα-
λαίου, αλλά είναι πιο ευάλωτα στις συ-
νέπειες από αλλαγές στις οικονομικές
συνθήκες, οι βαθμολογίες ΑΑ+ και
ΑΑ- περιλαμβάνουν ομόλογα με ισχυ-
ρή ικανότητα πληρωμής τόκων και αρ-
χικού κεφαλαίου, αλλά κατά ένα μέ-
ρος είναι πιο ευαίσθητα στις αρνητι-

κές μεταβολές, σε σχέση με την αξιο-
λόγηση ΑΑΑ. Στην τελευταία ανήκουν
τα ομόλογα με ισχυρή ικανότητα στην
πληρωμή των τόκων και στην καταβο-
λή του αρχικού κεφαλαίου. 

Από τα παραπάνω προκύπτει ότι το
2025 είναι έτος-ορόσημο για την οι-
κονομία, καθώς οι υπερβάσεις των
στόχων θα ανοίξουν τον δρόμο για τη

βαθμίδα Α. Καθοριστικό παράγοντα
για το συνεχές... σκαρφάλωμα του ελ-
ληνικού αξιόχρεου αποτελεί η πρό-
ωρη εξόφληση δανείων του πρώτου
μνημονίου, ενώ ενισχυτικά λειτουργεί
και η μείωση των επιτοκίων από την
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. 

Από την άλλη, η διατήρηση των
ρυθμών ανάπτυξης άνω του 2% και η
νέα μεγάλη αύξηση των επενδύσεων
που αναμένεται μέσα στο 2025 δημι-
ουργούν τις προϋποθέσεις για την
αναβάθμιση του ελληνικού αξιόχρε-
ου, τουλάχιστον κατά τρεις βαθμίδες
έως το 2027. 
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Νέα μεγάλη υπέρβαση στο ενδεκάμηνο Ιανουαρίου
-Νοεμβρίου - Προάγγελος για αξιόχρεο επιπέδου... 

Champions League το 2027 

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης

loukas1972@gmail.com

Πλεόνασμα... αναβαθμίσεων
φέρνει ο νέος Προϋπολογισμός

Με ταχύτατους ρυθμούς υλοποιεί η κυβέρνηση το
σχέδιο Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης του Νομού
Κοζάνης, προκειμένου να γίνει αντιστάθμιση των απω-
λειών, λόγω της εγκατάλειψης του λιγνίτη. 

Στο πλαίσιο αυτό, μετά τη Φλώρινα, ο υπουργός ανα-
πληρωτής Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών Νίκος
Παπαθανάσης ενέκρινε 341 επενδυτικά σχέδια, συνολι-
κού προϋπολογισμού 242 εκατ. ευρώ, μέσω των οποίων
θα δημιουργηθούν 1.525 νέες θέσεις εργασίας. Πιο συγ-
κεκριμένα, εγκρίθηκαν 304 επενδυτικά σχέδια από πο-

λύ μικρές και μικρές επιχειρήσεις, 35 επενδυτικά σχέ-
δια από μικρομεσαίες επιχειρήσεις και δύο επενδυτικά
σχέδια από μεγάλες επιχειρήσεις. 

Έτσι, για τις Περιφερειακές Ενότητες Φλώρινας και
Κοζάνης, μέσω 441 εγκεκριμένων επενδυτικών σχε-
δίων, προϋπολογισμού 380,8 εκατ. ευρώ και συνολικής
κρατικής επιχορήγησης 238,4 εκατ. ευρώ, θα δημιουρ-
γηθούν πάνω από 2.100 νέες θέσεις εργασίας, μέσω
του προγράμματος Δίκαιης Αναπτυξιακής Μετάβασης
2021-2027. 

Όπως δήλωσε ο κ. Παπαθανάσης, οι εκατοντάδες νέ-
ες θέσεις εργασίας που δημιουργούνται χάρη στην επι-
κείμενη υλοποίηση των επενδυτικών σχεδίων που αξιο-
λογήθηκαν θετικά στο πλαίσιο της Δίκαιης Αναπτυξια-
κής Μετάβασης στην Κοζάνη και στη Φλώρινα, αλλά και
αυτές που δημιουργούνται ευρύτερα στο σύνολο της
Περιφέρειας Δυτικής Μακεδονίας -όπως και στους Δή-
μους Μεγαλόπολης, Οιχαλίας, Γορτυνίας στην Περιφέ-
ρεια Πελοποννήσου, καθώς και σε νησιά του Αιγαίου και
την Κρήτη- δεν έτυχαν, αλλά πέτυχαν.

Στην πρώτη γραμμή των επενδύσεων η Κοζάνη με κεφάλαια 242 εκατ. ευρώ
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Τ
ην υπεραπόδοση της ελληνικής
οικονομίας σε σχέση με την ευ-
ρωζώνη προβλέπει για τα επό-

μενα χρόνια ο οίκος αναλύσεων Capital
Economics. Σύμφωνα με τη μελέτη που
παρουσίασε, η Ελλάδα -παράλληλα με
τις καλύτερες επιδόσεις της- θα εμφα-
νίσει τα επόμενα χρόνια και σταθερή
επιβράδυνση του δημόσιου χρέους, το
οποίο θα συνεχίσει να μειώνεται, απε-
λευθερώνοντας παράλληλα πόρους,
τους οποίους θα εξοικονομεί το κράτος
με τη μορφή της μείωσης των τόκων
και του κόστους εξυπηρέτησης. 

Για φέτος η Capital Economics προ-
βλέπει ότι η χώρα μας θα παρουσιάσει
ανάπτυξη 2,3%, ενώ ελαφρά χαμηλότε-
ρη (στο 2%) θα είναι η αύξηση του ΑΕΠ
το 2025. Για το 2026 η ανάπτυξη προ-
βλέπεται στο 1,9%. Όσο για το χρέος,
φέτος υπολογίζεται να πέσει στο 155%

του ΑΕΠ και να φτάσει στο 141% το
2026. Θετική πρόβλεψη -η οποία
συμβαδίζει και με την πρόβλεψη
της κυβέρνησης- κάνει η Capital
Economics και για το δημοσιονο-
μικό έλλειμμα το οποίο φέτος
προβλέπεται να κλείσει στο 1,2%
του ΑΕΠ, αλλά του χρόνου θα πέ-

σει κάτω από τη μονάδα στο 0,8% και
στη συνέχεια θα συρρικνωθεί κι άλλο,
στο 0,5% το 2026.

Οι αντιθέσεις
Όπως τονίζει η Capital Economics,

σε αντίθεση με την υποσχόμενη τροχιά
της Ελλάδας, η οικονομία της ευρωζώ-
νης εκτιμάται ότι θα αναπτυχθεί με
υποτονικούς ρυθμούς που φέτος θα εί-
ναι στο 0,7% και τα επόμενα δύο χρόνια
στο 0,8%. Βασικές αιτίες αυτής της πο-
ρείας είναι οι διαρθρωτικές προκλή-
σεις που αντιμετωπίζει η ευρωζώνη
(όπως για παράδειγμα η ενεργειακή
τροφοδοσία και η αργή διαδικασία λή-
ψης αποφάσεων), ενώ ως μεγάλη πρό-
κληση αναγνωρίζεται το δημογραφικό
πρόβλημα. Στα θετικά πάντως είναι το
γεγονός ότι ο πληθωρισμός της ευρω-
ζώνης αναμένεται να πέσει στο 1,8% το
2025 (ανάλογη πρόβλεψη παρουσίασε
στην πρόσφατη συνέντευξή της και η
Κριστίν Λαγκάρντ) και άρα θα επιτρέ-
ψει στην ΕΚΤ να μειώσει τα επιτόκια
πιο γρήγορα από ό,τι προβλεπόταν αρ-
χικά. Αυτή η κίνηση αναμένεται να το-
νώσει την ανάπτυξη.

Είναι η Γαλλία η νέα Ελλάδα;
Εντύπωση προκαλούν και οι συγκρί-

σεις της Ελλάδας με τη Γαλλία, με τον
οίκο ανάλυσης να αναρωτιέται αν η

Γαλλία έχει μετατραπεί στην Ελλάδα
του 2010. Αν θέλουμε να κάνουμε μια
σύγκριση -όπως τονίζει η Capital Eco-
nomics-, η Γαλλία σχεδόν αποκλείεται
να αποκτήσει σύντομα μια κυβέρνηση
που θα έχει την εντολή του λαού για αύ-
ξηση των φόρων και συγκράτηση της
δημοσιονομικής πορείας. Πρόκειται
για μια κατάσταση που μάλλον θυμίζει
την εποχή του «Λεφτά υπάρχουν» και
την αύξηση των συντάξεων που είχε
κάνει ο Γιώργος Παπανδρέου όταν τα
δημοσιονομικά της χώρας βούλιαζαν.
Αυτό σημαίνει -για τη Γαλλία- ότι οι κίν-
δυνοι για την αγορά ομολόγων της χώ-
ρας θα συνεχίσουν να αυξάνονται. Εν-
νοείται ότι η δυναμική του χρέους της

δεύτερης μεγαλύτερης οικονομίας της
ευρωζώνης δεν είναι συγκρίσιμη με
την κακή εικόνα που παρουσίαζε η Ελ-
λάδα στην αρχή της δικής της κρίσης,
όμως ακόμη και μια αναταραχή πολύ
μικρότερου μεγέθους εκεί θα ήταν ση-
μαντικότατο πρόβλημα για την ευρω-
ζώνη στο σύνολό της.

Η ελληνική καθημερινότητα
Ένα από τα βασικότερα στοιχεία που

στηρίζουν την πορεία της ελληνικής
ανάπτυξης είναι φυσικά η ιδιωτική κα-
τανάλωση των νοικοκυριών, η οποία
αναμένεται ότι θα συνεχίσει να αυξάνε-
ται σταθερά τα επόμενα δύο χρόνια.
Αυτό θα μπορέσει να γίνει εφικτό λόγω

της προβλεπόμενης ενίσχυσης των
πραγματικών εισοδημάτων, παρά το
γεγονός ότι το εργατικό δυναμικό της
χώρας αναμένεται να εμφανίσει μικρή
μείωση και η αύξηση της απασχόλησης
θα σταματήσει. Οι αυξήσεις μισθών θα
ενισχύσουν μεν την αγοραστική δύνα-
μη των νοικοκυριών, καθώς ο κατώτα-
τος μισθός αναμένεται να αυξηθεί κατά
περίπου 5%, όμως το αποτέλεσμα θα εί-
ναι οι τιμές για το 2025 να συνεχίσουν
να αυξάνονται με ρυθμό 2,8%.

Αυτό σημαίνει ότι ο πληθωρισμός
θα συνεχίσει να είναι πρόβλημα για
την Ελλάδα. Ο δομικός δείκτης -πα-
ρά τη μείωση του Νοεμβρίου- πα-
ραμένει στο 4,5% και είναι υψηλότε-
ρος από τον μέσο όρο της ευρωζώ-
νης. Οι βασικοί κλάδοι που τον επη-
ρεάζουν είναι οι υπηρεσίες (οι
οποίες αυξάνονται εν πολλοίς από
τα ξενοδοχεία και τον υψηλό τουρι-
σμό) και το ηλεκτρικό ρεύμα, που
επιβαρύνει όμως το σύνολο των
προϊόντων και υπηρεσιών. Ο
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Η χώρα μας εξακολουθεί να θεωρείται μία 
από τις ταχύτερα αναπτυσσόμενες οικονομίες 

της ζώνης του ευρώ, στηρίζοντας την ανάπτυξη, 
τη στιγμή που η Γαλλία προκαλεί σοβαρότατο πονοκέφαλο

Η Ελλάδα δυναμικό 
γρανάζι της ευρωζώνης 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Π
αρόλο που είναι προφανές ότι η νο-
μοθετική απαίτηση της κυβέρνη-
σης θα αφαιρέσει -με τον ένα ή τον

άλλο τρόπο- 350 εκατομμύρια από τις τρά-
πεζες, την ίδια στιγμή φαίνεται ότι τελικά η
κερδοφορία τους δεν θα μειωθεί σε τέτοιο
βαθμό, ώστε να επηρεαστεί η χρηματιστη-
ριακή τους εικόνα. 

Το αντίθετο. 
Σύμφωνα με τη Citi, οι ελληνικές τράπεζες

εξακολουθούν να κατατάσσονται στις μετο-
χές που θα εμφανίσουν κέρδη το επόμενο
διάστημα, για αυτό και η σύσταση προς τους
επενδυτές είναι «buy».

Η αμερικανική τράπεζα προφανώς επα-
νεκτίμησε τα κέρδη που θα έχουν οι τέσσε-
ρις συστημικές τράπεζες για το επόμενο
έτος, καθώς θα κληθούν να καταβάλουν συ-
νολικά 350 εκατομμύρια. Τα 200 θα δοθούν
έως 100 εκατομμύρια προς τον λογαριασμό
«Γιαννάκου Κουτσίκου» για να ανεγερθούν
ή να ανακαινιστούν σχολεία και άλλα 100
εκατομμύρια θα προωθηθούν στην ενίσχυ-
ση του μηχανισμού αγοράς και επαναμί-
σθωσης ακινήτων, ώστε να μην υπάρξουν
εξώσεις ευάλωτων δανειοληπτών. Τα χρή-
ματα αυτά θα καταβληθούν μία φορά, ενώ οι
μειώσεις των χρεώσεων (δηλαδή 150 εκα-
τομμύρια) θα είναι ετήσια απώλεια. Ακόμη κι
έτσι όμως, η City αναπροσάρμοσε τις τιμές-
στόχο των μετοχών των τραπεζών προς τα
πάνω. 

• Εθνική: 9,50 ευρώ, από 9,45 ευρώ
• Πειραιώς: 5,40 ευρώ, από 5,20 ευρώ
• Eurobank: 2,80 ευρώ, από 2,30 ευρώ
• Alpha Bank: 2,35 ευρώ χωρίς μεταβολή.

Εθνική
Η Citi θεωρεί ότι οι μειωμένες προμήθει-

ες θα ρίξουν τα έσοδα της τράπεζας κατά 22
εκατ. ευρώ το 2025, ενώ θα δώσει τα 25
εκατ. για το πρόγραμμα «Γιαννάκου Κου-
τσίκου» και άλλα 25 για τον φορέα των ακι-
νήτων. Επίσης προβλέπει ότι τα μέτρα της
κυβέρνησης θα φέρουν μείωση των υπο-
κείμενων προβλέψεων στα κέρδη
της Εθνικής κατά -2% το 2025 και
2026. Όμως για φέτος, οι υποκείμε-
νες προβλέψεις κερδών είναι αυξη-
μένες κατά 3%, γεγονός που οδήγη-
σε τη Citi να αναθεωρήσει προς τα
πάνω τα καθαρά έσοδα από τόκους.
Όσο για τον διπλασιασμό του ΕΝΦΙΑ
για τα οικιστικά ακίνητα που διατη-
ρεί η Εθνική, η Citi πιστεύει ότι τελικά -με
σωστή διαχείρισή τους- το κόστος δεν θα
είναι σημαντικό και θα κατανεμηθεί ισό-
χρονα. Το ίδιο προβλέπει και για τις άλλες
τρεις τράπεζες

Πειραιώς
Και για την Πειραιώς, η Citi θεωρεί ότι θα

επηρεαστούν σε κάποιο βαθμό τα κέρδη
ανά μετοχή, τα περιορίζει όμως κατά 1%. Οι
νέες μειωμένες χρεώσεις θα στερήσουν
από την τράπεζα 28 εκατ. ευρώ, ενώ σε αυ-
τά τα χρήματα προστίθενται τα 25 εκατ. για

τα σχολικά ακίνητα και άλλα 25 για τον φο-
ρέα ακινήτων.

Eurobank
Η Citi θεωρεί ότι η Eurobank επηρεάζε-

ται θετικά από την αύξηση της συμμετοχής
της στην Ελληνική Τράπεζα στο 93,5% και
από τη σταθερή λειτουργική απόδοση του γ’

τριμήνου του 2024 και άρα προβλέ-
πει αύξηση κερδών για το 2026 που
μπορεί να κυμαίνεται από 11% έως
και 17%. Θα χάσει πάντως 20 εκατ.
από τις χρεώσεις και άλλα 50 εκατ.
από τις δύο εφάπαξ συμμετοχές. 

Alpha Bank
Και στην περίπτωση της Alpha

Bank, η Citi βλέπει αντιστάθμισμα στις
απώλειες από τις προμήθειες, καθώς η
τράπεζα έχει καλύτερες τάσεις λειτουργι-
κής απόδοσης. Παρά ταύτα αναμένεται τα
κέρδη ανά μετοχή να πέσουν κατά 2% με
απώλειες 19 εκατ. Και εδώ υπολογίζονται
τα 50 εκατ. ευρώ.

Χρεώσεις που δεν επηρεάζονται…
Αυτό που έγινε ξεκάθαρο από την κυβέρ-

νηση είναι ότι η νομοθετική παρέμβαση για
τις χρεώσεις και τις προμήθειες δεν αφορά
το σύνολό τους. Άλλωστε η πλήρης εικόνα

όλων των χρεώσεων από τον Ιανουάριο θα
δημοσιοποιείται σε ανακοίνωση της Τράπε-
ζας της Ελλάδος και ανάρτηση στον ιστότοπό
της. Είναι χαρακτηριστική η χθεσινή τοποθέ-
τηση του υπουργού Οικονομικών σε τηλεο-
πτικό κανάλι, όπου ρωτήθηκε για τις επιτα-
γές «εμού του ιδίου» οι οποίες θα εξακολου-
θήσουν να έχουν χρεώσεις. Ο Κωστής Χα-
τζηδάκης εξήγησε ότι η κυβέρνηση νομοθέ-
τησε για τις χρεώσεις που εμφανίζουν την
περισσότερη χρήση και όχι για όλες. Άλλω-
στε -όπως εξήγησε- «το σύστημά μας είναι
ελεύθερη αγορά. Αυτό ισχύει παντού. Για
αυτό υπάρχει ο ανταγωνισμός και δημιουρ-
γήθηκε ο πέμπτος τραπεζικός πυλώνας».

…και άλλες που δεν μειώνονται
Αξίζει να ξεκαθαριστεί ότι κατά κανόνα οι

παρεμβάσεις της κυβέρνησης αφαιρούν
χρεώσεις και προμήθειες από τις συναλλα-
γές που ολοκληρώνονται αυτόματα online
και άρα δεν απαιτούν την απασχόληση
υπαλλήλου. Αν, δηλαδή, κάποιος στείλει
έμβασμα από το γκισέ της τράπεζας σε αυ-
τή την περίπτωση οι χρεώσεις -που κυμαί-
νονται κοντά στα 9 ευρώ- παραμένουν.
Αναλόγως παραμένουν οι χρεώσεις αν κά-
ποιος εξοφλήσει λογαριασμούς μέσα στο
κατάστημα και όχι στο ίντερνετ. Επίσης οι
εταιρικές χρεώσεις και προμήθειες διατη-
ρούνται και μάλιστα αποτελούν βασικό
κομμάτι των τραπεζικών εσόδων. Πρόκει-
ται για την έκδοση επιταγών, την καταβολή
της μισθοδοσίας, τα αυξημένα έξοδα τήρη-
σης λογαριασμών όψεως, τα οποία δεν αλ-
λάζουν.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Πώς επηρεάζουν οι αποφάσεις της κυβέρνησης 
τα κέρδη και τη χρηματιστηριακή τους απόδοση. 

Η αμερικανική επενδυτική τράπεζα διατηρεί σε όλες το «buy»
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Οι προβλέψεις
της Citi για 
τα έσοδα 
των τραπεζών
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Ενόσω καταγράφεται έντονη δραστηριότητα στον
τομέα της πώλησης κυρίως των μικρών οικογενει-
ακών επιχειρήσεων, την ίδια στιγμή έντονο είναι το
ενδιαφέρον για επενδύσεις σε τέτοια καταλύματα
στους ορεινούς όγκους από μεγάλους επενδυτικούς
ομίλους. 

Η βιομηχανία της φιλοξενίας καταγράφει ιδιαίτε-
ρη δυναμική και όσο η εποχικότητα περιορίζεται τό-
σο μεγαλύτερο είναι το ενδιαφέρον των ξένων επεν-

δυτών και για εναλλακτικούς προορισμούς.
Χαρακτηριστικό παράδειγμα, ο Όμιλος Λάμψα και

το Elatos Resort & Health Club στον Παρνασσό αντι-
κατοπτρίζουν τη νέα τάση στις επενδύσεις σε ορει-
νούς προορισμούς. Ο όμιλος προχωρά στη δημιουρ-
γία της μεγαλύτερης επένδυσης χειμερινού τουρι-
στικού θέρετρου που έχει πραγματοποιηθεί ποτέ
στη χώρα, σε μια έκταση 190 στρεμμάτων στο Elatos
Resort. Οι συνεχείς αναφορές στην κλιματική κρίση

λειτουργεί αλλάζει συνήθειες, τάσεις και ροές και
βεβαία επενδυτικά σχέδια. Σύμφωνα με έρευνα της
European Travel Comission με τίτλο «Monitoring
Sentiment for Intra-European Travel», η Ελλάδα ως
προορισμός γοητεύει τους Ευρωπαίους ταξιδιώτες
και τη χειμερινή περίοδο. Το 73% των Ευρωπαίων
σχεδιάζει να ταξιδέψει μεταξύ Οκτωβρίου 2024 και
Μαρτίου 2025, ένα ποσοστό αυξημένο κατά 6% σε
σύγκριση με πέρυσι. 

Ο Όμιλος Λάμψα κάνει τεράστια επένδυση σε μια έκταση 190 στρεμμάτων στο Elatos Resort

Σ
υνολικά 128 καταλύματα και ξε-
νοδοχειακές μονάδες ανεξαρτή-
τως παλαιότητας και τετραγωνι-

κών μέτρων διατίθενται προς πώληση
σε δημοφιλείς χειμερινούς προορι-
σμούς. Από τα στοιχεία της έρευνας
του Πανελλαδικού Κτηματομεσιτικού
Δικτύου E-Real Estates προκύπτει αύ-
ξηση των προς πώληση μονάδων σε

ποσοστό 60% σε σχέση
με το 2023, καθώς την
ίδια περίοδο πέρυσι
διατίθεντο προς πώλη-
ση μόλις 80.

Φέτος έχουν δημοσι-
ευτεί 30 αγγελίες που
αφορούν την Αράχοβα

από 14 αγγελίες το 2023, 16 αγγελίες
που αφορούν στα Καλάβρυτα, 23 για το
Καρπενήσι από 7, για την Πορταριά
υπάρχουν 17 αγγελίες από 14 το 2023,
στην Αρκαδία 16, στην Ήπειρο 13, στην

Βέροια 4 από 5 το 2023, 2 στην Καλαμ-
πάκα, 3 στη Νάουσα και 2 στη Φλώρινα
και τα Γρεβενά.

Από τις αγγελίες που έχουν αναρτη-
θεί, η μεγάλη διαθεσιμότητα καταγρά-
φεται σε μικρότερης κατηγορίας ξενο-
δοχεία από 10 έως 30 δωμάτια, τα
οποία λειτουργούσαν ως οικογενει-
ακές επιχειρήσεις.

Η δυναμική των τουριστικών επιχει-
ρήσεων στα ορεινά της χώρας αριθμεί
περίπου τα 100.000 κρεβάτια, σύμφωνα
με τις εκτιμήσεις των επαγγελματιών του
κλάδου, και η καθιέρωση της Ελλάδας
ως τουριστικού προορισμού τεσσάρων
εποχών, που αποτελεί διαρκή στόχο του
ελληνικού τουρισμού, θα αμβλύνει τις

ανισότητες και θα αυξήσει την επιχειρη-
ματικότητα και την τοπική οικονομία.

Τι λέει ο Θεμιστοκλής Μπάκας,
πρόεδρος του E-Real Estates

Αυτό θα επιτευχθεί με την προστασία
των φυσικών πόρων, την αναβάθμιση
και ανάδειξη επιλεγμένων προορι-
σμών, τη βελτίωση της προσβασιμότη-
τας, τη συγκρότηση τοπικών πολυθε-
ματικών δικτύων, την αξιοποίηση του
οικιστικού πλεονάσματος και των εγ-
καταλελειμμένων οικισμών, καθώς και
την προβολή των προορισμών.

Όπως εκτιμούν οι άνθρωποι της αγο-
ράς, οι λόγοι που οδήγησαν τους ιδιο-
κτήτες των επιχειρήσεων να προχωρή-

σουν σε μια τέτοια απόφαση ήταν
«αφενός οι οικονομικές εκκρεμότητες
του εκάστοτε επιχειρηματία, οι διαδο-
χικές κρίσεις, τα δάνεια, οι λοιπές χρό-
νιες ρυθμίσεις, το ενεργειακό κόστος
που σε συνάρτηση με τον πληθωρισμό
και την ανατίμηση των αγαθών στην
εφοδιαστική αλυσίδα συρρίκνωσαν τα
εισοδήματα και αύξησαν τα έξοδα,
αφετέρου η έντονη εποχικότητα, η μει-
ωμένη προσβασιμότητα, η κυριαρχία
του αεροπλάνου ως μέσου άφιξης των
τουριστών, το μη ικανοποιητικό επίπε-
δο υπηρεσιών, οι ελλείψεις σε ειδικές
τουριστικές υποδομές, οι δυσλειτουρ-
γίες που παρουσιάζονται στους τουρι-
στικούς προορισμούς, η ανάγκη για ρι-
ζική ανασυγκρότηση της προβολής
τους στις διεθνείς αγορές και, τέλος, η
ανάδειξη νέων μορφών τουρισμού»,
τονίζει ο Θεμιστοκλής Μπάκας, πρό-
εδρος του E-Real Estates.

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΕΣ ΜΟΝΑΔΕΣ ΣΕ ΧΕΙΜΕΡΙΝΟΥΣ ΠΡΟΟΡΙΣΜΟΥΣ

Σε ποιες περιοχές βγήκαν
καταλύματα στο... σφυρί

Γιατί υπάρχει αύξηση των προς πώληση ξενώνων 
και ξενοδοχείων σε ποσοστό 60% σε σχέση με το 2023



ΤΕΤΑΡΤΗ 18 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΕNEΡΓΕΙΑ37

Το σχέδιο της Helleniq Energy για να μεγαλώσει την Elpedison
Νέο κεφάλαιο, μετά την εξαγορά από τη Hel-

leniq Energy, ξαναγράφεται για την Elpedison,
με τον τέταρτο μεγαλύτερο πάροχο ηλεκτρικής
ενέργειας να στοχεύει στην αύξηση του μεριδίου
αγοράς στο 10% μέχρι το 2026, όπως είχε ανακοι-
νώσει ο διευθύνων σύμβουλος του ενεργειακού
ομίλου Ανδρέας Σιάμισιης. Στον σχεδιασμό της
εταιρείας είναι να εμπλουτίσει την προϊοντική
της γκάμα με νέα προϊόντα και με τιμές πιο προ-
σιτές από αυτές που καταγράφονται. Επιπλέον,
στη στρατηγική που αναμένεται να ακολουθήσει
είναι να αξιοποιήσει την τάση που διαμορφώνε-
ται στην αγορά και θέλουν τους καταναλωτές να
στρέφονται στα σταθερά τιμολόγια.

Στο κάδρο της νέας πολιτικής που επιδιώκει να
ακολουθήσει είναι η διείσδυση και στη Μέση Τάση,
όπως είναι τα σουπερμάρκετ, όπου στην παρούσα
φάση η παρουσία της είναι μικρή. Σε αυτό θα βοη-
θήσουν τα ανταγωνιστικά τιμολόγια που σχεδιάζει
και αναμένεται να προκύψουν από την εκμετάλλευ-
ση και άλλων μέσων ηλεκτρωπαραγωγής. Συγκε-
κριμένα, θα μπορεί εκτός από τις μονάδες φυσικού
αερίου, που διαθέτει η ίδια η Elpedison, να αξιοποι-
ήσει και το χαρτοφυλάκιο που διαθέτει σε ανανεώ-
σιμες πηγές ενέργειας η Helleniq Renewables,
βραχίονας της Helleniq Energy, που αυτήν τη στιγ-
μή έχει εγκατεστημένη ισχύ 500 ΜW, η οποία θα δι-
πλασιαστεί στο 1 GW έως τις αρχές του 2026.

Φ
ρένο στις μετακινήσεις κατανα-
λωτών σε νέο πάροχο βάζει ει-
σήγηση της Ρυθμιστικής Αρχής

Αποβλήτων Ενέργειας και Υδάτων, η οποία
από την περασμένη εβδομάδα βρίσκεται
στα χέρια του υπουργείου Περιβάλλοντος
και Ενέργειας και έχει να κάνει με την τρο-

ποποίηση του Κώδικα Προμήθειας,
το οποίο είναι υπό συζήτηση περίπου
έναν χρόνο.

Σε μια προσπάθεια να περιορι-
στούν τα «φέσια» στην αγορά ηλε-
κτρικής ενέργειας, σύμφωνα με τον
σχεδιασμό, ένας καταναλωτής δεν
θα μπορεί να μετακινηθεί σε νέο πά-
ροχο ηλεκτρικής ενέργειας όταν

συντρέχουν δύο βασικοί λόγοι. Στην πρώ-
τη περίπτωση, όταν έχει επιβληθεί από τον
προμηθευτή εντολή απενεργοποίησης με-
τρητή φορτίου και στο δεύτερο ενδεχόμε-
νο όταν θα υπάρχει στο σύστημα του ΔΕΔ-
ΔΗΕ εντολή επισήμανσης του πελάτη

(flagging) ως υπερήμερου από τρεις δια-
φορετικούς προμηθευτές για ανείσπρα-
κτες οφειλές που συντελέστηκαν από 1ης
Ιανουαρίου του 2020 και μετά.

Από την άλλη, η αλλαγή προμηθευτή δεν
απαλλάσσει τον πελάτη από την υποχρέω-
ση εξόφλησης των οφειλών προς τον προ-
ηγούμενο προμηθευτή, για τον οποίο
οφείλει να προβεί σε τακτοποίηση λογα-
ριασμών ρεύματος. Σε μια προσπάθεια δι-
ευκόλυνσης, στην εισήγηση που κάνει η
Ρυθμιστική Αρχή εισάγεται η υποχρέωση
των προμηθευτών για την προσφορά δια-
κανονισμού στους πελάτες τους όταν λήξει
η προθεσμία τού δεύτερου κατά σειρά
ανεξόφλητου λογαριασμού.

Ετοιμάζεται νέα
ηλεκτρονική εφαρμογή

Στην περίπτωση που ο καταναλωτής δεν
αποδεχτεί την πρόταση διακανονισμού ή
δεν τηρεί τους όρους, ο πάροχος έχει τη
δυνατότητα να υποβάλει εντολή επισήμαν-
σης (flagging) του πελάτη ως υπερήμερου
στο πληροφοριακό σύστημα του διαχειρι-
στή και συγχρόνως εντολή απενεργοποί-
ησης του μετρητή φορτίου λόγω ανεξό-
φλητης οφειλής. 

Εφόσον η οφειλή δεν εξοφληθεί εντός
10 ημερών, ο προμηθευτής μπορεί να κα-
ταγγείλει τη σύμβαση προμήθειας και να
υποβάλλει στον ΔΕΔΔΗΕ δήλωση παύσης
εκπροσώπησης.

Στο ενδεχόμενο που ο καταναλωτής αλ-
λάξει πάροχο πριν από την έκδοση της εν-
τολής αποκοπής, ο παλιός προμηθευτής
θα υποχρεούται να προσφέρει στον πρώην
πλέον πελάτη του ρύθμιση οφειλών μετά
την έκδοση του τελικού λογαριασμού. Αν ο
πρώην πελάτης αγνοήσει τη ρύθμιση, τότε
η παλιά εταιρεία του θα έχει τη δυνατότητα
να τον επισημάνει στο «Debt Flagging».

Από την πλευρά της, η Ρυθμιστική Αρχή
Ενέργειας με σκοπό τη διευκόλυνση αλλα-
γής προμηθευτή σχεδιάζει να δημιουργή-
σει μια ηλεκτρονική εφαρμογή, η οποία θα
μπορεί να συνδεθεί με την πλατφόρμα
gov.gr με σκοπό την αυτόματη άντληση
στοιχείων του πελάτη. Ανάλογη ηλεκτρονι-
κή εφαρμογή, η οποία θα διασυνδέεται με
την πλατφόρμα της ΡΑΑΕΥ και το gοv.gr, θα
διαθέτει και ο διαχειριστής με σκοπό να πι-
στοποιούνται η ημερομηνία αιτήματος αλ-
λαγής προμηθευτή και η ημερομηνία υλο-
ποίησής του.

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr
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Τι αλλάζει με την τροποποίηση του Κώδικα Προμήθειας
και ποιοι είναι οι δύο βασικοί λόγοι που βάζουν φρένο
στους μπαταχτσήδες που θέλουν να αλλάξουν εταιρεία

ΗΛΕΚΤΡΙΚΟ ΡΕΥΜΑ 

Η ΡΑΑΕΥ μπλοκάρει
τις μετακινήσεις
των κακοπληρωτών
σε άλλον πάροχο
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ΔΕΗ: Στις κορυφαίες 
επιλογές της Optima

Σε αύξηση των εκτιμήσεών της για τα EBITDA
της ΔΕΗ προχώρησαν οι αναλυτές της Optima κυ-
ρίως λόγω των εξαγορών ΑΠΕ του ομίλου, με τη
μετοχή να συγκαταλέγεται στις κορυφαίες επιλο-
γές της χρηματιστηριακής. Συγκεκριμένα, η Opti-
ma αυξάνει τις εκτιμήσεις της για τα EBITDA κατά
6%-7% για την περίοδο 2024-2027. Η τιμή-στόχος
διαμορφώνεται πλέον στα 19,70 ευρώ από 17,40
προηγουμένως.

Trastor: Σύμβαση ειδικής
διαπραγμάτευσης με Πειραιώς ΑΕΠΕΥ

Την υπογραφή σύμβασης ειδικής διαπραγμά-
τευσης με την Πειραιώς ΑΕΠΕΥ, θυγατρική της
Τράπεζας Πειραιώς, γνωστοποίησε η Trastor.
Όπως αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση, η Πει-
ραιώς ΑΕΠΕΥ αναλαμβάνει ειδικός διαπραγμα-
τευτής των μετοχών της Trastor που διαπραγμα-
τεύονται στην κύρια αγορά του Χρηματιστηρίου
Αθηνών, έναντι ετήσιας αμοιβής 20.000 ευρώ.

Η Phragma Therapeutics 
στην Ελλάδα μέσω θυγατρικής

Στην Ελλάδα βρίσκεται πλέον η Phragma Ther-
apeutics Inc, μέσω της θυγατρικής της Thera
Phragma IKE, με επικεφαλής τον δρα Σπύρο (Σπυ-
ροπάνο) Παπαπετρόπουλο. Το εγχείρημα, σύμφω-
να με σχετική ανακοίνωση, αποτελεί καρπό ομά-
δας Ελλήνων ερευνητών που δραστηριοποιούνται
στις ΗΠΑ και στην Ελλάδα, με μεγάλη δεξαμενή
γνώσης και εξειδίκευσης, στις νευροεπιστήμες, τη
βιοτεχνολογία, τη φαρμακευτική ανάπτυξη, αλλά
και την επιχειρηματικότητα. Η Thera Phragma
Therapeutics είναι μια εταιρεία βιοτεχνολογίας,
εξειδικευμένη στην έρευνα και ανάπτυξη καινοτό-
μων θεραπειών για την αντιμετώπιση ασθενειών
που σχετίζονται με τη λειτουργία των βιολογικών
προστατευτικών φραγμών καίριων οργάνων, όπως
του εγκέφαλου, του οφθαλμού και του εντέρου.Ο
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Το 2,3% της μητρικής εταιρείας Holding Anten-
na Greece BV, η οποία μέσω θυγατρικών ελέγχει
τα τηλεοπτικά κανάλια ANT1 και Μακεδονία TV,
καθώς και εταιρείες παραγωγής ραδιοτηλεοπτι-
κού περιεχομένου, απέκτησε η Eurolife FFH (του
Ομίλου Fairfax του Πρεμ Γουάτσα). Η συμμετοχή
αυτή θα αυξηθεί μελλοντικά και θα συνδυαστεί
με τοποθετήσεις σε άλλες εταιρείες του ομίλου. Η
Eurolife FFH εισήλθε στο μετοχικό κεφάλαιο της
Antenna Greece BV καλύπτοντας εν μέρει την έκ-
δοση μετατρέψιμου ομολογιακό δανείου. 

Eurolife: Απέκτησε το 2,3% του Ομίλου Antenna

Η ΕΥΔΑΠ ΑΕ, στο πλαίσιο της έγκαιρης και έγκυρης ενημέρω-
σης του επενδυτικού κοινού, ανακοίνωσε τα βασικά οικονομικά
μεγέθη και την εξέλιξη των δραστηριοτήτων της κατά το τρίτο
τρίμηνο και το εννεάμηνο του 2024. Αύξηση κύκλου εργασιών
κατά 6,4% στα 279,6 εκατ. ευρώ από 262,8 εκατ. ευρώ το αντίστοι-
χο διάστημα του 2023. Κέρδη προ φόρων 24,9 εκατ. ευρώ από
16,7 εκατ. ευρώ το 2023, αυξημένα κατά 49,5%. Περιορισμένη
αύξηση λειτουργικού κόστους (χωρίς αποσβέσεις) κατά 4% κυ-
ρίως λόγω της αύξησης εξόδων προσωπικού και εξόδων συντή-
ρησης των νέων Κέντρων Επεξεργασίας Λυμάτων. Τα κέρδη με-
τά από φόρους αυξήθηκαν κατά 58,8% στα 17 εκατ. ευρώ από
10,7 εκατ. το εννεάμηνο του 2023. Το καθαρό περιθώριο κέρδους
διαμορφώθηκε στο 6% από 4% σε σύγκριση με την αντίστοιχη
περσινή περίοδο.

Τ
ο πρώτο βήμα για την
εισαγωγή της Metlen
Energy & Metals στο

Χρηματιστήριο του Λονδίνου
ολοκληρώθηκε, ανέφερε ο
Ευάγγελος Μυτιληναίος σε
ανάρτησή του στον προσωπι-
κό του λογαριασμό στο
LinkedIn μετά την ανακοίνω-
ση της Metlen ότι κατέθεσε
την αίτηση για την εισαγωγή
της στο Χρηματιστήριο του
Λονδίνου (LSE). 

Ο πρόεδρος και διευθύνων
σύμβουλος της Metlen δη-
λώνει «πολύ χαρούμενος για
την ολοκλήρωση της στρατη-
γικής αξιολόγησης και την
επίσημη έναρξη της διαδικα-
σίας». «Η επί μακρόν παρου-
σία μας στο Ηνωμένο Βασί-
λειο και σε άλλες διεθνείς
αγορές θα ενισχυθεί περαιτέρω και πιστεύω ότι η εισαγω-
γή μας στο Χρηματιστήριο του Λονδίνου θα ωφελήσει την
εταιρεία και τους μετόχους της», προσθέτει ο Ευ. Μυτιλη-
ναίος. «Η δέσμευσή μας στη Metlen Energy & Metals είναι

να συνεχίσουμε τις αδιάκοπες προσπάθειές μας στην κα-
τεύθυνση επίτευξης βιώσιμης ανάπτυξης και η ένταξή μας
στο LSE είναι ένα σημαντικό βήμα προς αυτόν τον στόχο»,
σημειώνει.

Ευ. Μυτιληναίος: Η εισαγωγή στο LSE 
θα ωφελήσει τη Metlen και τους μετόχους

ΕΥΔΑΠ: Καθαρά κέρδη 17 εκατ. ευρώ στο 9μηνο
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Πρώτο πρατήριο LNG-CNG 
στην Αττική από ελίν και Molgas

Η ελίν, ο ολοκληρωμένος ενεργειακός όμιλος με
70 χρόνια εμπειρίας στον κλάδο της ενέργειας, στο
πλαίσιο του στρατηγικού σχεδιασμού για τον ενερ-
γειακό μετασχηματισμό της, εγκαινίασε πρόσφατα
τον πρώτο σταθμό LNG-CNG εντός Αττικής και συγ-
κεκριμένα στη βιομηχανική περιοχή του Θριασίου,
σε συνεργασία με τον όμιλο της Molgas. Όπως ανα-
φέρει σε ανακοίνωσή της η ελίν, το νέο πρατήριο ση-
ματοδοτεί την είσοδο της Ελλάδας σε μια νέα αγορά,
αυτή του LNG (υγροποιημένο φυσικό αέριο) και C-
NG (συμπιεσμένο φυσικό αέριο) που σημειώνει ήδη
αλματώδη ανάπτυξη σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Εξο-
πλισμένο με τεχνολογία αιχμής, το πρατήριο στο
Θριάσιο σχεδιάστηκε ώστε να εξυπηρετεί τις ανάγ-
κες βαρέων οχημάτων οδικών μεταφορών, όπως
φορτηγών, λεωφορείων και άλλων οχημάτων διανο-
μής, προσφέροντας πολλαπλά οφέλη στα εν λόγω
οχήματα και τους επαγγελματίες μεταφορείς.

AS Company: Έκτακτη
διανομή 0,0503691367 ευρώ
ανά μετοχή

Η AS Company ανακοίνωσε ότι η Έκτακτη Γενική
Συνέλευση των μετόχων της, που έλαβε χώρα στις
16/12/2024, αποφάσισε την έκτακτη χρηματική δια-
νομή συνολικού μεικτού ποσού 690.843,30 ευρώ
από το υπόλοιπο των φορολογηθέντων και μη δια-
νεμηθέντων κερδών εις νέον της χρήσης 2021. Η
ως άνω έκτακτη χρηματική διανομή αντιστοιχεί σε
μεικτό ποσό 0,0530201439 ευρώ/μετοχή, το οποίο
προσαυξάνεται με το ποσό διανομής που αντιστοι-
χεί στις 96.193 ίδιες μετοχές που κατέχει η εταιρεία
και δεν δικαιούνται συμμετοχής στη διανομή. Το
καθαρό προς είσπραξη ποσό από τους μετόχους θα
ανέλθει σε 0,0503691367 ευρώ ανά μετοχή.

Dimand: Ολοκληρώθηκε 
η πώληση της Severdor
Η Dimand AE γνωστοποίησε ότι, σε συνέχεια της
από 2/3/2023 ανακοίνωσης της εταιρείας, ολοκλη-
ρώθηκε στις 16/12/2024, μέσω της θυγατρικής της
Arcela Investments Limited, η πώληση στην Τρά-
πεζα Eurobank ΑΕ του συνόλου των μετοχών της
100% θυγατρικής κυπριακής εταιρείας Severdor
Ltd. Η εταιρεία Severdor Ltd αποτελεί τη μοναδική
μέτοχο της ελληνικής εταιρείας Insignio ΜΑΕ, η
οποία είναι ιδιοκτήτρια του οικοπέδου επί της λεω-
φόρου Κηφισίας 65 στο Μαρούσι, στο οποίο έχει
ανεγερθεί ένα εμβληματικό, υπερσύγχρονο συγ-
κρότημα γραφείων συνολικής επιφάνειας 24.941
τμ σε δύο κτηριακούς όγκους, με βάση τις αρχές
της αειφορίας και του βιοκλιματικού σχεδιασμού,
δίνοντας ιδιαίτερη έμφαση στο φιλικό, ευέλικτο
και δημιουργικό περιβάλλον εργασίας.

Alpha Trust: O Μάριος Ροσέλι
αναλαμβάνει διευθυντής
Οικονομικών Υπηρεσιών
Η Alpha Trust Συμμετοχών Ανώνυμη Εταιρεία ενη-
μέρωσε το επενδυτικό κοινό ότι καθήκοντα διευ-
θυντή Οικονομικών Υπηρεσιών αναλαμβάνει ο Μά-
ριος Ροσέλι. O κ. Ροσέλι είναι απόφοιτος του Τμή-
ματος Μαθηματικών του Εθνικού Καποδιστριακού
Πανεπιστημίου Αθηνών και κάτοχος μεταπτυχια-
κού τίτλου στην Αναλογιστική Επιστήμη από το Πα-
νεπιστήμιο City στο Λονδίνο. Κατά τη διάρκεια της
πολυετούς επαγγελματικής του διαδρομής έχει
διατελέσει ανώτερο διοικητικό και διευθυντικό
στέλεχος σε μεγάλους ομίλους εταιρειών, που δρα-
στηριοποιούνται, μεταξύ άλλων, στους τομείς των
επενδύσεων, της ασφάλισης και της ψυχαγωγίας.

Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Uni Systems: Έργο ψηφιοποίησης για
το πρώην Βασιλικό Κτήμα Τατοΐου

Το ιστορικής και πολιτιστικής σημασίας έργο
«Υπηρεσίες Τεκμηρίωσης και Ψηφιοποίησης
20.500 αντικειμένων του πρώην Βασιλικού Κτήμα-
τος Τατοΐου» έχει αναλάβει η Uni Systems, στο
πλαίσιο του οποίου τα εξειδικευμένα στελέχη της
καταγράφουν, τεκμηριώνουν και φωτογραφίζουν
πλήθος αντικειμένων που συγκροτούν ένα περιε-
κτικό σύνολο οικιακού εξοπλισμού που χρονολο-
γείται από τα τέλη του 19ου αιώνα μέχρι και το τρίτο
τέταρτο του 20ού αιώνα. Σύμφωνα με σχετική ανα-
κοίνωση σε αυτά περιλαμβάνονται ενδύματα, έπι-
πλα, όργανα παραγωγής ήχου και μουσικής, κο-
σμήματα, λατρευτικά αντικείμενα, πίνακες, νομί-
σματα, μετάλλια, παράσημα, κ.ά. Ορισμένα από αυ-
τά (περίπου 2.000) έχουν ήδη χαρακτηριστεί μνη-
μεία λόγω της σύνδεσής τους με σημαντικές στιγ-
μές της σύγχρονης ελληνικής ιστορίας αλλά και βά-
σει της ιδιαίτερης καλλιτεχνικής τους αξίας.

Η Axia Ventures σύμβουλος 
στο deal Helleniq Energy με Elpedison

Η Axia Ventures ενήργησε ως financial co-advi-
sor της Helleniq Energy Holdings ΑΕ αναφορικά με
τη συμφωνία για εξαγορά του 50% του μετοχικού
κεφαλαίου της Elpedison. Υπενθυμίζεται ότι η Hel-
leniq Energy εξαγόρασε το 50% της ιταλικής εται-
ρείας με το τίμημα να ανέρχεται σε περίπου 164
εκατ. ευρώ, πλέον αναπροσαρμογών έως το ποσό
των 31 εκατ. ευρώ, που αφορούν διαφοροποιήσεις
σε συγκεκριμένα στοιχεία του ισολογισμού και τα-
μειακά διαθέσιμα, όπως προβλέπεται στη συμφω-
νία που επιτεύχθηκε.



Γ
ενναία ενίσχυση 17.000 ευρώ
προβλέπει το πρόγραμμα
επιχειρηματικότητας που

προωθούν το υπουργείο Εργασίας
και Κοινωνικής Ασφάλισης και η Δη-

μόσια Υπηρεσία Απα-
σχόλησης, στοχεύον-
τας στην παροχή κι-
νήτρων προς ανέρ-
γους για να ανοίξουν
τη δική τους επιχεί-
ρηση.

Σύμφωνα με όσα
αναφέρονται στο

Φύλλο Εφημερίδος της Κυβερνήσε-
ως, το πρόγραμμα αφορά ανέργους
ηλικίας 30-59 ετών με έμφαση στις
γυναίκες και προβλέπει τη δημιουρ-
γία νέων μικρών και μεσαίων επιχει-
ρήσεων από 5.880 ανέργους. Η δρά-
ση «Πρόγραμμα ενίσχυσης της επι-
χειρηματικότητας για ανέργους ηλι-
κίας 30-59 ετών με έμφαση στις γυ-
ναίκες» συγχρηματοδοτείται από το
Ελληνικό Δημόσιο και το Ευρωπαϊκό
Κοινωνικό Ταμείο+ στο πλαίσιο του
Προγράμματος «Ανθρώπινο Δυναμι-
κό και Κοινωνική Συνοχή» 2021-
2027, με τη συνολική συγχρηματο-
δοτούμενη δημόσια δαπάνη να
ανέρχεται σε 100 εκατ. ευρώ.

Το ποσό των 17.000 ευρώ κατα-
βάλλεται σε τρεις δόσεις, πιο συγκε-
κριμένα η πρώτη ύψους 4.600 ευρώ
πιστώνεται στον δικαιούχο μετά την
έναρξη της δραστηριότητας, η δεύ-
τερη ύψους 6.200 ευρώ μετά τη λήξη
του α’ εξαμήνου από την έναρξη της
επιχείρησης και τα υπόλοιπα 6.200
ευρώ με τη συμπλήρωση ενός έτους
λειτουργίας.

Η αίτηση χρηματοδότησης (επεν-
δυτική πρόταση) υποβάλλεται ηλε-

κτρονικά στο Ολοκληρωμένο Πλη-
ροφοριακό Σύστημα Κρατικών Ενι-
σχύσεων (ΟΠΣΚΕ) του υπουργείου
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομι-
κών. Για τη σύνδεση χρήστη στο ΟΠ-
ΣΚΕ απαιτούνται η χρήση Web
browser και η σύνδεση στην ηλε-
κτρονική διεύθυνση
https://opske.gr/el. Η υποβολή των
ηλεκτρονικών αιτήσεων ξεκινά αύ-

ριο Πέμπτη 19 Δεκεμβρίου 2024 και
λήγει την Τρίτη 21 Ιανουαρίου 2025.

Η υπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως
δήλωσε ότι μία από τις βασικές προ-
τεραιότητες του υπουργείου Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης εί-
ναι η περαιτέρω τόνωση της απασχό-
λησης σε συγκεκριμένες πληθυ-
σμιακές ομάδες που έχουν περιθώ-
ρια βελτίωσης όπως οι γυναίκες, δί-
νοντας έμφαση στη δημιουργία επι-
χειρήσεων και στην υπέρβαση των
εμποδίων που συχνά αντιμετωπί-
ζουν στον επιχειρηματικό τομέα και
την πρόσβαση στην αγορά εργασίας.

Ο διοικητής της Δημόσιας Υπηρε-
σίας Απασχόλησης Σπύρος Πρωτο-
ψάλτης επισήμανε ότι τα προγράμ-
ματα νέας επιχειρηματικότητας της
ΔΥΠΑ αποτελούν σημαντικό εργα-
λείο για τη δημιουργία νέων θέσεων
εργασίας μέσω της πρόσβασης των
ανέργων στο επιχειρείν, προσθέτον-
τας ότι με τη νέα δράση του ΕΣΠΑ
«στοχεύουμε στη στήριξη με 100
εκατ. ευρώ σχεδόν 6.000 επιχειρη-
ματικών πρωτοβουλιών, δίνοντας
μάλιστα έμφαση στις γυναίκες, που
αποτελούν τα 2/3 των ανέργων στη
χώρα μας». 
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Υπουργείο Εργασίας 
και ΔΥΠΑ «τρέχουν» 

τα προγράμματα 
επιχειρηματικότητας - 
Σε ποιους απευθύνεται

XΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ

Αντίστροφη μέτρηση 
για τις βεβαιώσεις 
αποδοχών στο Δημόσιο

Τσουχτερά πρόστιμα από την... τσέπη τους
κινδυνεύουν να πληρώσουν οι εντεταλμένοι
προϊστάμενοι του Δημοσίου, αν δεν ανεβά-
σουν εγκαίρως τις βεβαιώσεις αποδοχών
των δημοσίων υπαλλήλων στο Taxisnet,
ώστε τα στοιχεία να είναι έτοιμα τον Μάρτιο,
όταν θα ενεργοποιηθεί η διαδικασία υποβο-
λής των φορολογικών δηλώσεων.

Χθες τέθηκε σε λειτουργία το Μητρώο
Υπόχρεων Υποβολής Ετήσιου Αρχείου Ει-
σοδημάτων για την προσυμπλη ́ρωση και
υποβολή ́ των δηλώσεων φορολογίας εισο-
δήματος φυσικών προσώπων. Οι φορείς
του δημοσίου τομέα μπορούν να πραγματο-
ποιήσουν την εγγραφή τους στο Μητρώο
έως και 15 Ιανουαρίου 2025 στην ψηφιακή
πύλη «myAADE» της Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων, όπου θα πρέπει να δη-
λώσουν και τα ευθυνόμενα πρόσωπα κάθε
φορέα για την ορθή και έγκαιρη αποστολή
των απαιτούμενων στοιχείων για την προ-
συμπλήρωση των φορολογικών δηλώσε-
ων. Για τη μη εγγραφή στο Μητρώο εντός
των προθεσμιών των υπόχρεων φορέων
και των ευθυνόμενων προσώπων, της μη
διαβίβασης των ηλεκτρονικών αρχείων
στην ΑΑΔΕ, της εκπρόθεσμης αρχικής δια-
βίβασης των ηλεκτρονικών αρχείων στην
ΑΑΔΕ και της εκπρόθεσμης διαβίβασης
διορθωτικών ή συμπληρωματικών ηλε-
κτρονικών αρχείων, επιβάλλεται πρόστιμο
2.500 ευρώ με προσαύξηση 50 ευρώ για
κάθε ημέρα καθυστέρησης.

Σε περίπτωση εκπρόθεσμης διαβίβασης
διορθωτικών ή συμπληρωματικών ηλεκτρο-
νικών αρχείων, το πρόστιμο δεν επιβάλλεται
αν τα διορθωτικά ή συμπληρωματικά αρχεία
που διαβιβάζονται ανά φορέα αφορούν έως
και 20 εγγραφές σε σύνολο διαβιβαζόμενων
εγγραφών λιγότερων των 1.000. Τέλος, επι-
βάλλεται πρόστιμο 200 ευρώ στο εκάστοτε
ευθυνόμενο πρόσωπο, αν η παράλειψη απο-
στολής στοιχείων είναι μικρότερη από το 4%
του συνόλου των εργαζομένων-φορολο-
γούμενων που έχει «χρεωθεί». Με τα νέα
μέτρα και τις κυρώσεις που προβλέπει ο νό-
μος για τους υπεύθυνους του δημόσιου και
του ιδιωτικού τομέα, εκτιμάται ότι στις αρ-
χές Μαρτίου θα είναι έτοιμα τα στοιχεία των
βεβαιώσεων για τα εισοδήματα του 2024,
ώστε να προχωρήσει απρόσκοπτα η διαδι-
κασία υποβολής των φορολογικών δηλώσε-
ων έως τις 30 Ιουνίου.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης

loukas1972@gmail.com

Επιδότηση 17.000 ευρώ
για ίδρυση νέας επιχείρησης

Ο διοικητής της ΔΥΠΑ 
Σπύρος Πρωτοψάλτης
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Σ
άρωσε ο κλασικός αθλητισμός στα
βραβεία του Πανελλήνιου Συνδέσμου
Αθλητικού Τύπου, καθώς πήρε πληθώ-

ρα διακρίσεων. Ο Μίλτος Τεντόγλου, όπως
αναμενόταν, ήταν ο κορυφαίος αθλητής για το
2024. Ο Γρεβενιώτης άλτης, που έφερε το χρυ-
σό Ολυμπιακό μετάλλιο από το Παρίσι και μας
έκανε για ακόμα μία φορά υπερήφανους, ψη-
φίστηκε από τους αθλητικούς συντάκτες και όχι άδι-
κα. Ομοίως και ο Γιώργος Πομάσκι, που τον καθοδη-
γεί, ψηφίστηκε ως ο κορυφαίος προπονητής της χρο-
νιάς που φεύγει.

Καλύτερη αθλήτρια για το 2024 αναδείχθηκε η
Ευαγγελία Πλατανιώτη της συγχρονισμένης κολύμ-
βησης, ενώ καλύτερη ομάδα της χρονιάς ήταν ο
Ολυμπιακός, που «εξαργύρωσε» την κατάκτηση του
Conference League. Τιμητική διάκριση, ωστόσο, δό-
θηκε και στους νεαρούς Μουζακίτη και Κωστούλα,
όπως και στον Αγιούμπ Ελ Κααμπί ο οποίος ήταν ο
πρώτος σκόρερ, τόσο των «ερυθρόλευκων» όσο και
της διοργάνωσης.

Ειδικά βραβεία απονεμήθηκαν από τον ΠΣΑΤ
και σε όλους τους Ολυμπιονίκες του Παρισιού,
μεταξύ των οποίων ήταν ο Εμμανουήλ Καραλής,
ο Λευτέρης Πετρούνιας και οι υπόλοιποι Έλλη-
νες πρωταθλητές.

Συγκινητικές ήταν οι στιγμές κατά τη διάρκεια
της απονομής των βραβείων για τους αθλητές με
αναπηρία. Ο Νάσος Γκαβέλας ήταν ο κορυφαίος

αθλητής για το 2024, ενώ η Αλεξάνδρα Σταματοπού-
λου η κορυφαία αθλήτρια. Κορυφαία ομάδα, η εθνική
ομάδα μπάσκετ κωφών, με τον Αρχιεπίσκοπο Ιερώ-
νυμο να απονέμει το βραβείο στον Γκαβέλα και να
στέλνει το δικό του μήνυμα, λέγοντας πως «όλοι μας
έχουμε κενά, κι ο ένας χρειάζεται για να συμπληρώ-
νει τον άλλον στη ζωή». 

Τιμητική βράβευση έλαβε και ο Παναθηναϊκός Ak-

tor για την κατάκτηση της έβδομης Euroleague της

ιστορίας του, με τον Παναγιώτη Γιαννάκη να κάνει ει-

δική μνεία στον Κώστα Σλούκα, στους Έλληνες αθλη-

τές και στην επιτυχία των «πράσινων». 

Βραβείο απονεμήθηκε και στον ιδιοκτήτη της ΠΑΕ

ΑΕΚ Μάριο Ηλιόπουλο, για την απόφασή του να δωρί-

σει 1,5 εκατ. ευρώ για τις ανάγκες του ερασιτεχνικού

ποδοσφαίρου.

Από τις στιγμές που ξεχώρισαν, ήταν το χιούμορ του

Λευτέρη Πετρούνια όταν κλήθηκε να παραλάβει το ει-

δικό βραβείο του για την επιτυχία στους Ολυμπιακούς

Αγώνες του Παρισιού. 

«Δεν είχα γένια όταν ήρθα και τώρα έχω άσπρα γέ-

νια και λουμπάγκο», είπε ο Έλληνας πρωταθλητής για

να σκορπίσει γέλια στην αίθουσα, ενώ στη συνέχεια

ευχαρίστησε και τους χορηγούς του, καθώς -όπως εί-

πε- σε αγωνίσματα όπως το δικό του και στον ερασι-

τεχνικό αθλητισμό παίζουν μεγάλο ρόλο η ιδιωτική

πρωτοβουλία και η στήριξη αθλητών από αυτήν.

Ο κλασικός αθλητισμός σάρωσε 
στα βραβεία του Πανελλήνιου 
Συνδέσμου Αθλητικού Τύπου

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Οι κορυφαίοι των κορυφαίων
Ο Αρχιεπίσκοπος Ιερώνυμος βράβευσε τον Νάσο Γκαβέλα 

Ο υφυπουργός Αθλητισμού 
με τον κορυφαίο προπονητή Γιώργο Πομάσκι

Ευδιάθετος όπως πάντα
ο Λευτέρης Πετρούνιας 

Η Ευαγγελία Πλατανιώτη καλύτερη αθλήτρια του 2024

Η βράβευση του
Μίλτου Τεντόγλου



Σενάριο για Λιάβα
Έναν από τους νεαρούς Έλληνες ποδοσφαιρι-

στές που ξεχωρίζουν με τις μέχρι τώρα εμφανί-
σεις τους στο πρωτάθλημα φαίνεται πως έχει ξε-
χωρίσει ο Παναθηναϊκός. Σύμφωνα με δημοσι-
εύματα, στο ραντάρ των «πράσινων» είναι ο
23χρονος μπακ-χαφ του Παναιτωλικού Γιώργος
Λιάβας. Με τη φανέλα των Αγρινιωτών, ο Λιάβας
έχει φέτος 14 συμμετοχές, 1 γκολ και 2 ασίστ. 

Τον φρέναρε 
στη Λεωφόρο

«Ψυχρολουσία» για τον Ολυμπιακό στη Λεω-
φόρο, αφού η Athens Kallithea κατάφερε να ισο-
φαρίσει στις καθυστερήσεις τον Ολυμπιακό και
με το τελικό 1-1 να του στερήσει τη δυνατότητα να
μείνει μακριά από τους διώκτες του. Οι «ερυθρό-
λευκοι» είδαν, έτσι, ΠΑΟΚ, ΑΕΚ και Παναθηναϊ-
κό να μειώνουν τη διαφορά από την κορυφή μετά
το πέρας της 15ης αγωνιστικής.

Αφανίζονται 
και οι αθλητές

Συγκλονιστικά στοιχεία για τους θανάτους
αθλητών στην Παλαιστίνη δημοσίευσε η ποδο-
σφαιρική ομοσπονδία της χώρας. Σύμφωνα με
σχετική ανακοίνωση, από την αρχή του πολέμου
στη Γάζα έχουν σκοτωθεί 644 αθλητές, εκ των
οποίων οι 359 ήταν ποδοσφαιριστές. Από αυ-
τούς, τα 91 ήταν παιδιά… 

Βρούτσης 
για ΣΕΦ 

Στο θέμα της ενδεχόμενης παραχώρησης του
ΣΕΦ στον Ολυμπιακό αναφέρθηκε ο υφυπουρ-
γός Αθλητισμού, στο περιθώριο των βραβείων
ΠΣΑΤ. «Δρομολογούμε να παραχωρηθεί στον
Ολυμπιακό το ΣΕΦ, ισότιμα και ανάλογα όπως
δόθηκε το ΟΑΚΑ στον Παναθηναϊκό», είπε μετα-
ξύ άλλων ο Γιάννης Βρούτσης. 

Ντοπέ ο Μούντρικ
Θετικός σε έλεγχο ντόπινγκ, στον αγώνα

κόντρα στον Παναθηναϊκό στο ΟΑΚΑ, εν-
τοπίστηκε ο Μιχάιλο Μούντρικ της Τσέλσι.
Ο Ουκρανός στο εν λόγω παιχνίδι είχε πε-
τύχει γκολ και είχε δώσει και μία ασίστ.
Αναμένονται τώρα και τα αποτελέσματα
του δεύτερου δείγματος, όπου αν είναι και
πάλι θετικός, θα έρθει αντιμέτωπος με το
φάσμα βαριάς τιμωρίας. 

SPORTS
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Φαινόμενο 
για πρόεδρος

Θ
ρήνος στο ευρωπαϊκό μπάσκετ για τον θάνατο
του Γιάνις Τίμα. Ο 32χρονος πάουερ φόργουορντ
βρέθηκε νεκρός στην είσοδο μιας πολυκατοι-

κίας στη Μόσχα. Δίπλα του βρέθηκε ένα κινητό τηλέφω-
νο το οποίο είχε screensaver όπου έγραφε «Call Anna»,
δηλαδή «καλέστε την Άννα». Εικάζεται ότι αφορούσε την
πρώην σύζυγό του Άννα Σεντόκοβα, γνωστή τραγουδί-
στρια στην κοινή πατρίδα τους, Λετονία.

Στις 16 Δεκεμβρίου, ο Γιάνις Τίμα είχε κάνει αναρτή-
σεις στα social media με τις οποίες ευχόταν χαρούμενα
γενέθλια στη 42χρονη πρώην σύζυγό του, με την οποία
χώρισε επισήμως στις 9 Δεκεμβρίου. Δημοσιεύματα
στη Ρωσία αναφέρουν ως αιτία θανάτου του Γιάνις Τίμα
την αυτοκτονία, όμως δεν έχει υπάρξει επίσημη επιβε-
βαίωση από τις Αρχές. Σοκαρισμένοι και συντετριμμέ-
νοι δηλώνουν στον Ολυμπιακό, σε επίσημη ανακοίνωση
της ΚΑΕ. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Σοκ για τον θάνατο του Τίμα

Το φαινόμενο Ρονάλντο ετοιμάζεται να γίνει πρόεδρος στην ποδοσφαιρική 
ομοσπονδία της Βραζιλίας. Ένας εκ των κορυφαίων επιθετικών που έβγαλε 
ο πλανήτης -την εποχή της φωτογραφίας ειδικά ήταν ασταμάτητος- 
έθεσε υποψηφιότητα για να γίνει ισχυρός άνδρας του ποδοσφαίρου της χώρας του. 

Β Α Θ Μ Ο Λ Ο Γ Ι Α  
(μετά τη 15η αγωνιστική)

Θ. Ομάδα Αγ. Γκολ υπέρ-κατά Βαθμοί
1. ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ ...............15 ..................27-11 ................31
2. ΑΕΚ................................15 ..................24-9 ................30
3. ΠΑΟΚ.............................15..................28-16 ...............30
4. ΠΑΝΑΘΗΝΑΪΚΟΣ .........15...................15-9 ................29
5. ΑΡΗΣ .............................15..................20-16 ...............27
6. ΠΑΝΑΙΤΩΛΙΚΟΣ............15..................15-12................22
7. ΑΤΡΟΜΗΤΟΣ.................15 .................20-20................19
8. ΟΦΗ...............................15..................18-24................17
9. ΒΟΛΟΣ...........................15..................12-22................17
10. ΠΑΝΣΕΡΡΑΪΚΟΣ...........15..................12-22................16
11. ASTERAS AKTOR .........15 ..................15-17 ................16
12. ΛΕΒΑΔΕΙΑΚΟΣ .............15..................18-25................13
13. ATHENS KALLITHEA ...15...................14-5 ..................9
14. ΛΑΜΙΑ ...........................15 ..................9-20 ..................9
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Φ
ινλανδία, πολύ χιόνι και ένα
ερώτημα: Ο Άγιος Βασίλης…
υπάρχει; Με all star θίασο, η

νέα ξεκαρδιστική κωμωδία σε σκη-
νοθεσία Νικορέστη Χανιωτάκη ση-
κώνει αυλαία την Παρασκευή 20 Δε-
κεμβρίου, στο κινηματοθέατρο «Κο-
λοσσαίον» στη Θεσσαλονίκη.

Δύο οικογένειες συναντιούνται στη
χιονισμένη Λαπωνία για να γιορτά-
σουν τη νύχτα των Χριστουγέννων σε
μια εορταστική χαρούμενη ατμό-

σφαιρα. Η ηρεμία, τα γέλια, ο ενθου-
σιασμός και τα χαμόγελα διαταράσ-
σονται αιφνίδια, όταν ένα απ’ τα παι-
διά λέει στο άλλο ότι ο «Άγιος Βασί-
λης είναι ένα ψέμα που δημιουργούν
οι μαμάδες κι οι μπαμπάδες». Και τό-

τε ξεκινάει η μεγάλη «μάχη»! Οι γο-
νείς καλούνται να βγάλουν το φίδι απ’
την τρύπα με ατελείωτες συζητήσεις
γύρω από την έννοια των ψεμάτων,
των ψευδαισθήσεων και της εκπαί-
δευσης που δεχόμαστε από την παι-

δική ηλικία! Οι εξαιρετικοί ηθοποιοί
Μελέτης Ηλίας, Βίβιαν Κοντομάρη,
Βάσω Λασκαράκη και Σπύρος Τσε-
κούρας πρωταγωνιστούν στο σύγ-
χρονο έργο «Λαπωνία» των Μαρκ
Ατζελέτ και Κριστίνα Κλεμέντε, που
παρουσιάζεται για πρώτη φορά στην
Ελλάδα. Μια εκρηκτική παράσταση
ηθικών διλημμάτων για τις έννοιες
της αλήθειας, της λογικής, της μαγεί-
ας, των οικογενειακών αξιών και
των… ανείπωτων μυστικών!

Έξι νέες στρατηγικές «γρήγορης πώ-
λησης», τρεις κανόνες για να καταλαβαί-
νεις καλύτερα τη θέση του ανθρώπου
που έχεις απέναντί σου, πέντε εργαλεία
για να επικοινωνείς πιο πειστικά και
πολλές ακόμη θέσεις και απαντήσεις
σχετικά με την πώληση και την ευρεία
έννοια γύρω από αυτήν περιλαμβάνονται
στην έκδοση «Είμαστε όλοι πωλητές»
του Ντάνιελ Πινκ.

Το καινοτόμο βιβλίο θα αλλάξει τον
τρόπο που βλέπουμε τον κόσμο και όσα
κάνουμε στη δουλειά και στο σπίτι, όπως
αναφέρει ο συγγραφέας, ένας από τους
πιο έξυπνους στοχαστές σχετικά με την
αλληλεπίδραση της εργασίας, της ψυχο-
λογίας και της κοινωνίας! 

Σε ένα από τα αποσπάσματα της προ-
δημοσίευσης, ο Πινκ αναφέρει: «Τι σκέ-
φτονται πραγματικά οι άνθρωποι για τις

πωλήσεις; Για να το μάθω, κατέφυγα σε
μια αποτελεσματική και συχνά υποτιμη-
μένη μέθοδο: τους ρώτησα. Στο πλαίσιο
της έρευνας που διενεργήσαμε για να
διαπιστώσουμε με τι ασχολούνται σήμε-
ρα οι άνθρωποι στη δουλειά τους, θέσα-
με στους συμμετέχοντες την παρακάτω
ερώτηση: Όταν σκέφτεστε την έννοια
“πωλήσεις” ή “πουλώ”, ποια είναι η πρώ-
τη λέξη που σας έρχεται στο μυαλό; Η πιο
κοινή απάντηση ήταν “χρήμα” και οι δέκα
πιο συχνές απαντήσεις εμπεριείχαν τις
λέξεις “διαφήμιση”, “μάρκετινγκ” και
“πειθώ”. 

Ωστόσο, καθώς “χτένιζα” τις απαντή-
σεις, αφαίρεσα από τις φράσεις τα ου-
σιαστικά –τα οποία ήταν ως επί το πλεί-
στον ουδέτερης χροιάς συνώνυμα της
λέξης “πώληση”– και τότε μια ενδιαφέ-
ρουσα εικόνα βγήκε στην επιφάνεια».

Η νέα ξεκαρδιστική κωμωδία σηκώνει αυλαία 
την Παρασκευή, στο κινηματοθέατρο 

«Κολοσσαίον» στη Θεσσαλονίκη

«Είμαστε όλοι πωλητές (ναι, κι εσύ)» 

ΜΕΛΕΤΗΣ ΗΛΙΑΣ - ΒΑΣΩ ΛΑΣΚΑΡΑΚΗ 

Χριστούγεννα στη «Λαπωνία» 



ΤΕΤΑΡΤΗ 18 ΔΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL 44

Black Tie 
χριστουγεννιάτικο

gala

Κ
ομψότητα και πολυτέλεια στο ετήσιο gala της
Ελληνικής Ένωσης Επιχειρηματιών στο «Ecali
Club». Με φόντο την εορταστική ατμόσφαιρα

και τα 37 χρόνια δυναμικής παρουσίας της ΕΕΝΕ στη
χώρα, το event συγκέντρωσε την αφρόκρεμα της επι-
χειρηματικής κοινότητας, της πολιτικής και της κοσμι-
κής Αθήνας.
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Γιώργος και Τατιάνα Κορωνιά

Βασίλης Αποστολόπουλος, Omar Amer Youssef

Κώστας και Ειρήνη Σκρέκα

Βασίλης και Ρόη ΑποστολοπούλουΑλέξανδρος Αγγελόπουλος, Λουίζα Κατσίγιαννη

Σοφία Κουνενάκη-Εφραίμογλου, Κατερίνα Παναγοπούλου

Χάρης και Μαριλού Δασκαλάκη

Ο Khalid Atef Abdul Ghaffar με τη σύζυγό του

Βασίλης Αποστολόπουλος, Σπύρος 
Θεοδωρόπουλος, Κρίστιαν Χατζημηνάς

Βύρων Νικολαΐδης, Αρμόδιος Γιαννίδης, 
Αλέξανδρος Αγγελόπουλος



Α
νδρες και γυναίκες που έχουν εμφανίσει
ελαφριά πτώση του δέρματος και χρει-
άζονται μία μικρή παρέμβαση που θα αφαι-

ρέσει χρόνια από την έκφρασή τους, μπορούν να
καταφύγουν στο mini facelift που αποτελεί ιδανική
επιλογή. 

«Ένα κουρασμένο και γερασμένο πρόσωπο εμ-
φανίζει πτώση που προσδίδει στο περίγραμμά του
“τετράγωνη”, πτωτική μορφή. Στην περίπτωση αυ-
τή, το mini facelift μπορεί να γυρίσει τον χρόνο πί-
σω, επαναφέροντας την “τριγωνική” νεανική όψη.
Επίσης, μπορεί να διορθώσει βαθιές και λεπτές ρυ-
τίδες, αλλά και ουλές από ακμή.Συνήθως γίνεται
γύρω στην ηλικία των 40 ετών, σε άτομα με ήπια χα-
λάρωση και πτώση στην περιοχή του προσώπου και
του λαιμού, σε περιστατικά έπειτα από μεγάλη
απώλεια βάρους, όπου το τριγωνικό νεανικό οβάλ
παίρνει τετράγωνη μορφή, λόγω της μεγάλης πε-
ρίσσειας δέρματος, αλλά και σε άτομα μεγαλύτε-
ρης ηλικίας που λόγω των καλών γονιδίων εμφανί-
ζουν ήπιο πρόβλημα. Τα άτομα που έχουν κάνει
πρόληψη με άλλες ηπιότερες παρεμβάσεις από τον
πλαστικό χειρουργό -όπως ενέσιμα με τοξίνη ή/και
υαλουρονικό οξύ, λέιζερ, ραδιοσυχνότητες- σε νε-
αρότερη ηλικία θα το χρειαστούν σαφώς αργότερα,
σε μεγαλύτερη ηλικία», αναφέρει η δρ Αναστασία
Σεφέρη-Δανιήλ, MD, PhD, πλαστικός χειρουργός,
μέλος της Ελληνικής Εταιρείας Πλαστικής Επανορ-
θωτικής και Αισθητικής Χειρουργικής (HESPRAS).

Το mini facelift δεν είναι απλώς μία διορθωτική
επέμβαση, αλλά είναι και προληπτική. Εάν αντιμε-
τωπιστούν η πτώση και η χαλάρωση νωρίς, δεν θα
επιδεινωθεί το πρόβλημα στο πρόσωπο και δεν θα

επεκταθεί στον λαιμό. Στην περίπτωση που εμφανί-
ζονται μικρά προβλήματα στα βλέφαρα και στη με-
σότητα του προσώπου, μπορεί να συνδυαστεί με
βλεφαροπλαστική και με ανάρτηση της μεσότητας,
ενώ, όταν υπάρχει απώλεια όγκου, μπορεί να γίνει
και λιπομεταφορά / χορήγηση βλαστοκυττάρων. Η
διαφορά με το full facelift είναι ότι το δεύτερο περι-
λαμβάνει συνήθως, εκτός από το περίγραμμα και τα
βλέφαρα (άνω και κάτω βλεφαροπλαστική), τα
φρύδια (κροταφικό lift), τη μεσότητα του προσώπου
(ρινοχειλικές αύλακες), το πιγούνι και τον λαιμό. Η
εφαρμογή του γίνεται σε περιστατικά με βαριά
πτώση ή σε περιστατικά που δεν έχει γίνει κανενός
είδους πρόληψη νωρίτερα. 

Για τη βελτίωση του περιγράμματος μόνο, γίνον-
ται δύο τομές στις άκρες των λοβίων των αυτιών,
μέσω των οποίων αναρτάται το κάτω μέρος του
προσώπου. Μάλιστα τα τελευταία χρόνια προτιμά-
ται να γίνονται με χειρουργικό λέιζερ ή ραδιοσυ-
χνότητες, έτσι ώστε να αποφεύγεται η αιμορραγία,
αλλά μπορεί να γίνουν και με νυστέρι.
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kpapakosto@yahoo.gr

Δρ Αναστασία Σεφέρη-Δανιήλ,
MD, PhD, πλαστικός χειρουργός,
μέλος της Ελληνικής Εταιρείας
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Τι προσφέρει το mini lift;Τι προσφέρει το mini lift;

Συνήθως γίνεται γύρω στην ηλικία 
των 40 ετών, σε άτομα με ήπια χαλάρωση
και πτώση στην περιοχή του προσώπου
και του λαιμού

Πάντοτε η επέμβαση διενεργείται σε νοσοκομει-
ακό περιβάλλον, με τοπική αναισθησία ή μέθη,
διαρκεί μιάμιση με δύο ώρες, ανάλογα με τη βαρύ-
τητα του προβλήματος, και δεν χρειάζεται νοση-
λεία. Μετά απαιτείται περιμετρική επίδεση του
προσώπου για 3-4 24ωρα και στη συνέχεια για 4-5
ημέρες χρήση ειδικής μάσκας στο σπίτι ή κατά τη
διάρκεια του ύπνου, ενώ η επιστροφή στις καθημε-
ρινές δραστηριότητες επιτρέπεται μετά από 7-10
ημέρες. Επίσης, για 15 ημέρες πρέπει να αποφεύ-
γονται οι βαριές εργασίες και η άσκηση, ενώ, λόγω
του ότι πρόκειται για χειρουργική πράξη, χορηγεί-
ται μια μικρή δόση αντιβίωσης. «Σήμερα το mini
facelift είναι το λιγότερο επεμβατικό lifting προσώ-
που και είναι το πρώτο που εφαρμόζεται. Όταν
πραγματοποιείται στην κατάλληλη χρονική στιγμή,
το άτομο δεν θα χρειαστεί να κάνει full facelift αργό-
τερα, καθώς τα προβλήματα που θα ανακύπτουν θα
διορθώνονται στην πορεία με λιγότερο επεμβατικές
παρεμβάσεις», καταλήγει η δρ Σεφέρη-Δανιήλ.

Τι πρέπει να ξέρεις 
για την επέμβαση
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Κριός
(21/3-20/4)
Για εσάς τους Κριούς οι συνθήκες σήμε-

ρα θα είναι αρκετά κουραστικές, ενώ μια

αδιαθεσία το απόγευμα θα σας δημιουρ-

γήσει αρκετές ανατροπές στο καθημερι-

νό σας πρόγραμμα.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Εσείς που έχετε γεννηθεί τις τελευταίες

μέρες του ζωδίου σας θα έχετε μια πε-

ρίεργη αίσθηση για τις προσωπικές και

συναισθηματικές σας υποθέσεις.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είναι μέρα κακής εκτίμησης και κά-

ποιοι από εσάς θα έχετε αναπόληση

κάποιων προσωπικών σας στιγμών ή

μιας ευκαιρίας που την αφήσατε να

φύγει.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι μια χρονική στιγμή που έχετε κά-

ποια ανησυχία για τα οικονομικά σας ή τις

υλικές σας ανάγκες, που δυστυχώς βλέ-

πετε ότι δεν σας ευνοούν οι καταστάσεις.

Ίσως δεν έχετε βάλει σε σειρά κάποια πά-

για έξοδα που αφορούν άμεσα τα εισοδή-

ματά σας.

Λέων
(23/7-22/8)
Είναι αρκετά περίεργη μέρα με κάποι-

ους εκνευρισμούς, εντάσεις και σίγουρα

θα υπάρξει ένα ατυχές γεγονός για

όσους ανήκουν στις πρώτες μέρες του

ζωδίου σας.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η Σελήνη περνά στον 12ο τομέα σας,

γίνεστε αρκετά συναισθηματικοί με

όλους και όλα, ενώ δέχεστε και μια έν-

τονη ροή κακόβουλων συμπεριφορών,

που σας κάνουν να νιώθετε ευάλωτοι

και ενεργειακά αδύναμοι.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Εσείς οι Ζυγοί, αν πρέπει να σας δώσω

το στίγμα της μέρας, είναι σίγουρα πο-

λύ πιθανό ότι δεν θα έχετε υποστήριξη

στις προσωπικές και επαγγελματικές

σας επιδιώξεις.  

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς τους Σκορπιούς είναι μέρα

έντονου στρες, ιδίως για εσάς που ανή-

κετε στις πρώτες μέρες του ζωδίου

σας. Γενικότερα φροντίστε να είστε

προσεκτικοί με τις αγοραστικές σας

επιθυμίες.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Για εσάς τους Τοξότες η μέρα σας θα

έχει περίεργες συμπτώσεις, αναστα-

τώσεις, αρκετό ψέμα και εξαπατή-

σεις. Κάτι δεν έχετε προσέξει στα

άτομα που σας περιβάλλουν, δίνοντας

πολλές πληροφορίες που τελικά τις

χρησιμοποιούν για να σας εκμεταλ-

λευτούν.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Εσείς οι Αιγόκεροι καλό είναι σήμερα

να μην κάνετε απρόσεκτες αγορές και

να μη δώσετε στους άλλους πολύ... συ-

ναίσθημα.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Εσείς οι Υδροχόοι καλό είναι σήμερα

να αποφύγετε τις εντάσεις, τις πικρό-

χολες κουβέντες και τις στενάχωρες

σκέψεις. Κάποιοι φίλοι σάς βλέπουν

με έντονο ανταγωνισμό.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Εσείς οι Ιχθύες μην πάρετε σήμερα κα-

μία οριστική απόφαση γιατί θα δεχθεί-

τε έντονες απογοητεύσεις από τους

άλλους. Φροντίστε να έχετε χρόνο για

την προσωπική σας ενδυνάμωση και

ηρεμία.  
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Σήμερα θα έχουμε απόλυτη αναστάτωση, είναι
μέρα εξεγέρσεων και ίσως να υπάρξει μία
έντονη δυσαρέσκεια σε καταπιεσμένους και

νέα ηλικιακά άτομα. Για εσάς που ανήκετε στις
πρώτες μέρες του Ταύρου, του Λέοντα, του Σκορπιού
και του Υδροχόου, καλό είναι να μη σας παθιάσει
ένα γεγονός γιατί θα υπάρξουν ανατροπές και
κίνδυνοι. Επίσης, Τοξότες, Ιχθύες, Παρθένοι και
Δίδυμοι των τελευταίων ημερών, προσοχή σε λάθη
που μπορεί να γίνουν χωρίς να το καταλάβετε και
απομακρυνθείτε από επαγγελματικές συμφωνίες.  


